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D O M Ž A L E , 19.7. 1982, Leto X X I , St. 9 

ZA OKREPITEV IZVOZNE 
DEJAVNOSTI ORGANIZACIJ 

ZDRUŽENEGA DELA: 
Znano je, da smo tako v Sloveniji kot Jugoslaviji sprejeli 

različne ukrepe, s katerimi želimo zagotoviti likvidnost do 
tujine. Republiški izvršni svet je že sprejel svoj program, v 
občinah pa so pripravili tudi občinske programe za področje 
gospodarstva, tj. za zagotavljanje odplačevanja obveznosti 
za najete kredite v tujini in vzdrževanje procesa proizvodnje. 
Da bi vzpodbudili proizvodnjo ter izvozno dejavnost smo se 
v Domžalah dogovorili, da bomo sredstva zbrana nad 
programi samoupravnih interesnih skupnosti združili v 
poseben sklad. 0 tej odločitvi potekajo razprave tudi v 
združenem delu, kjer so delavci pokazali veliko razumevanja 
in volje za skupno reševanje problematike. 

Poseben organ 

Delo tega sklada naj bi vodil 
poseben organ, ukrepati pa bo 
moral hitro in učinkovito, saj je 
že ta hip zbranih za 30 milijo
nov dinarjev sredstev, do konca 
leta pa predvidevajo, da jih bo 
50 milijonov. 

Kako z naložbami? 
V okviru rednih dejavnosti se 

zbirajo tudi sredstva za investi
cije, denimo v otroško varstvo, 
zdravstvo itd. Znano je, da mo
ra investitor posedovati 80 od
stotkov potrebnih sredstev, kar 
pomeni pri zahtevnih investici
jah tudi mnogo denarja. Sred
stva SIS za investicije naj bi v 
Domžalah po predlogu odslej 
združevali, namenjali pa v 
objekte po sprejeti prioriteti: 

Lekarna Domžale, Zdravstvena 
postaja Mengeš, vrtec Men
g e š . . . 

Ukrep na področju komunale 
V prihodnje bodo morale vse 

krajevne skupnosti, kar zadeva 
komunalno dejavnost̂  ob razpi
sovanju različnih krajevnih 
samoprispevkov (če računajo na 

sredstva SKIS) pridobiti soglasje 
konkretnih SIS. To zahteva 
situacija v komunalni izgradnji. 

Stališča OK ZKS in Občinskega 
sindikalnega sveta 

Na skupni seji OK ZKS in 
občinskega sindikalnega sveta 
so obravnavali republiške in 
občinske programe ukrepov in 
aktivnosti za zagotavljanje lik
vidnosti in vzdrževanje procesa 
proizvodnje. Pri že omenjenem 
občinskem skladu za interven
cije v gospodarstvu bodo morali 
biti že v ustanovitvenem aktu 
tudi ustrezni kriteriji, ki bodo 
to opredeljevali. 

Obravnavati prekoračitelje 

V prihodnje bomo morali, 
kar zadeva osebne dohodke oz. 
splošno in skupno porabo ob
ravnavati prekoračitelje družbe
nega dogovora, operativne pro
grame bo treba izdelati in ures
ničevati tudi v vseh OZD, pred
vsem pa bo potrebna za vse to 
široka akcija informiranja med 
delovnimi ljudmi, o nujni potre
bi, da s preveč zbranimi sredstvi 
pomagamo tistim delovnim 
organizacijam, ki izvažajo. 

SZDL V DELEGATSKEM 
SISTEMU 

Ocena učinkovitosti socialistične zveze kot notranje 
gibalne sile delegatskega sistema in političnega izraza 
samoupravljanja delovnih ljudi in občanov opozarja, da bi se 
morala SZDL tako v organizacijskem kot vsebinskem smislu 
v večji meri bolj neposredno in odgovorno vključiti v 
procese demokratizacije političnega sistema in zlasti v 
njihovo usmerjanje in povezovanje. Oblike in metode dela 
SZDL Slovenije se še niso dovolj uveljavile zlasti v procesu 
demokratičnega organiziranja in usklajevanja interesov in 
volje delovnih ljudi z raznih področij družbenega življenja in 
dela, obenem pa mora SZDL postati tudi dejavnik sprem
ljanja in demokratičnega nadzorstva nad delom vseh, ki so 
vključeni v proces delegatskega odločanja. 

To je bila tema, o kateri so 
na svoji seji spregovorili delegati 
občinskega sveta ZSS in občin
ske konference SZDL Domžale 
ter zlasti poudarili, da mora biti 
aktivnost SZDL in v njej pove
zanih družbenopolitičnih orga
nizacij usmerjena v usklajeno 
uresničevanje naslednjih skup
nih nalog pri zagotavljanju druž
benopolitičnih pogojev za učin
kovito delovanje delegatskega 
sistema: 

- KK SZDL morajo neneh
no izpolnjevati vsebino in do
grajevati oblike in metode svo
jega dela v smislu demokrati
čnega organiziranja pobud, 
sporazumevanja in dogovarjanja 
ter široke družbene aktivnosti 
vseh socialističnih sil, organizi
ranih v SZDL, 

- sproti je potrebno ocenje
vati, ali obstoječa organizacija 
temeljnih samoupravnih organi
zacij in skupnosti omogoča 
ugotavljanje in uveljavljanje 
njihovih resničnih interesov in 
če jo v demokratičnem postop
ku izpolnjujejo, 

- spremljanje in ocenjevanje 
uresničevanja delavčevih neod-

tuljivih pravic pri odločanju o 
ustvarjenem dohodku, ter ures
ničevanje sočasnega in celovi
tega odločanja o zadovoljevanju 
skupnih, osebnih in družbenih 
potreb v skladu z realnimi 
dohodkovnimi možnostmi orga
nizacij združenega dela mora 
biti stalna praksa v slehernem 
okolju, 

- dosledneje je potrebno 
uresničevati odgovornost vseh 
družbenopolitičnih organizacij 
pri spodbujanju in krepitvi inte
resa delovnih ljudi in občanov 
za reševanje perečih vprašanj 
družbenega razvoja po delegat
ski poti in s tem onemogočanje 
razraščanja vpliva in družbene 
moči upravljalcev struktur, 

- analizirati je potrebno vse 
gospodarske in druge odločitve, 
ki jih sprejemamo izven delegat
skega sistema odnosov in pre
prečevati zgolj formalno potrje
vanje odločitev v delegatskih 
telesih, 

- v samoupravnih splošnih 
aktih je potrebno konkretneje 
opredeliti oz. razdelati določbe 
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ustave in zakona o združenem 
delu na področju urejanja samo
upravne odgovornosti delavcev, 
delovnih ljudi in občanov oz. 
njihovih delegacij in delegatov, 
ne smemo pa pozabiti tudi na 
opredelitev vloge in pomena 
samoupravnih organov, družbe
nopolitičnih organizacij in stro
kovnih služb v zvezi z zagotav
ljanjem pogojev za kvalitetno in 
učinkovito delo delegacij in 
njihovo povezanost z vsemi 
dejavniki. 

Posebno pozornost je treba 
posvetiti nadaljnjemu razvoju 
delegatskega sistema v krajevnih 
skupnostih, kjer mora SZDL 
zlasti: 

— spodbujati in usmerjati 
širšo razpravo o vprašanjih, k i 
jih obravnavajo v delegacijah oz. 
o vprašanjih, ki so pomembna 
za življenje in delo v KS, 

— zagotoviti pogoje, da dele
gacija deluje kot sestavni in ena
kopravni del samoupravnega 
mehanizma, 

— zagotoviti programe dela, 
obravnavo in analizo delegat
skih vprašanj ter sodelovanje in 
povezovanje delegacij med 
seboj, vsklajevanje stališč in 
predlogov ter dajanje politične 
podpore delegacijam pri uveljav
ljanju stališč nasproti izvršnim 
in upravnim organom ter stro
kovnim službam, pri tem pa ne 
zanemariti pogojev za uresniče
vanje odgovornosti slehernega 
člana delegacije, 

— skrbeti za nenehno uspo
sabljanje članov delegacij, 

— ustvarjati vzdušje, ki bo 
omogočalo in vzpodbujalo vse
stransko, kritično in konkretno 

razpravo o vseh vprašanjih živ
ljenja in dela krajevne skupnosti 
kakor tudi širše družbene skup
nosti, 

- uveljaviti delo konferenc 
delegacij ter v zvezi s tem kre
piti večjo odprtost delegacij in 
usklajeno delovanje, 

- aktivno spremljati delo 
skupin delegatov v zbore repub
liške skupščine, 

- uveljaviti specifično funk
cijo posameznih zborov skup
ščine občine ter s tem v zvezi 
tudi krepitev aktivnosti in odgo
vornosti delegatov družbenopo
litičnega zbora, 

- povezovati in usklajevati 
delo številnih delegacij za skup
ščine SIS v posamezni samo
upravni organizaciji oz. skupno
sti med seboj ter s samouprav
nimi organi v tem okviru, 

- krepiti proces demokrati
zacije kadrovske politike, sproti 
spremljati in vrednotiti delo 
izvoljenih kandidatov in zagoto
viti pogoje za njihovo kadrov
sko rast, 

- uveljavljati vlogo družbe
nih svetov. 

Glede na to, da gre pri ures
ničevanju zamisli razvitega dele
gatskega sistema za zahteven in 
dolgoročen proces, ga je potreb
no takoj zastaviti kot program 
vseh družbenopolitičnih organi
zacij, družbenih organizacij ter 
društev in mnogih drugih druž
benih dejavnikov, pri tem pa 
bomo uspešni le, če bomo v ta 
proces vključili vse temeljne sre
dine in si jasno začrtali konkret
ne cilje kot poti in metode za 
u re sn i čevan j e posameznih 
nalog. 

V . 

PODPORA PRAVIČNEMU 
BOJU PALESTINCEV 

Predsedstvo Občinske konfe
rence SZDL Domžale je na seji 
dne, 30.6.1982 obravnaval 
izraelsko agresijo na Libanon in 
palestinski narod in sprejelo v 
imenu družbenopolitičnih orga
nizacij naslednje odprto pismo: 

obsojamo 
izraelsko agresijo na neod

visni in neuvrščeni Libanon ter 
njihove metode za popolno 
uničenje palestinskega prebival
stva. N i namreč še tako dolgo 
od časov, ko se je na naših tleh 
bila borba za obstoj jugoslovan
skih narodov, za svobodo in 

nacionalno suverenost, v kateri 
so fašistični krvniki uporabljali 
enake metode kot jih danes 
izraelski agresorji v zatiranju 
teženj palestinskega in libanon
skega naroda po svobodi, oze
meljski in politični suverenosti, 
pri tem pa pozabljajo, da je 
enake metode uporabljal tudi 
fašizem, ko je v času 2. svetov
ne vojne skušal uničiti prebi
valce današnjega Izraela, 

podpiramo 
v teh za palestinsko ljudstvo 

težkih urah njihovo osvobodil
no organizacijo ter njihova 

prizadevanja za dosego zako
nitih in pravičnih ciljev, 

zahtevamo 
brezpogojen umik izraelskih 

napadalcev. Mednarodna jav
nost mora obsoditi njihovo 
delovanje, Organizacija zdru
ženih narodov pa čimprej omo
gočiti uresničitev dolgoletnih 
upravičenih teženj palestinskega 

naroda po svobodi in nacionalni 
ter ozemeljski suverenosti za 
svobodno in ustvarjalno življe
nje, 

pozivamo 
vse delovne ljudi in občane, 

da se po svojih močeh vključijo 
v zbiranje pomoči žrtvam izrael
ske agresije. Zbiranje pomoči 
poteka preko organizacije 
Rdečega križa. 

KOLIKO D A J E D R U Ž B A Z A PRESKRBO! 

PODATKI O 
SOFINANCIRANJU 

OSNOVNE PRESKRBE IZ 
PRORAČUNSKIH 

SREDSTEV OBČINE 
DOMŽALE 

Občina Domžale je že vseskozi, predvsem pa v zadnjih 
letih, vodila pozitivno politiko do razvoja zasebnega kmetij
stva, kakor tudi do zagotovitve uspešne osnovne preskrbe 
občanov občine Domžale. V ta namen so bila v proračunu 
občine Domžale zagotovljena sredstva za: 

Sofinanciranje kmetijske pospe
ševalne službe: 

Ta se ukvarja s pospeševa
njem zasebnega kmetijstva in v 
okviru katere se odvija tudi 
regresiranje nakupa strojev, 
regresiranje umetnega osemenje
vanja govedi, regres za gnojila in 
semena, regres za nabavo ple
menske živine, regres za privez 
telet, analiza krme in zemlje, 
izobraževanje kmetovalcev ip. 
in sicer: 

leta 1979 2.740.000.- din, 
leta 1980 4.000.000 - din, leta 
1981 6.285.000.- din, leta 
1982 15.040.000.- din. 

Del teh sredstev bo zbran z 
novim občinskim davkom iz 
OD-0 ,4 % za zagotavljanje in 
usmerjanje sredstev za pospeše
vanje kmetijstva in intervencije 
v proizvodnji hrane v obdobju 
1981 - 1985. 

Obresti za investicije v zaseb
nem kmetijstvu: 

leta 1979 166.000.- din, 
leta 1980 160.000.- din, leta 
1981 300.000.- din, leta 1982 
500.000.- din. 

Kreditiranje zsebnega kmetij
stva se izvaja preko združene 
hranilno kreditne službe za 

kmetijstvo in gozdarstvo z 
namenom povečati proizvodnjo 
kmetijskih pridelkov oz. hrane. 

Kompenzacijo določenih živil
skih proizvodov: 

Zlasti gre za reševanje vpra
šanj sokrbe trga z mesom: 

leta 1980 4.065.000.- din, 
1981 10.376.000.-din kompe
nzacije za meso, 437.000.- din 
kompenzacije za pšenico, 
2.625.000,- din kompenzacije 
za premog, 23.368.000.- din 
kompenzacije za samoupravni 
sklad za intervencije v kmetij
stvu in porabi hrane na ravni SR 
Slovenije (združevanje 50 % 
viška glede na dovoljeno sploš
no porabo po družbenem dogo
voru o ukrepih za omejevanje 
splošne porabe v občinah). 

leta 1982 8.000.000,00 din 
k o m p e n z a c i j e za meso, 
25.000.000.00 din samoupravni 
sklad za intervencije na ravni 
SR Slovenije (združevanje 70 
%-ga viška - ocena). 

Sofinanciranje trgovskega omre
žja: 

1979 trgovina Lukovica 

* * 
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641.000.- din, 1980 trgovina 
Dob 1.500.000.- din, 1981 
trgovina Zaboršt 400.000.-
din, 1982 sanacija klavnice v 
teku. 

Za dolgoročno preskrbo z 
mesom, namensko za Farmo 
prašičev v IHANU, smo v obči
ni združili 6 milijonov (novih) 
dinarjev. Od tega denarja dota
cija občine znaša 1,9 milijona 
dinarjev, krediti banke 3,6 mili
jona dinarjev, lastna sredstva 
Napredka pa znašajo 500.000 
dinarjev. 

Za potrebno rekonstrukcijo 
in adaptacijo domžalskega dela 
podjetja „Meso-Kamnik -
Domžale" (gre za dosedanjo 
klavnico) je bilo zbranih 
15.670.000 dinarjev. Od tega 
denarja je bilo iz občinskega 

p r o r a č u n a zagotovl jeno 
5,130.000 dinarjev, kreditov je 
Napredek najel za 8,200.000 
dinarjev lastnih Napredkovih 
sredstev je 1,470.000 dinarjev, 
ljubljanska Delikatesa pa je pri
spevala 870.000 dinarjev. Kot je 
znano bo v Domžalah v doseda
nji Napredkovi klavnici predelo
valni obrat mesne industrije 
klavnica podjetja „Meso Kam
nik Domžale" pa bo kot je 
znano v Kamniku. 

Zvedeli smo tudi, da so tik 
pre začetkom dela na adaptaciji 
in rekonstrukciji dosedanje 
trgovine Meso v Domžalah (v 
bloku). Občinski proračin je že 
nakazal za to adaptacijo 
600.000 dinarjev. Na podlagi 
tega vplačila so v Napredkovi 
TOZD že sklepali in investicijo 
tudi prijavili. 

Matjaž BROJAN 

Težave pri oskrbi 

— bela tehnika: akustika, 
barvni televizorji, plinski in 
električni štedilniki, zmrzovalne 
skrinje in omare itd., 

— e l e k t r o instalaci jski 
material: kabli in drugo, 

— b l a g o k o v i n s k o 
predelovalne industrije: vijaki 
vseh vrst, pocinkane vodovodne 
cevi, cevi za centralno kurjavo, 
černa pločevina, žičniki, 

— barve: nitro laki, nitro 
razredčilo, temeljne barve, kiti 

za brizganje in lopatico, 
- kozmet ika : fr izerski 

material, laki za lase, krema 
Solea, kolonjske vode, 

- tekstil: perilo iz frotirja in 
triko, bombažne tkanine za 
posteljnino, sintetične podloge, 
zaščitna in delovna oblačila, 
ženske nogavice, kopalke, pro
gram Adidas, 

- blago široke potrošnje: 
čevlji, avtogume, šotori Indu-
plati, planinski čevlji, kopalne 

Domžalski občinski sindikalni svet: 
i 

V PRIPRAVAH NA 10. 
KONGRES ZVEZE 

SINDIKATOV SLOVENIJE 
Da bi predkongresne aktivnosti dobro potekale, je pred

sedstvo občinskega sveta ZSS Domžale imenovalo odbor za 
pripravo in izvedbo aktivnosti v pripravah na 10. kongres 
Zveze sindikatov Slovenije, ki bo 11., 12. in 13. oktobra 
letos v kulturnem domu „Ivan Cankar" v Ljubljani. Odbor 
sestavljajo: Berlec Vinko, Breznik Lovro, Mišvelj Anton, 
Repnik Francka, Ciglar Franc, Sesek Ciril, Armeni Valentin, 
Birk Miro, Del Bello Metka, Lemut Emil, Markovič Štefan, 
Arnuš Justi.MulIer Franc. 

Odbor je 1. julija letos imel 1. sejo, na kateri je sprejel 
program aktivnosti, ki naj bi potekale v pripravah na 10. 
kongres ZSS v občini. 

Da bi razprava o osnutkih dokumentov potekala kvali
tetno in da bi se v njo vključilo čim večje število članov ZS 
Slovenije, je odbor sprejel naslednja stališča: 

— vse osnovne organizacije ZS morajo organizirati 
razpravo o osnutkih dokumentov za 10. kongres ZSS pravo
časno in skladno z rokovnikom o aktivnostih v pripravah na 
10. kongres ZSS, 

— poleg razprave o dokumentih 10. kongresa ZSS je treba 
opredeliti tudi oblike in metode organiziranja ter izvajanja 
predkongresnih aktivnosti, v katerih je treba predvideti tudi 
posamezne akcije, prireditve in manifestacije, 

-akcija „VSE SILE ZA STABILIZACIJO GOSPODAR
STVA " se mora v vseh temeljnih sredinah dobro pripraviti in 
prilagoditi aktualni in družbeni problematiki. Kot pripomo
ček naj služijo „Izhodišča dolgoročnega programa gospodar
ske stabilizacije", ki jih je pripravila komisija zveznih svetov 
za vprašanja gospodarske situacije, 

— odbor za pripravo in izvedbo aktivnosti pri Občinskem 
svetu ZSS je treba redno obveščati o poteku razprave o 
dokumentih za 10. kongres ZSS, mu sporočati pripombe na 
dokumente in posredovati poročila o aktivnostih v pripravah 
na 10. kongres ZSS. 

Justi ARNUŠ 

PROIZVODNO - DELOVNO 
TEKMOVANJE 
KOVINARJEV 

Letošnjega 6. proizvodnega delovnega tekmovanja 
kovinarjev Slovenije, k i je bilo 11., 12. in 13. junija v 
Krškem, Novem mestu in Črnomlju so se udeležili tudi 
tekmovalci iz naše občine. Sodelovali so najboljši iz tekmo
vanja, ki sta ga organizirala Občinski svet ZSS Domžale in 
Kamnik že 17. aprila letos. Tako je občino Domžale zasto
pala ena ekipa z desetimi člani, ki so nastopali v desetih 
poklicih. 

Posamezniki so dosegli naslednja mesta: 
brusilci - 16. mesto: Kepic Janez, Mlinost, orodjarji -

27. mesto: Svetlin Anton, Obrtnik Capuder Anton, rezkalci 
- 16. mesto: Rogelj Marko - Obrtnik Capuder, ključavni
čarji - 20. mesto: Jene Simon, Mlinostroj, planerski vari lci-
14. mesto: Žendar Edvard, Tosama, varilci REO - 10. 
mesto: Urbanija Albert, Papirnica Količevo, varilci M A G -
12. mesto: Grad Drago, Mlinostroj, varilci TIG - 17. mesto: 
Debeljak Jože, Mlinostroj. 

Najbolje pa sta se uvrstila: 
strojni kovači - 4. mesto: Letnar Jože, Stol, doma iz 

Vira, strugarji - 5. mesto: Ves Viktor, Tosama 
Na 6. proizvodno-delovnem tekmovanju je sodelovalo 

250 tekmovalcev. 
Kljub temu, da so naši fantje prvič sodelovali na takem 

tekmovanju, smo lahko zadovoljni in jim iskreno čestitamo. 
Ob koncu naj povemo, da se predvideva, da bo v letu 

1983 organizator proizvodnega delovnega tekmovanja 
Občinski svet ZSS Kamnik in Domžale. 

Justi Arnuš 

KAKO SMO (IN BOMO) 
PRESKRBLJENI V 

LETOŠNJEM LETU? 
Težak gospodarski položaj, v katerem se nahajamo, vpliva 

tudi na stanje založenosti v naših trgovinah. Zaradi 
zmanjšanja uvoza surovin, repromaterialov in opreme ter 
zaradi povečanega izvoza, nastopa na domačem tržišču 
pomanjkanje določenih vrst blaga, tako na neživilskem, 
kakor tudi na živilskem področju. 

Na neživilskem področju ugotavljamo, da v letošnjem 
letu primanjkuje, ali pa sploh ni mogoče dobitif naslednjih 
vrst blaga: 

\ J 
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blazine, camp* oprema, lovsko 
orožje, 

- izolacijski materiali: ter-
vol, siporeks, izolacijske plošče, 

- kritina: opečna in salonit, 
- cement (60 % pogodbenih 

količin), 
- področje trdih goriv: kriti

čno je pomanjkanje vseh vrst 
premoga in granulacij. Za nor
malno preskrbo občanov bi 
potrebovali letno približno 
18.000 ton raznovrstnega pre
moga. Delovna organizacija 
Napredek ima sklenjene pogod
be le z R E K Zasavje za 1.600 
ton, z rudnikom Brezo 7.000 
ton in z rudnikom Banoviči za 
1.000 ton. Drugih pogodb ni 
bilo mogoče skleniti, čeprav je 
bilo vse storjeno, da bi si s 
pogodbami zagotovili ustrezne 
količine. Kljub pogodbam pa 
dobave niso redne. Tako je npr. 
prišlo v letošnjem letu iz rud
nika Breza le 1.480 ton, čeprav 
bi moralo priti že okoli 3.500 
ton. Lignita prejemamo le 25 % 
lanskoletnih količin, pogodbe
no pa se nihče noče vezati za 
dobavo. V preteklem letu je 
bilo v rudnik Breza nepovratno 
vloženo cca 250 milj. S din, 
enak znesek pa bo vložen v leto
šnjem letu in to vse iz sredstev 
občinskega proračuna. 

Oskrba z drvmi je ves čas 
mogoča. En m3 bukovih drv 
stane 1.250 dinarjev. 

Česa primanjkuje med živili? 

Na področju prodaje živil
skega blaga in blaga široke po
trošnje pa je v letošnjem letu 
občasno ah stalno primanjko
valo: kave, margarine, čokolade 
in izdelkov iz čokolade, papirne 
korfekcije, pralnih praškov, 
čistil, bučnega olja, mesa in 
mesnih izdelkov. V zadnjem 
obdobju primanjkuje predvsem 
goveje meso, svinjsko meso in 
piščanci. Premalo je tudi mleka, 
sirov, belega vina, občasno pa 
primanjkuje tudi določene vrste 
mok. Enako ni mogoče dobiti 
vseh krmil. 

Predvsem pri dobavi slad
korja, pralnega praška in neka
terih drugih vrst blaga, je po
trebno dobaviteljem v naprej 
plačati vso naročeno količino. 
Ker je akumulacija v živilski 
trgovini izredno nizka, ah pa je 
sploh ni, se morajo najemati 
visoki krediti za pokrivanje 
obratnih sredstev in za avansira-
nje. To že itak težek položaj 
živilske trgovine še bistveno 
poslabšuje. 

Mesna kriza še traja . . . 

Zaradi nevsklajenih cen pri 
prodaji tako govejega, kakor 
tudi prašičjega mesa prihaja do 
pomanjkanja. Sporazumske 
cene za odkup živine in prašičev 
so bistveno nižje od dejanskih 
cen, kar povzroča, da imajo 
klavne organizacije pri prodaji 
mesa veliko izgubo, ki znaša 
npr. pri kg. svinjskega mesa 
približno 50,00 dinarjev. 

To izgubo je Skupščina 
občine Domžale pokrivala tako 
v preteklem letu, kakor tudi v 
letu 1982. Za prve tri mesece 
letošnjega leta je bilo v ta 
namen izplačanih nekaj manj 
kot 300 milj. S din. 

V zadnjem času prihaja do 
bistvenega pomanjkanja gove
jega mesa. Klavnica Domžale je 
v maju 1981 zaklala 154 govedi, 
v letošnjem letu pa v istem 
časovnem obdobju le 71. Vzrok 
za tako stanje je nerešeno vpra
šanje odkupne cene govedi. 

Sporazumsko določena cena 
za kg govejega mesa - živa teža, 
znaša nekaj nad 60,00 din, pre
kupčevalci iz drugih republik pa 
za kg takega mesa plačujejo že 
več kot 110,00 din. Zato kmet
je prodajajo goveje meso oz. 
živino tistemu, ki bolje plača. 
To meso pa ne gre potrošniku v 
maloprodajo, ampak gre v go
stinske lokale ob morju in dru
gam. Maloprodajna cena gove
jega mesa pa je bistveno nižja 
od dejanske cene. Prihajamo do 
tako absurdnih rezultatov, da 
staneta 2 kg jabolk skoraj toli
ko, kolikor kg govejega mesa. 
Dokler se cene ne spremenijo, 
bomo pr iča pomanjkanjem 
mesa vseh vrst. 

Tudi preskrba s piščanci se 
slabša. Dobavitelji so nam zara
di izvoznih obveznosti znižali 
količine za 30 %, in obetajo, da 
bo prišlo še do nadaljnjih omeji
tev. 

Že tako slaba situacija pri 
preskrbi z mesom, predvsem 
svinjskim in piščančjim, pa se 
lahko še poslabša, če rejci 
perutnine in prašičev ne bodo 
uspeli dobiti krme, k i je vezana 
na uvoz. 

Napredek: v občini Domžale 
pol prometa 

Trgovsko gostinska delovna 
organizacija Napredek Domžale 
ustvarja v občini skoraj polo
vico vsega maloprodajnega pro
meta. Celoten prihodek je kon
cem leta 1981 znašal že okoli 
130 milijard S din. Od proda
nega blaga je bilo v letu 1981 

odvedeno v zvezni, republiški in 
občinski proračun več kot 16 
milijard S din prometnega dav
ka. Od tega je znašal občinski 
prometni davek okoli 2,5 mili
jarde S din, kar predstavlja 
12,3% vseh dohodkov občin
skega proračuna. 

V delovni organizaciji Napre
dek so se od leta 1965 dalje 
povečale prodajne in skladiščne 
površine za približno 8.000 m2. 
Dograjen je bil drugi del Vele
blagovnice, kupljena je bila 
samopostrežna trgovina v Kidri
čevi ulici v Domžalah, samopo
strežna trgovina Rašica v Men
gšu, v Lukovici in v Dobu. 
Obnovljene so bile poslovalnice 
skoraj v vseh krajih, kjer so pro
dajna mesta delovne organiza
cije. Skupna vrednost naložb je 
znašala od leta 1975 dalje več 
kQt 15 milijard S din. 

V letu 1981 je bilo investi
rano v enote Napredka okoli 
4,5 milijarde S din, od tega je 
bilo neakj manj kot polovico 
lastnih sredstev, ostalo pa kre
diti. 

Potrebna so vlaganja dobavite
ljem 

Da bi si zagotovili potrebno 
blago (prašičje meso, premog, 
peči za centralno kurjavo), je 
bilo v delovni organizaciji v pre
teklem letu vloženo pri dobavi
teljih nekaj manj kot milijardo 
S din. Od tega zneska so krediti 
znašali 360 milj. S din, 450 
milj. S din so znašale občinske 
dotacije, lastnih sredstev pa je 
bilo 97 milj. S din. 

Zaradi pomanjkanja blaga 
dobavitelji zahtevajo avansiranje 
plačil in sicer za: sladkor, pre
mog, nekatere vrste tehničnega 
blaga, cement, žarnice in za 
nekatero drugo blago. 

Vrednost zalog se povečuje . . . 

Velik problem za trgovino 
predstavljajo zaloge blaga. Vred
nost zalog se zaradi dviga cen 
povečuje iz leta v leto. Tako se 
je vrednost zalog samo v letu 
1981 povečala kar za 47 %, kar 
pomeni, da je bilo potrebno 
zagotavljati sredstva za njihovo 
pokrivanje, velik del zalog pa ni 
ostal pokrit. Tako so v letu 
1981 znašale zaloge blaga nekaj 
nad 13 miljard S din, od tega pa 
je bilo kar za 9 milijard nekvali
tetno pokritih. Tako stanje 
zahteva najemanje ustreznih 
kreditov, plačevanje z menicami 
ipd. Najemanje kreditov pa 
postaja vse bolj vprašljivo, saj 
znašajo obresti kar 16 %. Obre

sti pa so torej bistveno večje 
kot znaša razlika v ceni, k i jo 
kot plačilo za svoje delo prejme 
trgovina. 

Napredek - smelo v razvoj 

Delovna organizacija Napre
dek je svoj srednjeročni razvoj 
načrtovala dokaj smelo, saj je 
bilo predvideno, da bo za te. 
namene vloženih okoli 20 mili
jard S din. Zaradi bistveno po
slabšanih pogojev gospodarjenja 
pa se pripravlja rebalans planov, 
ki pa bodo predvideli razvoj 
trgovine in gostinstva v okviru 
dejanske možnosti. Prioriteto 
pri razvoju ima izgradnja skladi
šča v Zg. Jaršah in pa sanacija 
Klavnice. V ta namen je bilo v 
občini že zagotovljeno približno 
1,5 milijarde S din. Od tega je 
bilo plačano iz občinskega pro
računa nekaj nad 500 milj., 1 
milijardo pa je znašal delež 
Napredka. 

Gornja sredstva so bila že 
nakazana v celoti delovni orga
nizaciji Meso Kamnik-Domžale, 
kjer se obnova obratov že priče
nja. Sredstva so bila dana nepo
vratno, brez obveznosti vrača
nja. 

Skupno reševanje problemov s 
potrošniškimi sveti 

Delovna organizacija Napre
dek opravlja prodajo blaga v 
svojih poslovnih enotah, ki jih 
ima v občini Domžale. Zaradi 
boljšega reševanja posameznih 
vprašanj na področju preskrbe, 
se povezuje s sveti krajevnih 
skupnosti in potrošniškimi sveti 
v tistih krajih, kjer so ti aktivni 
in če izkažejo pripravljenost za 
sodelovanje. Konkretno sodelo
vanje je bilo do sedaj vzpostav
ljeno s potrošniškimi sveti iz 
krajevnih skupnosti Dob, Vir , 
Preserje, Radomlje ter s sveti 
krajevne skupnosti v Prevojah, 
Moravčah, Blagovici, Trzinu, 
Krašnji in v Pečah. Vprašanja, 
ki so bila na skupnih sestankih 
obravnavana, so se nanašala na 
založenost trgovin, odnose pro
dajalcev do potrošnikov, na 
asortiman blaga, na delovni čas, 
na razširitev poslovnih prosto
rov, na preskrbljenost z manjka
jočim blagom ipd. Predstavniki 
Napredka so se udeležili vseh 
sestankov v krajevnih skupno
stih ali sestankov potrošniških 
svetov, če so bili na te sestanke 
vabljeni. Sestanku je prisostvo
val tudi poslovodja trgovine 
tistega kraja. 



ZA BOLJŠO PRESKRBO 
IN VEČJO VLOGO 

POTROŠNIŠKIH SVETOV 
Svet za družbenoekonomski in politični položaj žensk 

predsedstva Občinske konference SZDL Domžale je pripravil 
okroglo mizo na temo Problematika preskrbe in storitev ter 
delovanje potrošniških svetov, v kateri so si predsatvniki 
trgovske organizacije Napredek, ki pokriva večji del preskrbe 
v naši občini, in člani potrošniških svetov iz KS ter drugi 
izmenjali izkušnje s tega področja. Sprejeta je bila vrsta 
dogovorov, od katerih naj zapišemo le najpomembnejše: 

- zagotoviti trajno, celovito 
in ažurno informiranost obča
nov o stanju preskrbe in po
manjkanj nekaterih artiklov, 

- proučiti možnost preskrbe 
z ribami, k i ob pomanjkanju 
mesa v preskrbi občanov lahko 
odigra pomembno vlogo, 

- razvijati direktne povezave 
trgovinskih organizacij in nepo
srednih kmetijskih proizvajalcev 
zlasti na področju preskrbe s 
sadjem in zelenjavo, kjer so pre
malo izrabljene možnosti proiz
vodnje v občini, sodelovanje z 
drugimi občinami zlasti pobra
tenimi, 

- proučiti možnosti in obli
ke, k i bi tudi v KS, kjer ni pre-
skrbovalnih enot, omogočile -
redno preskrbo, 

- informirati delovne ljudi in 
občane o kriterijih, dnevih in 
urah prodaje artiklov, ki jih pri
manjkuje ter ob tem zagotoviti 
dosledno izvajanje sprejetih 
dogovorov in zaostritev odgo
vornosti, 

-r krepiti samozaščitno obna
šanje naših občanov, ki naj si 
zagotovijo minimalne družinske 
zaloge ter povečajo lastno pro
izvodnjo hrane (sadje, zelenja
va) ter tako zmanjšajo pritisk na 
oskrbo in zaloge predvsem v 
izrednih razmerah, 

- razvijati obojestranko kul
turo odnosov med kupci in pro
dajalci, katerih osnova mora biti 
v pomoči, medsebojnemu za
upanju in točnemu ter dosled
nemu informiranju, 

- spregovoriti o problematiki 
ustrezne preskrbe s storitvami, 
kar naj bi storili na eni izmod 
naslednjih okroglih miz, 

- kadrovsko in organizacij
sko okrepiti vlogo in aktivnost 
svetov potrošnkov, ki zagotav
ljajo varstvo in uveljavljanje 
interesov potrošnikov, v .zezi s 
tem tudi aktivno delo konferen
ce svetov potrošnikov ter njiho
va večja povezanost z inšpekcij

skimi službami (možnost dežur
nega telefona) z vidika večje 
odprtosti, javnosti dela, preven
tivnega delovanja in pomoči 
občanom in svetom potrošni
kov, 

- organizirati seminar s člani 
potrošniških svetov, 

- posebno pozornost name
niti delu svetov potrošnikov v 
zaostrenih družbenoekonom
skih razmerah, v katerih naj 
tudi doprinesejo svoj delež k 
uresničevanju skupnega cilja t.j. 
uresničitev programa gospodar
ske stabilizacije (da se pri splo
šni potrošnji obnašamo bolj 
racionalno, da ne kopičimo po 
nepotrebnem zalog, ne ustvar
jamo paničnih nakupov in s tem 
ustvarjamo še večje težave v 
preskrbi), 

- informirati delovne ljudi in 
občane o možnostih kreditira
nja nakupa ozimnice in kurjave, 

- razpravo z okrogle mize je 
treba prenesti v KS, pri čemer 
naj SZDL in svetom potrošniov 
sprejeta stališča in usmeritveve 
služijo kot izhodišče za razpra
vo o problematiki v temeljnih 
okoljih, v vseh KS naj bi se 
organizirala ustrezna sekcijska 
razprava o problematiki pre
skrbe in storitev v posameznih 
KS ter primerni organiziranosti 
in delovanju potrošniških sve
tov. 

OGLAS 

V varstvo vzamem dva otro
ka v novem Trzinu. Naslov v 
uredništvu. 

OGLAS 

Nudim brezplačno gramoz, 
primeren za nasipavanje — 
betoniranje. Herle, Borova 
2, Vir pri Domžalah. 

NNNP 82 
V letu 1982 so osnovni poudarki akcije NNNP namenjeni 

predvsem nekaterim področjem družbene samozaščite, kije 
osnova splošne ljudske obrambe, obenem pa z razvijanjem 
družbeno-samozaščitne aktivnosti neposredno prispevamo k 
nadaljnjemu razvoju in krepitvi enotnega sistema SLO in DS. 

Ugotavljamo, da kljub nekaterim 
vidnim rezultatom na tem področju, 
zaostajamo in kljub naporom neka
terih dejavnikov nenehno prihaja do 
pomanjkljivosti, ki nam povzročajo 
veliko število žrtev in ogromno 
materialno ikodo. Cilj letošnje akcije 
je čim Urie seznanjanje delovnih 
ljudi in občanov z varnostno proble
matiko in z boljšo organizacijo in 
predvsem večjo odgovornostjo na 
področju požarne in prometne var
nosti, civilne ter narodne zaščite in 
dejavnosti, katerih posledica bi bila 
čim hitrejše odpravljanje vzrokov, ki 
slabijo pozamo-varn ostne in promet
ne razmere ter usmerjanje aktivnosti 
h končnemu cilju t.j. k zmanjšanju 
nesreč, števila žrtev, materialne 
škode in k večji varnosti in zaščiti 
družbenega ter osebnega premože
nja. 

Osnovni nosilci politično mobili
zacijske aktivnosti so družbenopoli
tične organizacije, družbene organi
zacije ter društva, ki v okviru SZDL 
- kot fronte subjektivnih sil - s 
svojo vlogo in odgovornosti o prevze
majo svoj del nalog v smislu angaži
ranja delovnih ljudi in občanov, 
samoupravnih organizacij in skup
nosti ter nosilcev služb za izvajanje 

nalog, sprejetih v okviru izhodišč 
akcije NNNP 82. Aktivnosti pote
kajo kontinuirano skozi vse leto, po 
zaključnih aktivnostih pa bodo vsi 
nosilci ocenili dosežene rezultate in 
uspešnost realizacije sprejetih pro
gramov. 

Zadolženi nosilci akcije ze izva
jajo svoje naloge, naša naloga pa je, 
da se še v večji meri v akcijo vključu
jemo. Oceniti je potrebno stanje na 
vseh štirih področjih (prometna in 
protipožarna varnost, nadaljnji raz
voj in usposabljanje narodne zaščite 
ter zagotovitev učinkovitosti delo
vanja civilne zaščite) ter zagotoviti 
neposredno angažiranje vseh dejav
nikov za razvoj in uresničevanje vseh 
navedenih nalog. Z družbenopoli
tično aktivnostjo je treba zagotoviti 
pogoje za vključevanje delovnih ljudi 
in občanov v dejavnosti in posamez
ne oblike organiziranosti narodne in 
civilne zaščite ter družbenih organi
zacij in društev s tega področja. Pri 
tem pa ne smemo pozabiti na stalno 
spremljanje in analiziranje varnost-
no-političnih razmer, katerih rezul
tat mora biti osveščenost ter krepi
tev delovnih ljudi in občanov za var
nost in družbenosamozaščitno delo
vanje. 

HELIOS kemična industrija Domžale 
TOZD Tovarna barv, lakov in umetnih smol 
Količevo 

R A Z P I S U J E 
za šolsko leto 1982/83 naslednje kadrovske štipendije: 

2 štipendiji za PROCESNEGA KEMIKA 
1 Stipendijo za EKONOMSKEGA TEHNIKA 

Prijave za razpis pošljite do 10. avgusta 1982 na naslov: 
Helios kemična industrija Domžale, Kadrovska služba, 
61230 Domžale. 

OBJAVA 
Helios Kemična industrija Domžale vabi kandidate, da se 

prijavijo za tečaj nemškega jezika 3. in 4. stopnje, ki ga 
vodijo Intenzivni tečaji tujih jezikov iz Ljubljane v prostoru 
TOZD Tovarna barv, lakov in umetnih smol Količevo. 

Tečaj je ob ponedeljkih in četrtkih popoldan. Informa
cije in obrazce prijav dobite v naši kadrovski službi. 



. 
Ali bo v občini Domžale zaživela služba družbene 
pravne pomoči? 

PRAVNA POMOČ PRI 
UVELJAVLJANJU PRAVIC 
DELAVCEV IN OBČANOV 

Z novo službo bodo delovni ljudje in občani pridobili 
novo možnost, ob kateri bodo laže uveljavili svoje zakonske 
pravice. 

Istočasno bo ta služba nudila pravne storitve tudi manjšim 
OZD, ki nimajo svojih pravnih služb in delovnim skupnostim 
družbenih dejavnosti (šole, vrtci). 

To bo zagotovo pripomoglo k večji podružbljenosti 
pravosodnega sistema (ki je zelo zapleten), hkrati pa to 
pomeni večjo pravno varnost tako zasebnikov kot delavcev v 
združenem delu. 

\ y 

Zakon o pravni pomoči 
pozdarja, da je pravna pomoč 
dejavnost posebnega družben
ega pomena, zaradi česar so 
občine dolžne zagotoviti obča
nom, delovnim organizacijam, 
delovnim skupnostim in dru
gim porabnikom u Jinkovito 
pravno pomoč in s tem omogo
čiti uresničevanje ustavnosti in 
zakonitosti ter pravno varstvo 
vsem občanom in pravnim ose
bam. 

Na pobudo Republiškega 
Izvršnega sveta je Izvršni svet 
občine Domžale v letu 1981 
izvedel analizo o stanju pravne 
pomoči na našem območju. 
Raziskava je pokazala, da bi 
bilo družbeno in ekonomsko 
upravičeno ustanoviti ustrezno 
službo pravne pomoči in se 
tako vključiti v prizadevanja 
uresničevanja zakona o pravni 
p o m o č i . Skupščina občine 
Domžale je že na svojem 12. 
skupnem zasedanju vseh treh 
zborov dne, 9.3.1982 sprejela 
osnutek elaborata o družbeni in 
eknomski upravičenosti službe 
družbene pravne pomoči in ga 
dala v javno obravnavo. 

V javni obravnavi bo potreb
no preveriti ah takšno službo 
potrebujemo, ah ima občan, 
delavec, delovna organizacija, 
delovna skupnost potrebo po 
službi, kjer bo dobil pravno 
pomoč - to je nasvet, sestava 
vloge, samoupravnega splošnega 
akta in drugo. 

Oglejmo si, kakšen je namen 
ustanovitve, kolikšna sredstva 
bodo potrebna in kakšne so 
možnosti razvoja in kako bo 
služba družbene pravne pomoči 
samoupravno organizirana: 

Namen: 
Namen službe družbene prav

ne pomoči je zagotoviti brez
plačno pravno pomoč obča
nom, kadar so po zakonu do nje 
upravičeni, omogočiti boljše 
izpolnjevanje družbenih dolžno
sti ustanoviteljev (Občine Dom
žale, sindikalnega sveta, samo
upravnih interesnih skupnosti), 
Izboljševanje družbenega dogo
varjanja v občini in zagotoviti 
deficitarne potrebe na pravnih 
področj ih samoupravnega 
delovnega, statusnega, gospo
darskega, ter upravnega prava. 

Sredstva za ustanovitev: 
Potrebno bo zagotoviti pisar

niški prostor z osnovno opremo 
in sredstva za delo in osebne 
dohodke ter pokrivanje ostale 
režije za dva diplomirana prav
nika in eno administratorko. 
Poslovni prostor in osnovno 
opremo bo zagotovila občina v 
okviru prostorov, ki jih sedaj 
uporabljajo upravni organi. Pri
hodek službe družbene pravne 
pomoči bodo ustanovitelji zago
tovili tako, da bo občina upora
bila sredstva, ki jih sedaj upo
rablja za pravno dejavnost v 
okviru upravnih organov, sindi
kat bo zagotovil sredstva, ki jih 
sedaj že uporablja v okviru 
pomoči pri Klubu samouprav-
ljalcev, Samoupravne interesne 
skupnosti pa bi združile sred
stva, ki jih sedaj plačujejo za 
delo Javnega pravobranilca in 
odvetnikov. Vidimo torej: za 
ustanovitev in delovanje ni 
potrebno investirati novih sred
stev, temveč bomo le racional
nejše organizirali že obstoječa 
sredstva, kar je tudi v skladu s 
stabilizacijskimi prizadevanji. 

Možnosti razvoja: 
Služba družbene pravne 

pomoči bo opravljala storitve 

tudi za druge uporabnike, pred
vsem za manjše OZD, ki nimajo 
svojih pravnih služb. Predvide
vamo, da se bodo storitev služ
be družbene pravne pomoči 
posluževale tudi delovne skup
nosti v družbenih dejavnosti, 
(šole, vrtci, strokovne službe 
SIS). Upoštevajoč dejstvo, daje 
povpraševanje po kvalitetni 
pomoči večje od ponudbe, bo 
nedvomno možno v skladu z 
določbami zakona o svobodni 
menjavi dela dejavnost razširiti 
tako v kvantitativnem, kot zla
sti kvalitativnem smislu. Opozo-
riOpozoriti moramo še na mož
nost ustanovitve dislociranih 
enot službe družbene pravne 
pomoči v sosednjih občinah 
naše regije, ki prav tako čut 
čutijo potrebo po takšnih sto
ritvah. 

Samoupravno organiziranost 
službe: 

Zakon o pravni pomoči nare
kuje ustanovitev službe kot 
samostojne delovne organizacije, 
v kateri delavci neposredno 
uresničujejo samoupravne pra
vice, dolžnosti in obveznosti. 

PRIZNANJA SO DOBILI: 

Slavko PIŠEK, roj. 1923, 
ekonontki tehnik, direktor DO 
Trak Mengeš, za dolgoletno vse
stransko družbenopolitično 
delo, predvsem na področju 
krajevne samouprave, družbeno
političnega in društvenega živ
ljenja v kraju in občini. Poleg 
velike angažiranosti v samoupra
vi in družbenopolitičnem življe
nju je veliko prispevel k poglab
ljanju samoupravnih odnosov v 
DO, krepitvi samoupravljalske 
zavesti delavcev in pomembne
mu napredku DO Trak. 

Vladislav SENIČAR, roj. 
1929, diplomirani ekonomist, 
vodja gospodarsko-računske 
službe Zdravstvenega doma 
Domžale, za dolgoletno aktivno 
delo v družbenopolitičnem in 

Ker bo služba pravne pomoči 
opravljala dejavnost posebnega 
družbenega pomena, bodo usta
novitelji zagotovili svoj vpliv 
preko sveta, ki bo odločal o 
vseh pomembnejših vprašanjih. 

Po sprejetju elaborata o druž
beni in ekonomski opravičeno
sti ustanovitve službe družbene 
pravne pomoči, ki pomeni 
načelno odločitev, da se služba 
ustanovi, bomo lahko pristopili 
k sprejemanju ustanovitvenega 
akta, v katerem bo potrebno 
določiti vse pravice in obvezno
sti, ter druge odnose, ki bodo 
sledili iz ustanovitve službe 
družbene pravne pomoči. Bo 
torej Služba družbene pravne 
pomoči zaživela? 

NA T O V P R A Š A N J E 
BOSTE ODGOVORILI VI 
BRALCI OBČINSKEGA PO
ROČEVALCA, OBČANI, SA
MOUPRAVLJALO V RAZ
PRAVAH V DELEGATSKI 
BAZI NAŠE OBČINE. 

Informacijo pripravil 
Svetovalec za skupščinske zadeve 

občine Domžale: 
Stanko ŠTRAJN, dipl.iur. 

samoupravnem življenju Zdrav
stvenega doma Domžale in 
samoupravno delo v republiških 
organih zdravstvene dejavnosti. 

Agroemona TOZD Poljedel
stvo — Govedoreja za uspešno 
razvijanje samoupravnih odno
sov in uspešne gospodarske 
rezultate. Kolektiv TOZD Polje-
deljstvo - Govedoreja kljub tež
ki gospodarski situaciji v kmetij
stvu ni klonil pred težavami in 
je s pridelavo boljše lastne krme 
uspel dvigniti mlečnost govedi. 
Istočasno je kolektivu uspelo 
380 ha zamočvirjenih zemljišč 
spremeniti v njive. 

DO Napredek Domžale za 
velik razvoj po obsegu poslova
nja razvijanju samoupravljanja 
in dela družbenopolitičnih orga-

PODELITEV LISTINE S 
PLAKETO »JOSIP BROZ -

30 LET 
SAMOUPRAVLJANJA«' 

V petek, 25. junija je bila v restavraciji „Slamnik" osednja 
občinska proslava ob 27. juniju — dnevu samoupravlja/cev. 
Ob tej priložnosti so bila podeljena priznanja za uspešno 
uveljavljanje samoupravljanja dvema organizacijama združe
nega dela in dvema posameznikoma. 

K J 



(Nadaljevanje s 6. strani) 
nizacij, pri čemer je DO ves svoj 
razvoj usmerjala s potrebami 
občine in občanov Domžale. 
Dinamični razvoj delovne orga
nizacije je bil v veliki meri tudi 
posledica zavestnega odrekanja 
osebnega in družbenega standar
da zaposlenih ob istočasnem 

dviganju kvalifikacijske struk
ture zaposlenih. Vzporedno z 
razvojem DO se je dograjevala 
in razvijala tudi samoupravna 
organiziranost, kar je rezultat 
tudi uspešnega dela samouprav
nih organov in družbenopoli
tičnih organizacij. 

Justi Arnuš 

ZVEZNA PRIZNANJA 
SO PRIJELI 

Z ukazom št. 27 z dne 12.4.1982 je podelilo Pred
sedstvo Socialistične federativne republike Jugosla
vije naslednja priznanja našim občanom: 
- RED DELA Z ZLATIM VENCEM je prejel tov. 

Jernej LENIČ. 
- RED REPUBLIKE Z BRONASTIM VENCEM je 

prejela tov. Marija AVBELJ—ČAD. 
- RED ZASLUG ZA NAROD S SREBRNO 

ZVEZDO je prejel tov. Franc MUŠIČ. 
- RED DELA S SREBRNIM VENCEM sta prejela 

tov. Janez OTRIN in Ivan REDENŠEK. 
- MEDALJO ZASLUG ZA NAROD je prejel tov. 

Igor KUZMIČ. 

Ob 40 letnici Kamniškega bataljona in požiga zlato 
poljskih vasi: 

SPOMINSKA SVEČANOST V 
V ZLATEM POLJU 

Ob sklepu prireditev ob domžalskem občinskem prazniku 
so v domžalski občini pripravili se spominsko svečanost, na 
kateri so se spomnili 40 letnici požiga zlatopoljskih vasi. Na 
spominski prireditvi, ki zaradi slabega vremena ni bila tako 
obiskana, kot bi lahko bila, je govorila Kristina Krivec, 
predsednica OK ZSMS Domžale. 

To prireditev so ob sklopu 
šolskega leta pripravili ob 
40 letnici Kamniškega bataljo
na pa tudi z namenom, da šolski 

mladini oživijo dogodke izpred 
40 let, ko je v gorečih hišah 
zlatopoljskih vasi izgubilo življe
nja toliko občanov. Spomin 

Prizorišče spominske svečanosti v Zlatem polju. Prireditev je 
zelo motil det 

sega na julijske in avgustovske 
dni pred 40 leti. 

8. julija 1942 je okupator 
požgal vas Koreno, v ognju pa je 
umrlo 17 ljudi. 

19. julija 1^42 je pogorela 
vas Hrastnik , življenje pa je 
izgubilo 9. ljudi. 2. avgusta 
1942. pa so Nemci požgali Zla-
topolje, Brezovico, Obrše, Malo 
Lasno, Podgoro in Trnovče. 

V vseh vaseh je bilo požganih 
70 hiš ter 50 gospodarskih 
poslopij. V tujino je bilo izgna
nih 220 ljudi, v partizane pa je 
tedaj odšlo 70 ljudi. 

Na ta način Zlatopolje pome
ni na nek način zibelko parti
zanstva v občini, torej kraj, kjer 
so mnogi začenjali svoje revolu

cionarno poslanstvo. Zato je 
bilo to tudi primemo mesto za 
uro zgodovine, ko so mladim 
borci aktivisti in preživeli pripo
vedovali o požigu vasi, k i so 
partizanom z domžalskega in 
kamniškega območja nudile 
zavetje. 

Tradicije NOB in aktivnosti 
ohranjanja teh tradicij med mla
dimi so v domžalski občini tako 
zelo žive, zlasti med mladimi. 
To se kaže tudi na vse večjim 
zanimanjem mladih za , Pot 
spominov", svojevrstno parti
zansko transverzalo, ki poteka 
100 km po domžalski občini, 
tudi skozi kraj, kjer je bila 
spominska svečanost. 

Matjaž BROJAN 

Predstavniki družbenega in političnega življenja na spomin
ski svečanosti v Zlatem polju 

Odbor za medsebojna razmerja delavcev 
OZD MLINOSTROJ D O M 2 A L E 

O B J A V L J A 
prosta dela in naloge 

1. SNAŽILKO (dve delavki) 
2. RAZMNOŽE VALEČ NAČRTOVNE DOKUMEN

TACIJE (en delavec) 

Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje: 
1. NK delavka 
2. Nižja izobrazba 

Delovno razmerje pod 1 in 2 se sklene za nedoločen čas, z 
enomesečnim poskusnim delom. Pismene vloge sprejema 
tajništvo Mlinostroja Študljanska 5, Domžale, v roku 15 dni 
po objavi. 



O b vsakoletni podelitvi značk in priznanj: 

DOMŽALSKA »POT 
SPOMINOV« ZANIMIVA NE 

LE ZA SLOVENCE . . . 
Ko minevata dve leti organiziranih pohodov mladine in 

odraslih po „Poti spominov NOB občine Domžale", 
občinski organizaciji ZZB NOV Domžale lahko damo polno 
priznanje za iniciativo in ureditev omenjene poti. V 
omenjenem obdobju smo namreč ugotovili za našo „Pot 
spominov NOB" izredno veliko zanimanje mladih kot 
starejših naših občanov, pa tudi občanov iz drugih krajev 
naše republike in pohodni kov iz sosednje SR Hrvatske. 

Od maja meseca 1981 do danes se je s priročniki za hojo 
po omenjeni poti oskrbelo nad 3.200 pohodnikov, od tega je 
bilo 400 osnovnošolcev. Vsi ti pohodniki so opravili eno ali 
več etap „Poti spominov NOB", oziroma so celotno „Pot 
spominov NOB občine Domžale" prehodili enkrat ali 
večkrat. V vsaki od enajstih vpisnih knjig na celotni trasi 
poti se je do sedaj vpisalo od 1000'do 1200 pohodnikov. 
Celotno „Pot spominov NOB" je prehodilo 430 pohodnikov, 
od teh kar 72 več kot enkrat/ Največ pohodnikov je 
vsekakor iz naše občine, preseneča pa podatek, da je to pot 
v celoti prehodilo kar 169 pohodnikov iz drugih občin, tudi 
daljnih kot so Maribor, Celje, iz Primorske in 16 pohodnikov 
iz SR Hrvatske. Celotno „Pot spominov NOB" je prehodilo 
5 krat in več — 13 pohodnikov, 10 krat in več - 3 in 15 krat 
je našo pot prehodil Ljubljančan Štih Ivan. Karakteristično 
pri pohodih je to, da se na „Pot spominov NOB" podajajo 
zelo pogosto tudi kompletne družine. 

Motivi za tolikšen interes in zani
manje za to našo pot so različni. Pot 
je primerna za vsakogar, za mlajšo in 
starejšo generacijo, prilagojena je za 
enodnevne in večdnevne izlete. Pot 
ni težka in je izredna priložnost za 
preizkus telesnih sposobnosti in 
poteka po zelo lepih predelih. Kar 
pa je izredno pomembno, ta pot 
vodi mimo pomnikov naše revolu
cije, po tistih območjih domžalske 
občine, kjer so padale žrtve za našo 
svobodo in kjer so se odvijali naj
hujši boji. Eden poglavitnih name
nov ureditve poti in organizacije 
pohodov po tej poti je tudi želja, da 
se zlasti mladina in vsi drugi udele
ženci te akcije čimbolj seznanijo z 
velikim deležem prebivalstva sedanje 
domžalske občine v predvojnem 
revolucionarnem gibanju in z izjem
nim razmahom narodnoosvobodil
nega boja na vseh območjih domžal
ske občine, ob tem pa spoznajo 
njene naravne lepote, zemljepisne in 
gospodarske posebnosti ter del 
bogate kulturne dediščine. 

Mnogo mladih, še več pa starejših 
različnih poklicev in izobrazbe, od 
delavca proizvajalca, prodajalca, 
prosvetnega delavca, inženirja in 
doktorja znanosti se po končanem 
pohodu po ,JPoti spominov NOB 
občine Domžale" radi pismeno ogla
sijo Občinskemu odboru ZZB NOV 
Domžale. V pismih izražajo svoje 
vtise s. pohodov v naši občini ter se 
zahvaljujejo za nuđenje lepih in 
prijetnih doživetij. Svoja doživetja in 
vtise opisujejo na različne načine. 
Na primer: 

- Anton Primožič iz Celja, 
26.1.1981: .Pozdravljam zamisel 
take poti! Pomniki na čas NOB 

bodo tako manj samevali, spomini 
na vojne grozote pa bodo ostali bolj 
živi v naši zavesti." 

- Tone in Marica Mervič iz Mari
bora, 9.3.1981: „Na tej poti sva 
spoznala mnogo krajev in ljudi. 
Seznanila sva se z bojem in trplje
njem ljudi na tem območju. Povsod, 
kjer sva hodila, so naju krajani pri
srčno sprejeli ter seznanili z življe
njem za časa okupacije. Niti sneg 
naju ni oviral, da sva po svojih 
močeh urejevala spominska obeležja. 
Rada se bova vrnila na to pot, pripo
ročala pa sva jo tudi ostalim pozna
nim planincem. Iskrene čestitke 
vsem, ki so to pot načrtovali, jo 
trasirali in pripravili tako lep Vodnik 
in zemljevid!" 

- Tone Velkavrh iz Ljubljane, 
28.4.1981: .Posebej bi želel sporo
čiti, da mije vaša pot spominov zelo 
všeč in jo bom toplo priporočal 
vsakomur in da se bom tudi sam še 
podal na vaše poti!" 

- Krešimir Ormanec iz Zagreba, 
7.5.1981: „Svaku pohvalu zaslužuje 
odlična i pregledna geografska karta, 
a Vodnik daje mnoštvo zanimljivih 
podataka i odlično vodi po trasi. 
Izvrsno ste se pripremili za taj put i 
pravi je užitak proči ovim lijepim 
predjelima, ponešto naučiti iz naše 
NOB i odati zasluženu poštu svima 
koji su pridonijeli našoj slobodi. U 
ime naših planinara zahvaljujem vam 
se na tom ogromnom trudu, čiji 
vidljivi rezultati se očituju kod vas 
na terenu pa i kod nas u Zagrebu!" 

- Janez Snoj in Jože Lampič iz 
Ljubljane, 21.4.1981: „Meniva,daje 
pot dobro speljana. Popotnik spozna 
lepe, manj znane kraje, še zlasti pa 
bogato revolucionarno preteklost 

domžalskega območja. Prav zato je 
ta pot zelo primerna za šolske eksku
rzije, kot piše v Vodniku in je na 
sploh zanimiva za Ljubljančane, saj 
jim je zaradi dobrih prometnih zvez 
zelo pri roki. Domžalsko pot spomi
nov bova priporočila tudi drugim, 
tudi midva jo bova še obiskala. 

Vodnik domžalske poti je izredno 
informativen, imeniten je tudi zem
ljevid, saj podobnega nima nobena 
druga transverzala v Sloveniji!" 

- Stane Zugwitz iz Jesenic, 
17.5.1981: „Zahvaljujem se vam na 
zelo lepo izpeljani poti,iz katere sem 
odnesel res lepe spomine!" 

- Brine dr. Franc in Marija iz 
Ljubljane, 9.6.1981: .Pripominjam, 
da sva prehodila doslej že več drugih 
transverzal, vendar je bila le dom
žalska doslej brezhibno opremljena z 
žigi in vpisnimi knjigami, kar naju je 
zelo prijetno presenetilo. 

Povsod sva naletela na prijazen 
sprejem pri hraniteljih žigov spomin
ske poti. Pot je bila zelo prijetna, ni 
preveč utrudljiva, obiskala in spo
znala pa sva številne kraje, ki jih 
sicer ne bi nikoli, čeprav stanujeva v 
Ljubljani. Presenečena sva nad toli
kimi spomeniki NOB in nad njiho
vim vzornim in skrbnim vzdrževa
njem. 

Vsa čast in zahvala ljudem, ki so 
oblikovali Pot spominov in naju 
popeljali po poti naše slavne pretek
losti NOB!" 

- Polavder Milan, Premk Zora, 
Ježovnik Franc, Mojca in Mgda -
vsi iz Savinsjske doline, člani PD 
Zabukovica, 30.7.1981: „Kot 
Savinjčani čestitamo k poti, saj nas 
je popeljala na področje, ki je bilo 
med NOB neposredno povezano z 
našo dolino. Spoznali smo območja, 
ki so res blizu naše doline, vendar,če 
smo odkriti, nam je bila do sedaj 
slabo poznana. 

Sele sedaj smo dobili boljšo pred
stavo na marsikakšen dogodek, o 
katerem smo brali v tej ali oni knjigi. 
Samo na primer: šele po obisku 
Hrastnika na Limbarski gori smo si 
lahko boljše predstavili tragedijo 
vasi, ki jo Jože Vidic Omenja v svoji 
knjigi „Semenj v Bistrici", da ne 
ontnjamo monografije o šlandrovi 
brigadi itd. Skratka spoznali smo 
področje, na katerega se bomo vra
čali in popeljali še druge. Na primer 
sedaj vemo, kje so Kandrše, kjer je 
padla mladinka, po kateri nosi naša 
Šola svoje ime (Nada Cilenšek) in 
kamor nameravamo popeljati pionir
je naše šole oziroma člane nase pla

ninske sekcije na šoli. čestitamo k 
Vodniku, ki nam je bil v pomoč kot 
vodič in ki nam je lepo prikazal 
dogodke med NOB na posameznih 
območjih domžalske občine. Se 
enkrat iskrene čestitke k poti!" 

- Anton Andrejčič iz Lesc, 
28.10.1981: „Se enkrat moram 
poudariti tisto, kar sem navedel že v 
Vodniku, da je ta pot spominov zelo 
lepa, ni naporna, dobro markirana in 
primerna za mlade in stare!" 

- Brine dr. Franc in Marija iz 
Ljubljane, 20.4.1982: »čeprav sva 
bila drugič na poti spominov, sva 
našla še vedno veliko zanimivega, ha 
posamezne točke sva se vzpenjala iz 
drugih smeri kot prvič, pa tudi v 
drugem letnem času sva hodila po 
poti, kot v preteklem letu. Prijetno 
se je podati na pot, ko je človek ves 
čas v vaseh pri ljudeh, ki so prijazni. 

Pot je vzorno vzdrževana in ozna
čena, tudi z žigi ni nobenih težav, 
razen morda, da so blazinice na vrhu 
suhe (na Golčaju je „žig" narejen iz 
ženine šminke!" 

- Rajka Martič iz Zagreba, 
30.4.1982: „Transverzala je vrlo 
lijepa i posebno interesantna i 
poučna. Jedinstveni način upoznava
nja puteva naših boraca u NOB. 
Preporučit ćemo je i našim kolegama 
planinarima!" 

- Branko Ceh iz Maribora, 
5.5.1982: „Vsa pot je odlično 
opisana v Vodniku in je tudi zelo 
dobro markirana. Napisane časovne 
razdalje so zelo bogato dane, hodil 
sem veliko hitreje, da sem imel 
dovolj časa za opazovanje spome
nikov in okolice!" 

Menimo, da so opisani vtisi 
pohodnikov s „Poti spominov NOB 
občine Domžale" veren dokaz oceni, 
ki je dana v uvodu tega članka. 
Komisija pri Občinskemu odboru 
ZZB NOV občine Domžale, ki ima 
na skrbi vse kar je v zvezi s ,Potjo 
spominov NOB" želi, da sfc zanima
nje za našo pot nadaljuje in krepi. 

Želimo, da pohodniki sami širijo 
zanimanje za našo pot pri svojih 
prijateljih in znancih. Enako želimo, 
da se v organizirane pohode še mno-
žičneje vključujejo delovne in druge 
organizacije in društva s svojimi 
člani, še zlasti pa priporočamo 
šolskim vodstvom, da še pogosteje 
načrtujejo pouk iz naše polpretekle 
zgodovine na licu mesta,kjer se je v 
borbah z okupatorji porajala naša 
svoboda. 

Miha Bcrnot 

S AMOUPRAVNA SKUPNOST 
ZA ZAPOSLOVANJE 
DOMŽALE, Ljube šercerja 4 

O B J A V L J A 

dodatno razpisane kadrovske štipendije: 

papirničar 2 štipendije Papirnica Količevo 
Papirniška 1 

kuhar 1 štipendija Restavracija z 
gami hotelom 
..Pri Konšku" Trojane 



Papirnica Količevo: 

KLJUB TEŽAVAM 
NEOKRNJENA 
PROIZVODNJA 

Znane so težave, ki že nekaj časa tarejo koliSke papirni-
carje. Ob tem, ko so morali se donedavna uvažati veliko 
večino surovin/ se je zanje položaj v zadnjem času zelo 
zaostril, daj imajo velike težave predvsem z odplačevanjem 
deviznih anuitet. Kot za vse gospodarske organizacije se je 
tudi zanje zmanjšal obseg deviznih pravic od ustvarjenega 
izvoza! težave pa so še druge. Pa vendar so v Papirnici 
Količevo optimisti. Izdelali so poseben program ukrepovt s 
katerimi bodo skušali zmanjšati devizne in druge zagate ter 
zagotoviti nemoteno proizvodnjo na vseh proizvodnih 
zmogljivostih. 

Kljub izrednoneugodnim 
pogojem poslovanja so v Papir
nici Količevo pozitivno uresni
čili proizvodni plan, zlasti kar 
zadeva fizični obseg proizvod
nje. Ob tem pa je tudi res, da so 
zaradi težav pri nabavi repro-
materiala in surovin ter oteže
nega uvoza, morali delno spre
meniti proizvodni program oz. 
vrsto izdelkov. 

To, da je Papirnica Količevo 
obratovala nemoteno, je v veliki 
meri tudi rezultat vlaganj v 
surovinsko bazo, oz. v organiza
cijo zbiralskih mest po svej 
Jugoslaviji. Tako so lahko v 
bistveno večji meri zagotovili 
surovino - star odpadni papir iz 
domačega vira medtem ko so 
morali prej ta papir tudi uva
žati. 

Tako je Papirnica Količevo v 
preteklosti sovlagala v objekte, 
mehanizacijo in drugo na vseh 
področjih, rezultati pa so se 
pokazali na boljši oskrbljenosti 
s surovinami. Glede na izredna 
povišanja cen surovin in energije 
so finančni rezultati navkljub 
visokim indeksom porasta fizič
nega obsega relativno slabši od 
enakega primerjalnega lanskega 
obdobja. 

Vse sile v organizacijo izvoza 

V izvozu si Papirnica Koli
čevo prizadeva, da izvaža na 
kovnertibilno tržišče, klirinško 
pa je zanimivo le v toliko, v 
kolikor je ta izvoz potreben 
zaradi uvoza surovin s tega pod
ročja. 

Glede papirnih oz. karton
skih izdelkov je treba reči, daje 
na svetovnem trgu izredno 
močna konkurenca, naša inve

sticija pa ni grajena za kartone 
usmerjene v izvozno dejavnost. 

V Papirnici Količevo so 
uspeli v toliko, da v Jugoslaviji 
kartona več ne uvažamo (preje 
smo 60.000 ton kartona na leto 
uvozili) so pa težave z veljavlja-
njem na svetovnem trgu. Uspe
he v izvoz sicer dosegamo, 
vendar ne v toliki meri, da bi 
pokrivali potrebe po uvozu. 

Izvozna dejavnost je pravza
prav nujna, saj to delovno orga
nizacijo nov zunanjetrgovinski 
režim in politika (zmanjševanje 
deviznih pravic) postavljata v 
zelo neugoden položaj, prav 
tako kot tudi ostale delovne 
organizacije. 

Večji izvoz se torej, kaže kot 
edina možna alternativa ob dej
stvu, da so se devizne pravice s 
65 % razpolagalne pravice kon
kretno za Papirnico zmanjšale 
na 24 odstotkov. 

Ta odstotek je absolutno 
premajhen, da bi s toliko 
devizami mogli normalno poslo
vati. 
Ukrepi, ki so jih na Količevem 
sprejeli: 

1. Ukinili so uvoz dopad-
negapaprija, ki bi ga normalno 
samo s konvertibilnega območja 
uvozili 6000 ton do konca leta. 
Ob tem so povečali napore pri 
zbiranju papirja na domačem 
tržišču. Po vsej Jugoslaviji so 
organizirali zbirališča odpad
nega papirja in vanje vložili 
nemajhna sredstva (okrog 70 
milijonov dinarjev). Rezultat 
teh prizadevanj je opredmeten v 
dejstvu, da imajo zadostne koli
čine za normalno proizvodnjo. 

2. Zmanjšali so uvoz celuloze 
s konvertibilnega področja za 

1.800 ton, to je 20 odstotkov 
potrebnih količin. Ker na 
domačem tržišču te celuloze ni, 
bodo skušali izpad celuloze 
nadomestiti tako, da bodo spre
menili proizvodni program v 
takega, ki ne zahteva celuloze. 
Nekaj si obetajo tudi od sodelo
vanja s tovarno celuloze Đuro 
Salaj iz Krškega, s katero bi 
koordinirali proizvodne progra
me in tako nadomestili uvoz 
celuloze. 

3. Zmanjšali bodo uvoz 
rezervnih delov s tem, da bodo 
v največji možni meri organizi
rali izdelavo teh rezervnih delov 
v domačih vzdrževalnih delavni
cah ter v drugih za to primernih 
delavnicah v Jugoslaviji. Tako 
bo ostal le uvoz najnujnejših 
rezervnih delov, k i jih v Jugosla
viji ni moč izdelati. 

4. Zaostrili bodo odgovor
nost pri ravnanju s surovinami 
in repromateriali ter hkrati 
uvedli najstrožje ukrepe varče
vanja. Izredno pozornost bodo 
namenili kvaliteti izdelkov, 
namenjenih izvozu, za to kvali
teto pa bodo osebno odgovorni 
direktorji proizvodnih TOZD. 

5. Na domačem trgu želijo v 
največji meri najti potrebne 
domače surovine v povezavah s 
kupd, ki naj finančno poma
gajo, ko zapadejo v izplačilo 
posamezne anuitete. Zal pa 
akcija o združevanju deviz na 
osnovi 67. in 68. člena zakona 
o deviznem poslovanju ni 
uspela, saj so z zmanjševanjem 
razpolagalne pravice prišli v 
nezaviden položaj tudi kupci. 

V Paprinici Količevo so 
svojim kupcem ponudili skupen 
izvoz s tem, da bi preko tega 
aranžmaja lahko kupovali karto
ne po izvozni t.j. občutno nižji 
ceni. 

Tako bi jih usposobili za 
izvoz višje stopnje predelave in 
konkurenčnosti na tujih trgih. 
Vendar kot rečeno ta akcija ni 
dosegla večjega uspeha. 

Kako odplačevati devizne anui
tete? 

Največji problem Papirnice 
Količevo je slej ko prej odplače
vanje deviznih anuitet za K S - 3 
in termocentralo. Te devizne 
anuitete zapadajo v plačilo 500 
milijonov letno. Tako bo tudi 
letos, ta znasek pa zapade v 
dveh polletnih anuitetah. 

Problemi Papirnice Količevo 
so znani, poleg prizadevanja 
samega kolektiva pa je v njihovo 
razreševanje vklopljeno celotno 
občinsko gospodarstvo. 

Velika vloga Izvršnega sveta, 
banke, DPO 

V Papirnici Količevo poudar
jajo, da si Izvršni svet, banka v 
Domžalah ter družbenopolit
ične organizacije zelo prizade
vajo (vsaka na svoj način), pri 
sprotnem reševanju celotne pro
blematike. 

Banka Domžale je s svojo 
aktivnostjo na področju zbira
nja deviz, poslovanjem s kapita
lom vedno fleksibilno priskočila 
na pomoč in reševala tako pro
bleme dinarskih kot deviznih 
anuitet. 

Na Količevem podčrtujejo 
izredno veliko vlogo, ki jo ima 
domžalski izvršni svet in njegov 
predsednik s tem, da sproti 
spremljajo situacijo, seznanjajo 
republiške organe, vplivajo na 
gospodarstvehike in sodelujejo 
pri vseh sprotnih akcijah pomo
či Papirnici Količevo. 

Problemi so na nek način 
seveda tudi problemi delovanja 
DPO, zato se v njihovo razreše
vanje po specifičnih pristopih 
vključujejo tudi družbenopoli
t i č n e organizacije. Njihova 
akcija zlasti akcija Komiteja 
ZKS je bila zelo močna in 
uspšna. 

Probleme so doslej uspešno v 
dokajšnji meri razrešili. Prido
bitve so očitne, saj je prišlo do 
bistveno večjega medsebojnega 
sodelovanja med T O Z D - i sami
mi ter med TOZD in DSSS v 
Papirnici. Morda je največja pri
dobitev tega trdno prepričanje 
o povezanosti vseh pri medse
bojnem reševanju problematike. 
Tako v organizacijskem, kot 
tudi vsebinskem smislu, ko 
imajo skupne funkcije, k i jih 
opravljajo na enem mestu za vso 
delavno organizacijo. 

Delavci Papirnice Količevo 
se zavedajo težav in jih v skladu 
s svojimi možnostmi rešujejo ob 
objektivnih pogojih. Pri vsem 
tem so optimisti, saj niso sami. 
Ob njih je celotno združeno 
delo občine, obinske upravne 
strokovne službe, Izvršni svetin 
banka, ki vsi skušajo pomagati 
ko l i šk im papirničarjem, da 
položaj v prihodnje ne bi bil 
tako hud. 

Matjaž BROJAN 

SERVIS 
Š I V A L N I H STROJEV 
K L A N C A R TINE 
Vir, čufarjeva 6 



ff iir mladi 
Novoizvoljeno vodstvo OK ZSMS Domžal«: 

DOBITNIKA LETOŠNJIH 
PRIZNANJ RK ZSMS 

IZ NAŠE OBČINE 
Kakor vsako leto je RK ZSMS tudi letos podelila prizna

nja najboljšim mladincem, mentorjem in mladim umet
niškim ustvarjalcem v republiki. Med nagrajenci sta tudi 
IGOR LIPO VSEK in Dragica GRABNAR iz naše občine. 

Igor Lipovšek je dolgoletni 
mladinski aktivist, bil je tudi 
predsednik O K ZSMS Domžale. 
Odlikuje ga izredna priljublje
nost med mladimi v naši občini 
in delavnost, saj mu ni nikoli žal 
časa, k i ga posveti delu z osnov-
rdmi organizacijami in mladimi, 
še neizkušenimi mladinci. Tov. 
lipovšek je letos bil predsednik 
Konference mladih v vzgoji in 
izobraževanju, bil pa je tudi 
mentor mladih kovinarjev na 
Centru srednjih šol Dorttale. 
Poleg tega deluje tudi v foto 
kino klubu Mavrica in je stalni 
dopisnik v Občinski poročeva
lec o dogajanjih med mladinci. 
Igor je prejel za svoje delo naj
višje priznanje R K ZSMS Mladi 

aktivist. Ob prejetju tega veli
kega priznanja mu O K ZSMS 
iskreno čestita in si želi, da bi še 
dolgo tako uspešno delal v 
njenih vrstah. 

Dragica Grabnar je prejela 
priznanje ZSMS Mentor - Zlati 
znak za dolgoletno in prizadev
no delo z mladimi esperantisti 
na Osnovni šoli Venclja Perica. 
Na omenjeni šoli že vrsto let 
vzgaja mlade esperantiste, k i 
vsako leto sodelujejo tudi na 
mednarodnih taborih. OK 
ZSMS j i čestita ob prejetem 
priznanju in j i želi, da bi vzgo
jila še veliko mladih esperanti-
stov. 

Cveta Zaloka-Oražem 

Predkongresne aktivnosti v ZSMS: 

OKREPITI DELO OSNOVNIH 
ORGANIZACIJ 

Tri mesece nas še loči od 11. kongresa ZSMS. V okvru 
priprav nanj so se na Viru zbrali delegati iz vseh osnovnih 
organizacij na programsko volilni seji občinske konference 
ZSMS. 

Poročilo o delu v preteklih dveh letih je bilo dovolj 
kritično in to predvsem do dela mladih, brez iskanja 
zunanjih vzrokov. Žal so se premalo oglašali delegati, da bi 

^poroč i lo podkrepili tudi z izkušnjami iz svojih sredin. 

Bolj živahna je bila razprava o 
programu dala za obdobje 1962 — 
1984, v kateri so sa poleg delegatov 
oglašali tudi gostja. Razpravljala so 
M najdlje zadržali pri vlogi osnovnih 
organizacij, usmerjenem izobraže
vanju, neaktivnosti nekaterih osnov
nih organizacij, nedelu komunistov v 
ZSM. socialnem in ekonomskem 
položaju mladih, gradnji mladinske
ga kkiba v Domžalah, ohranjanju 
revolucionarnih tradicij, vključeva
ni« v tovarniško, krajevno in šolsko 
samoupravo. 

Po Sprejemu programa so delegati 
volili novo vodstvo občinska konfe
rence. Kar so bila kadrovska priprava 

temeljite In dolgotrajne, so bili pred
lagani kandidati izvoljeni soglasno. 
Poleg novega predsedstva so bili 
izvoljeni tudi delegati za 11.kongres 
ZSMS. Ob koncu so bila podeljena 
priznanja najboljšim mladincem in 
osnovnim organizacijam ZSMS, 
predsedstvo OK ZSMS pa se je odlo
čilo, da podeli pohvale tudi mladin
cem in kolektivom, ki direktno sicer 
na delajo v ZSM, zato pa je njihov 
prispevek k vzgoji mladih in uvelja
vitvi občine velik. 18 mladincev je 
dobilo Kidričeve bralna značke, 
diploma pa najboljša ekipa in posa
mezniki v športnih tekmovanjih ob 
mesecu mladosti. 

• • * 

^^^^^^ 

Kristina Krivec 

Predsednik OK ZSMS Domžale: 
Kristina KRIVEC: iz OO ZSMS 

D r a g o m e l j - P š a t a . R o j e n a 
13.12.1959. Je študentka 4. letnika 
Ekonomske fakultete B. Kidriča v 
Ljubljani. Evidentirana je bila v treh 
OO ZSMS. Že dosedaj je aktivno 
sodelovala v predsedstvu OK ZSMS, 
predvsem na področju klubske 
dejavnosti. Aktivna pa je tudi v kra
jevni skupnosti. 

Cveta Zalokar - Oražem 

Sekretar OK ZSMS Domžale: 
Cveta ZALOKAR—ORAŽEM: iz 

OO ZSMS Domžale , rojena 
15.4.1960. Je študentka 4. letnike 
FF. Evidentirana je bila v petih OO 
ZSMS. V ZSMS je bila sprejeta 
1974. leta, član ZK pa je od leta 
1980. Bila je predsednica 0 0 ZSMS 
Domžale, sedaj pa je članica pred
sedstva OK ZSMS in vodja komisije 
za kulturo. Med drugim je tudi čla
nica OK ZKS Domžale ter štipendist 
Titovega sklada. 

Brigadirsko poletje: 

Naši na zvezni mladinski 
delovni akciji 

Posočje 82 
rJ. junija je odšlo na zvezno MDA Posočje 42 brigadirjev 

iz naše občine. Tri četrtine je fantov, četrtina deklet in vsi 
so se odločili, da en mesec svojega prostega časa posvetijo 
razvoju manj razvite občine Tolmin. 

24. junija, ko so bili na akciji že 
skoraj tri tedne, so prizadevne briga
dirje obiskali predstavniki družbeno
političnega življenja občine Dom
žale. Prinesli so jim pozdrave delov
nih ljudi in domžalskih občanov ter 
pripomnili, da brigadirji predstav
ljajo celotno občino. Z občino 
Tolmin nas ne vežejo samo briga
dirji. Veže nas tudi Heliosov TOZD v 
Srpcnici, ki je oddaljen le streljaj od 
brigadirskega naselja. 

Naselje brigadirjev je v Kobaridu 
in ga sestavljajo objekti stare vojšnic-
e in nova montažna objekta za spal
nico in jedilnico. Med stavbami je 
odmevala prijetna glasba, brigadirjev 
pa je bilo komaj za prste ene roke: 
dežurni, dva pomočnika v kuhinji in 
dva obolela, ki sta pospravljala sobe. 
S stenskih časopisov smo izvedeli, da 

presegajo norme tudi za 170 %, da je 
v naselju 5 brigad s po 40 brigadirji: 
iz Črne gore, Novega Sada, Mari
bora, Črnomlja in Domžal, da so 
naši 2. v nogometu in namiznem 
tenisu ter 3. v šahu, da imajo foto in 
varilski krožek, prvo pomoč, preda
vanje, družabne veče re . . . . Ker je 
bilo dopoldne, smo se mlajši napotili 
s kombijem pomagat brigadirjem, 
ostali pa so odšli na obisk Heliosove 
tovarne v Srpenici. 

Delovišče naših brigadirjev je bilo 
kar eno uro oddaljeno od naselja. 
Ravno malicali so in zato ni manj
kalo šal:„Seveda, na malico pridete. 
Se pa v jarku izkazitc;" Izkazali smo 
se pri zasipanju jarka, pa so zezali: 
„Ja, pol delovnega časi bi vsak 



Komandant Janez Kerč je postrojil domžalsko brigado 

(Nadaljevanje z 10. strani) 

delal!" Al i pa kazali na velike skale 
ob trasi:„Zasipati je lahko, ampak 
mi smo morali vse to izkopati." Res 
so morali pošteno delati, saj so jim 
dlani postale skorjaste in neobčut
ljive za žulje, ki jih je bilo v začetku 
precej. 

Niso nas motile pikre na račun 
nas, „nedeljskih brigadirjev". Hec v 
brigadi mora biti. Pesem, smeh in 
trdna volja so tisti, ki brigadirjem 
pomagajo presegati norme. 

Vendar mladinci ne kopljejo 
samo vodovoda. Del jih ograjuje in 
trebi pašnike, del jih polaga kable, 
del jih ureja ceste. Brigade se na 
deloviščih menjujejo, da ne pride do 
nevoščljivosti. Po prihodu iz delo-
višča se zapodijo pod tuše. Tu velja 
pravilo: kdor preje pride, preje melje 
/ko gre za toplo vodo/. Na srečo 
sonce žge in večina se jih umiva kar z 
mrzlo. Za kosilo je bil pasulj: zame 
okusen, brigadirji pa so dejali, da je 
prevečkrat. Gostje se niso izkazali 
kot Škoti. Brigadirjem so pripravili 
piknik. Posebno se je izkazal izvršni 
svet, ki je prispeval dva odojka. Sele 
med sedenjem na travniku, ko so 

imeli nekateri opraviti z nogome
tom, drugi z odbojko, tretji s harmo
niko iiko in petjengjiekateri s tretjo 
porcijo odojka /kaj pa bo dejala 
mama, če se vrnem kot kost in koža, 
me prihodnje leto ne bo pustila/, je 
bilo dovolj Časa tudi za pogovor. Ker 
so brigadirji predvsem srednješolci, 
jih je zanimal šolski uspeh, mature, 
Kalimero, Sponi, če je umrl kak 
učitelj, če je SPB 1 že vseljen, če že 
gradimo nov Center srednjih šol, če 
je bazen že odpr t . . . o sebi pa so 
povedali, da jim je v redu, da bodo 
še prišli, da prehitro mineva in nav
dušeni so bili nad lepotami Soške 
doline:,.Zrak je tako čist, da ga 
moramo ves čas filtrirati skozi ciga
rete, ker bi se drugače zastrupili ali 
padali v omedlevico." 

Prehitro je minil dan z brigadirji 
in tako zanimiv je bil, da kar poza
biš, da družba še vedno jemlje mla
dinske delovne akcije z levo roko, da 
v nekaterih OZD ne pustijo delavcev 
v brigade misleč, da gredo na dopust, 
in da je v pripravo 40 članske bri
gade treba vložiti veliko napora in 
časa že od novega leta naprej. 

Igor Lipovšek 

Spopasti se je treba s skalnatim 
terenom... 

Po trdem in v breg buldožer ne 
more... 

NOVOGRADITELJII 

če imate težave pri nabavi kablov za elektroinstalacije, se 
oglasite na spodnji naslov. ELEKTROINSTALACIJO vam 
izdelam tudi z vašim materialom v dogovorjenem roku. 
Plačate lahko tudi s kreditom. ZAJC BOŽI DA R 

Elektroinstalcije, Mala Loka 22 
61230 DOMŽALE 

Šola v naravi 
Šola v naravi da ali ne. Taka razmišljanja so še vedno 

prevečkrat prisotna v nekaterih osnovnih šolah in starših, še 
vse prevečkrat gledamo šolo v naravi samo skozi plavanje oz. 
smučanje ali preko dinarja, ki ga včasih res težko pogrešamo. 
V svojem razmišljanju bom analiziral šolo v naravi v svojstvu 
uključitve mlade generacije v dejavnost telesne kulture, 
uključitve mladega človeka v novo okolje, v enakost in 
kolektivnost dela. 

Telesnokulturna skupnost 
Domžale je v svoji politiki na
daljnjega razvoja telesne kulture 
pomembno mesto dala množič
nosti, to je uključitvi čimveč-
jega števila občanov. Danes se 
prične dejavnost v vrtcih, nada
ljuje se preko male šole s Šport
no značko in že smo pri genera
ciji in starosti,za katere bi zeleh, 
da postanejo vsi plavalci in pla
valke, po možnosti pa da pri
dobe osnove smučarskega zna
nja in se kasneje vključijo v 
telesnokulturne organizacije in 
društva in da nadaljujejo z re
kreacijskim plavanjem in smu
čanjem. 

Vendar šola v naravi ni samo 
šport in rekreacija, učenci spo
znavajo nove kraje, spoznavajo 
nove vrstnike, marsikdo vidi 
morje prvič, mnogo pa je takih, 
ki ne znajo plavati. Učenci in 
učenke v nekaterih osnovnih 
šolah razvijajo šolo v naravi 
tako letno kot zimsko, nekateri 
samo letno, nekateri zimsko, 
nekaj šol pa se je odločilo za 
plavalne tečaje na kopališču v 
Ljubljani. 

Telesnokulturna skupnost 
Domžale moralno in finančno 
podpira nadaljno akcijo razvoja 
šole v naravi v okviru programa 
in finačnih možnosti. Skupnost 
bo tudi v bodoče prevzela pla
čila strokovnih kadrov (učite
ljev plavanja in smučanja), tako 
da se bo udeležba staršev vsaj 
nekoliko zmanjšala. 

Obiskal sem šolo v naravi, 
otroci so bili srečni, z veseljem 

so sledili razlagam učiteljev pri 
rednem pouku, enako zavestno 
so se trudili pri plavanju in smu
čanju. Da o tekmovanju oz. 
potrditvi osem dnevnega dela ne 
govorim. Borba v vodi za zla
tega, srebrnega in bronastega 
delfmčka je bila velika, vsak 
preplavan meter pomeni, da bo 
jutri več novih plavalcev in 
manj nesreč v vodi. Tudi zadnji 
poizkus na snežnih strminah je 
bil potrditev, koliko je kdo pri
dobil ( in koliko bo novih šport
nikov in športnic. Prejete diplo
me pa jim bodo še dolgo v 
spomin na šolo v naravi v Moj
strani, Umagu, Pulju in Pacugu. 

Končali smo šolsko leto 
1981/82, mnogi bodo s pridom 
izkoristili pridobljeno znanje in 
morda tudi nova poznanstva v 
preostalih poletnih mesecih. 
Dopusti bodo hitro za nami, v 
šolskem letu 82/83 pa bomo 
verjetno nadaljevali, saj odlo
čitev, da sofinanciranje šole v 
naravi izhaja: 

- da morajo imeti vsi otroci 
enake pogoje tako v šoli kot v 
športu, 

- da je šola v naravi nova 
oblika za vključitev učencev v 
življenje, 

- da je potrebno zagotoviti 
dovolj kvaliteten strokovni 
kader na področju telesne kul
ture, 

- da se mora za udeležbo 
Telesnokulturne skupnosti 
Domžale zmanjšati participacija 
staršev. 

G O R Z A M . 

ZOBOZDRA VSTVO POLETI 

Zdravstveni dom Domžale, TOZD Zobozdrav
stveno varstvo sporoča urnik urgentne ambulante v 
času so pustov: 

vsak dan od 7. do 19. ure, ob sobotah od 7. do 
13. ure. V nočnem času, ob sobotah popoldne in 
ob nedeljah se občani lahko poslužujejo urgentne 
ambulante na Zobni polikliniki (Nebotičnik) v 
Ljubljani. 



TEKMOVANJE ZA 
CANKARJEVO NAGRADO 

Za tiste, ki ne veste, za kakšno tekmovanje gre, naj 
razložim, da je tekmovanje za Cankarjevo nagrado tekmo
vanje iz materinščine. S sošolcem Martinom in Gregorjem 
sem se pripravljala na tekmovanje s precejšnjo vnemo in 
zagretostjo. Organizator — Slavistično društvo se je odločilo, 
da bo tekmovanje potekalo po pokrajinskih področjih 
Slovenije istočasno 17. aprila. Da se pripravljaš na tekmo
vanje iz slovenskega jezika, moraš čutiti do njega več 
ljubezni kot večina vrstnikov, obvladati moraš jezikovno 
znanje in pa predpisano snov iz slovstva. Letošnje leto je bilo 
posvečeno Josipu Jurčiču. Iz knjižnice smo si nanosili 
ogromno del, jih brali, si marsikaj izpisali, se poglabljali 
predvsem v predstavitve upovedenjh oseb, si razlagali 
Jurčičeve junake, posebneže. Dela je bilo veliko. 

Začelo se je s smolo. Martin je 
namreč zbolel. Tako sva z Gregor
jem čutila še večjo odgovornost, ko 
smo se - najina učiteljica tov. Vute-
jeva in midva znašli v soboto, 17.4., 
na Poljanski gimnaziji, kjer je pote
kalo tekmovanje. Imela sem takšno 
tremo, da se še prestopiti pošteno 
nisem znala. Tudi na obrazih drugih 
tekmovalcev se je poznalo, da priča
kujejo naporno dopoldne. Rado
vedna sem bila, koliko bom znala, 
kakšen bo naslov spisa in še marsikaj 
se je porajalo v moji glavi v trenutkih 
pred začetkom. Po reševanju testov, 
ki so preskušali naše poznvanje 
Jurčičevih del in drobcev iz njego
vega življenja ter znanje jezikovnih 
zakonitosti, značilnosti dobrega 
sporočila in slogovne posebnosti, 
smo imeli odmor, nato pa smo pisali 
spis. Dolgo se nisem mogla odločiti, 
kaj naj izberem. Je bolj prijeten za 
pisanje Martinek Spak ali Jurčičeve 
kmečke osebe pri iskanju sreče? 
Oklevala sem, vendar sem se morala 
odločiti. Deseti brat - Martinek 
Spak je zmagal. Pozneje sem izve
dela, da se je tudi Gregor odločil za 
isti naslov. 

Zdelo se nama je, da sva teste 
dobro rešila, vprašanja se nama niso 
zdela pretežka in ker sva dovolj 
vadila, sva snov kar dobro znala. 
Dolgo sva čakala na rezultate in bila 
prav vesela, ko sva 20.5. izvedela, da 
sva oba med desetimi najboljšimi, 
Gregor je bil celo prvi, jaz pa sem 
bila na šestem mestu. Vesela sva bila 
povabila, naj se udeleživa podelitve 
priznanj v Mestnem gledališču 23.5. 
dopoldne. 

Organizator tekmovanja nam je 
pripravil prijetno predstavo Pri 
Obrščaku, ki so jo predstavili člani 
Kulturnega društva iz Stične. Uživali 
smo ob sočnem dolenjskem narečju, 
ki sem ga poznala doslej le ob branju 
Jurčičevih del, zdaj pa so vse jezi
kovne značilnosti zaživele pred 
menoj. Nepozabno bo zame to sre
čanje, pa tudi lepo priznanje in 
knjiga me bosta spominjala na prvo 
tekmovanje v materinščini. 

Gregorja je čakalo še veliko 
učenja. Republiško tekmovanje 5.6. 
v Kranju je bilo za osmošolca v zelo 
neustreznem času, saj smo takrat 
bojevali bitke za dobre ocene in 
pisali kup preglednih testov. Gregor 
je bil optimistično razpoložen in se 
je tekmovanja rad udeležil. S tova-
rišico sta bila nezadovoljna z organi
zacijo tekmovanja, sošolec pa se nad 
testi in spisom - Posebneži v Jurči
čevih delih - ni pritoževal. 

Gregor si bo prvo tekmovanje iz 
slovenskega jezika še bolje zapomnil, 
saj njegovo steno krasi zelo lepo 
Cankarjevo priznanje z republiškega 
tekmovanja. 

Mislim, da bi morali v času, ko 
naš jezik ni dovolj skrbno čuvan in 
negovan, z večjo pozornostjo pri
pravljati takšna in podobna tekmo
vanja, saj se je letošnje leto zgodilo, 
da so bila kar tri tekmovanja na isti 
dan in ob enakem času, kar gotovo 
ni prav. 

Andreja Bakan, 
OS Josip Broz Tito, 

Domžale 

OB MENGEŠKEM K R A J E V N E M PRAZNIKU 

V okviru praznovanja mengeškega krajevnega praznika, 8. 
julija, v spomin na leto 1941, ko so bile v Mengšu izvedene 
prve napisne akcije proti okupatorju, je bilo tudi letos precej 
prireditev, od tradicionalnega Mengeškega prepiha do 
Partizanskega mitinga, vmes pa je bilo več športnih priredi
tev. Mengeška igralska skupina se je predstavila tudi s krstno 
uprizoritvijo veseloigre Ivana Sivca Ljubezen, ljubezen . . . O 
njej poročamo na drugem mestu . . . 

Na podružnični osnovni soli v Krašnji izdali slika
nico: 

OB POMOČI SVETLANE 
MAKAROVIČ — SPOROČILO 

IZ RDEČEGA AVIONA 
Na podružnični osnovni šoli Franc PER-VIDO v Krašnji 

so pred dnevi predstavili knjigo, ki so jo skupno napisali 
otroci te šole ter znana slovenska otroška pisateljica Svetlana 
Makarovičeva, ki živi v Korpah pri Blagovici. Posebno 
vrednost knjigi, ki je izšla v 5000 izvodih, daje dejstvo, da so 
tudi ilustracije prispevali otroci sami. 

Na tej šoli, kjer je v 4 oddel
kih 63 otrok, 15 pa obiskuje 
malo šolo, so razvite mnoge 
interesne dejavnosti, katerih 
delo skrbno vodi in koordinira 
ob pomoči vseh šestero zaposle
nih na šoli prizadevna Vera 
Beguševa. Ob lanski podelitvi 
bralne značke ter obisku Svet-
lane Mrkarovičeve na šoli pa se 
je porodila ideja, da bi skupaj 
izdelali slikanico. Ideja je bila in 
treba jo je bilo le uresničiti. Ob 
veliki angažiranosti prosvetnih 
delavcev na šoli, pomočjo Svet-
lane Makarovičeve ter ob priza
devnosti otrok je nastala slika
nica Sporočilo iz rdečega 
aviona. Učenci so na svobodno 
temo posredovali ilustracije, 
njihove pripovedi ob teh ilustra
cijah pa je Makarovičeva uredila 
v fabulativno zaokroženo pripo
ved. Makarovičeva nam je v 
pogovoru povedala, da je sku

šala v največji meri ohraniti 
ustvarjalnost otrok. 

„Rada sem sodelovala s to 
šolo", pripoveduje Makarovičeva 
„saj v njej kar diši po ustvarjal
nost i ; nobenih prestrašenih 
obrazov ni tu, nobenega omalo
važevanja otrok ah ponižanja. 
Otroka zelo prizadene, kadar je 
ponižan v človeškem dostojan
stvu in šole, kjer se to dogaja, 
kar nekako samo od sebe dajo 
tudi navzven to slutiti. V Kra
šnji pa tega ni in zato zelo rada 
sodelujem tako z otroki, kot s 
prosvetnimi delavci na šoli." 

Ob predstavitvi knjige, ko je 
bil navzoč tudi Božo Kos, so 
otrokom podelili bralne značke 
ter pripravili kulturni programov 
katerem je nastopila dramska 
skupina z dramatizacijo Pike 
Nogavičke, ritmični krožek in 
drugi. Knjiga je izšla v nakladi 
5.000 izvodov. M . B. 

Na osnovni šoli Josip Broz Tito: 

PODELILI SMO B R A L N E Z N A Č K E 
Na osnovni šoli Josipa Broza Tita smo v mesecu maju 

podelili bralne značke pridnim bralcem predmetne stopnje. 
Člani literarnega krožka smo pripravili recital in srečanje 

s priljubljenim mladinskim pisateljem Branetom Dolinarjem. 
Kljub izredno slabemu vremenu se nas je v četrtek, 5.5. 
zbralo zelo veliko v večnamenskem prostoru, ki smo ga 
svečano uredili. Ob zvokih kitare, plesu in pesmi se je odvijal 
naš po/urni program, nato pa se nam je predstavil naš gost. 
Zelo smo bili radovedni, ga spraševali in se z njim prijetno 
pogovarjali. Pisatelj nam je zaupa/, da je po poklicu dirigent 
in je v službi v Drami, zato smo ga prosili, naj sede za klavir 
in nam kaj zaigra. Naši želji se je odzval in skupaj smo zapeli 
za prijeten zaključek. Nato je naš gost čestital 45 osmošol-
cem, ki so vseh osem let tekmovali za bralno značko, in jim 
podelil lepe knjižne nagrade. 

Mislimo, da je prireditev lepo popestrila kulturno življenje 
na naši osnovni šoli in veseli smo, da je med nami toliko 
ljubiteljev branja, saj je skoraj polovica učencev predmetne 
stopnje osvojila bralne značke v letošnjem šolskem letu. 

Andreja Bakan, lit. krožek 
OŠ Josipa Broza Tita 

Domžale 



Staršem otrok, ki 
so na počitnicah 

Na zadnjem sestanku predsedstva Društva prija
teljev mladine Domžale smo razpravljali tudi o 
nekaterih negativnih pojavih šoloobveznih in 
mladoletnih otrok v naši občini. Pojavile so se 
kraje, vlomi, pijančevanje, razgrajanje, nedostojno 
obnašanje, ponočevanje, celo uživanje mamil. Vpra
šamo vas, starši, kje ste in kaj delate, da to dovolite. 
Zakaj dovolite, da obiskujejo mladoletni otroci 
gosti/ne, lokale, kjer ne vidijo nič dobrega? Zakaj 
jim dajete denar, da ga zapravljajo? V šoli so le 
nekaj ur podnevi, večji del dneva in noči so doma 
in vi, zanje odgovarjate. Približujejo se počitnice, 
posvetite jim več prostega časa. V potrošniški 
mrzlici pozabljate na svoje otroke, ki so naša sreča, 
veselje, bodočnost, pa tudi skrb in bolečina. V 
počitnicah naj bi se vaši mladoletni otroci vključe
vali bolj v razne telesnokulturne, taborniške, planin
ske in druge organizacije, ki jim nudijo v prostem 
času lepo rekreacijo. Tudi zaposlite jih s kakršnim
koli delom, da ne bodo tavali v brezdelju, delali 
škode po zelenicah in parkih s kolesi in motorji. 
Želeli bi, da mladoletni otroci ne bi pohajkovali, 
posebno v nočnih urah, da vam ne bi delali 
sramote, da bi bili doma. Posvečajte jim vendar več 
prostega časa. 

Brezdelje, pohajkovanje, pijančevanje, slaba 
družba, vse to jemlje ugled vam, dragi starši, šoli in 
kraju, kjer živimo. 

Večina otrok je sicer dobrih, lepo vzgojenih, a 
majhne, negativne skupinice jemljejo nam vsem 
ugled. Tega se zavedajmo/ Storite vsaj za svoje 
otroke vendarle kaj/ 

Predsedstvo 
Društva prijateljev mladine 

Domžale 

PROIZVODNI DAN NA 
OŠ JANKO KERSNIK 

BRDO 
Ena izmed pomembnih funkcij osnovne šole je tudi 

oblikovanje delovnih navad učencev, za katero bi včasih 
lahko rekli, da ima v naših šolah premalo priložnosti. Prav to 
je vodi/o kolektiv in šolsko skupnost učencev na osnovni šoli 
Janko Kersnik Brdo, da so ob pomoči sveta staršev pripravili 
proizvodni dan. Namen tega dne je bil, da učencem na tak 
način približamo posamezna fizična dela ter jih tako 
obenem tudi usmerjamo v posamezne poklice. Pri tem smo 
zlasti pri starših naleteli na veliko razumevanje, naše pomoči 
pa so bili zelo veseli tudi nekateri kmetje in TOZD Mojca. 

\ S 

Predhodno pripravljen naCrt dela: čišćenje okolice šole in 
je usmeril učence v naslednja posameznih območij krajevnih 

Pionirska problemska konferenca: 

Č E M U PODCENJEVANJE PIONIRSKEGA D E L A ? 

Pred dnevi so pionirji, potem ko so na vshe osnovnih 
šolah pripravili problemske konference na temo „Pionir v 
krajevni skupnosti", pripravili tudi občinsko problemsko 
konferenco na isto temo. Skrbno so se pionirji in njihovi 
mentorji lotili dela ter dobro opredelili vlogo, ki jo pionirji 
pri urejanju krajevnega življenja in različnih problemov 
lahko imajo. 

V svojih poročilih so pokazali na oblike svojega dela ter 
predvsem na možnosti, ki jih lahko uresničijo v prihodnje s 
svojo množičnostjo in dobro organiziranostjo. 

Pa se je zdelo, kot da njjhovih problemov, njihovih 
rezultatov, ambicij ter želja nekaj prispevati naši družbi -
nihče noče razumeti, kot da vse to nikogar ne zanima, kljub 
temu, da je šlo za občinsko problemsko konferenco, se je je 
udeležilo le nekaj posameznikov, ki so sicer prispevali k 
tehtni in že skraja dobro pripravljeni zasnovi pionirske vloge 
v krajevni skupnosti; vendar je kljub vsemu temu ostal slab 
občutek, da se delo pionirske organizacije in mentorjev, ki v 
njej delajo, podcenjuje. 

Tako je problemska konferenca minila zagotovo ob 
premalo uresničenih ciljih, ki so si jih pionirji zanjo zastavili. 
Očitno je slejkoprej, da ob tem podcenjevanju še nismo v 
dovolj težkem položaju, da bi znali denimo prav v krajevni 
skupnosti ceniti gospodarske, ekološke, samozaščitne in 
druge rezu/tate, kijih delo množične organizacije, kakršna je 
pionirska, lahko prinaša. Pionirji so izrazili svojo priprav
ljenost zbirati drugotne surovine (papir, steklo, železo, 
krpe), pripravljeni so sodelovati v akcijah večje prometne 
varnosti, urejanju in ohranjanju okolja ter drugem. Vse so 
napisali (čuda je možnosti) in zatrdimo lahko, da njihovim 
družbenim ciljem identični cilji — niso majhni. 

Pa njihove pripravljenosti očitno ne znamo in nočemo 
ceniti. Kljub temu, da bi vse krajevne skupnosti, kjer so 
potrebe velike, pripravljenost občanov sodelovati v akcijah, 
pa majhna — pridne roke še kako potrebovale. 

In ob vsem tem se lahko vprašamo: Kako je to sploh 
mogoče, saj gre za velike družbene koristi, ki bi jih pionirji 
na vsak način s svojim delom, pripravljenostjo in dobro 
organiziranostjo prispevali. 

Gre torej za očitno nerazurevanje dela tistih, ki smo jim 
sicer v besedah pripravljeni večkrat zaupati načelo, da na 
mladih svet stoji, v resnici pa si takoimenovane „fevde" 
jemljemo v zakup starejši. Le doklej? 

Matjaž BROJAN 

skupnosti v bližini šole. V tej 
akciji so sodelovali zlasti učenci 
razredne stopnje, ki so v vrečke 
pobirali smeti in različne od
padke, ki jih v naših krajevnih 
skupnostih ni malo, in si želeli, 
da bi se tudi starejši zavedali, da 
papirčki, ostanki polivinilastih 
vrečk, kosi in koščki železa, 
vrvice, ovojni papirji in drugo 
spadajo v različne odpadne 
koše, ne pa na cesto irazlične 
zelenice. 

Učenci 5. in 6. razredov so 
sodelovali pri urejanju prostora 
okoli šolskega športnega igrišča, 
precej pa se jih je napotilo tudi 
v bližnji sadovnjak. Sledilo je 
premetavanje zemlje, čiščenje 
sadnega drevja in grabljenje nje
gove okolice, pa pletje cvetli

čnih gredic in drugo. Mimo gre-
desje bila zasuta velika jama, 
nasajene so bile vrtnice in 
pograbljeno šolsko dvorišče, 
katerega pa bo potrebno zarad 
bližajoče se postavitve spome
nika Janku Kersniku dokončno 
urediti in tudi asfaltirati. 

Skoraj enako delo je imela 
tudi skupina, kije čistila in ure
jala okolico in gradiče ob tovar
ni Mojca, nekateri učenci pa so 
odšli na bližnje kmetije, kjer so 
sadili krompir, čistili travnike, 
vlačili dračje in drugo. Kmetje 
so bili njihove pomoči zelo 
veseli, nekateri izmed njih so 
jim pripravili prave gostije, 
učenci so se spoznali z različni-



S SKUPNIMI MOČMI LAŽJE 
IN USPEŠNEJE 

V začetku meseca julija praznujejo svoj krajevni praznik 
tudi delovni ljudje in občani krajevne skupnosti Krašnja, k i 
so po besedah predsednika sveta KS tov. Braneta Močnika v 
zadnjih letih veliko pridobili. Njihov srednjeročni plan je bil 
zelo ambiciozno zastavljen, veliko so nameravali napraviti s 
prostovoljnim delom in marsikaj se jim je kljub pomanjkanju 
finančnih sredstev tudi posrečilo. 

Asfaltirali so cesto, dobili so 
novo šolo (pri tem nikoli ne 
pozabijo omeniti velike solidar
nosti vseh delovnih ljudi in 
občanov naše občine), novo 
šolsko igrišče, prenovili so javno 
razsvetljavo, zgradili avtobusno 
čakalnico, ki pa še čaka na 
dokončno ureditev, in še in še bi 
lahko naštevali. Pri tem pa niso 
pozabili tudi na obrobne vasi 
svoje KS, kjer so precej denarja 
vložili v obnovitev električnega 
omrežja in izgradnjo novih tran
sformatorskih postaj v Kranjem 
brdu, na Vrhu in Korenu, veliko 
pozornosti pa nemenjajo tudi 
vzdrževanju cest proti tem 
območjem. 

Kako s cestami? 

V dogovoru s Komunalnim 
podjetjem Domžale bo poslej te 
ceste, ki so jih doslej vzdrževali 
krajani s posipavanjem in ročni-
m delom, vzdrževalo Komunal
no podjetje, ki je obljubilo, da 
bo redno vsako leto v pomla
danskem in jesenskem času 
temeljiteje popravljalo in 

vzdrževalo vse kategorizirane in 
nekategorizirane ceste. Če pa bi 
bilo potrebno zaradi evenruel-
nih elementarnih nezgod dolo
čeni cestni odsek popraviti oz. 
urediti, bo izven določenega 
termina Komunalno podjetje 
opravilo tudi to. Precej dela bo 
tudi z vzdrževanjem vseh teh 
cest v zimskem času. To bodo 
skušali urediti tako, da bodo 
vsem krajanom, posebno pa 
šolarjem omogočili, da bodo 
lahko redno odhajali na delo oz. 
šolo v dolino. 

Občani z roko v roki 

V KS nimajo samoprispevka, 
vendar če bi sešteli vse prosto
voljno delo in prispevana finan
čna sredstva v vzezi z njim, bi 
to predstavljalo kar precej visok 
samoprispevek. Povedati je 
namreč potrebno, da je prosto
voljno delo, ob pomoči kate
rega so delovni ljudje in občani 
uresničevali svoje interese in 
zadovoljevali svoje potrebe, 
kljub pomanjkanju finančnih 
sredstev, često pripeljalo do 

(Nadaljevanje s 13. strani) 

mi kmečkimi opravili in morda 
se jih bo v bodoče več odločalo 
za kmetijske poklice. Ena izmed 
skupin pa je med tem pridno 
urejala domačijo ostarelih ljudi, 
jim očistila hišo od vrha do tal 
in pri tem s svojimi spretnimi 
rokami marsikaj postorila tudi 
okoli domačije. 

Nekaj učencev pa je ostalo 
na šoli, kjer so pod strokovnim 
vodstvom svojim učiteljem ure
jali različne zbirke učil in pre
paratov, pomagali čistilkam, 
umivatiokna, prali, likali in dru
go. Najmanjša skupina pa se je 

vse dopoldne trudila, da je ob 
koncu proizvodnega dne lahko 
vsak našel svojo skupino tako 
ali drugače ovekovečeno v 
posebni številki C I K L A M . 

Proizvodni dan je torej za 
nami, ko smo ga ocenjevali, smo 
ob upoštevanju dejstva, daje bil 
prvi, ugotovili, da je zelo uspel. 
Pri tem je bilo potrebno zlasti 
pohvaliti tiste starše, k i so se 
skupaj z otroki udeležili posa
meznih aktivnosti in tako dali 
najboljši zgled. Proizvodni dan 
smo zaključili s skupno odločit
vijo, da ga organiziramo tudi v 
naslednjem šolskem letu. 

cilja. Veliko vaščanov je sodelo
valo v vrsti akcij, ki so jih orga
nizirali po vaseh, pa naj se je šlo 
za urejanje pokopališča, cest, 
kanalizacije ali pa športnega 
igrišča, kjer je bila ativna tudi 
mladina. Žal pa se v prizade
vanja organov KS in družbeno
političnih organizacij še ne 
vključujejo vsi občani, nekateri 
izmed njih radi pozabljajo, daje 
vsaka izboljšava dobrodošla za 
vse, ne le za posameznika, 
pohvaliti pa velja vse od kraja za 
njihovo skrb za lepšo urejenost 
kraja. 

Vključenost šole . . . 
Zgledna je tudi vključenost 

celodnevne osnovne šole Kraš-
nja v delo krajevne skupnosti. 
Pri tem ne gre za sodelovanje 
učencev pri različnih kulturnih 
in športnih manifestacijah, tem
več za aktivno vključenost vseh 
delavcev šole v delo samouprav

nih organov in družbenopoli
tičnih organizacij v KS. 

Ob krajevnem prazniku, ki ga 
praznujejo v spomin na požgano 
vas Koreno, so izdali tudi novo 
številko svojega glasila POD 
LIPO, v katerem so predstavili 
pestro življenje krajevne skup
nosti in šole, organizirali pa so 
tudi vrsto športnih srečanj ter 
razstavo izdelkov učencev OŠ. 

Njihova želja je, da bi se v 
delo KS vključilo še več delov
nih ljudi in občanov, kajti 
dobro se zavedajo, da bi šlo 
tako še lažje in uspešneje; zato 
si želijo, da bi se občani v še 
večji meri udeleževali delovnih 
akcij pa tudi sestankov, kjer bi 
se za marsikatero nujno potreb
no nalogo dogovorili. Tako bi 
delo potekalo bolj sistematično, 
ljudje bi bili o problematiki 
bolje seznanjeni in lažje bi se 
vključevali v njeno razreševanje. 

V . V . 

DOM UPOKOJENCEV D O M Ž A L E 
Komisija za delovna razmerja 

O B J A V L J A 
naslednja prosta dela in naloge: 

2 STREŽNICI z dokončano osnovno šolo 
1 SREDNJO MEDICINSKO SESTRO - pripravnico 

Delovno razmerje bo sklenjeno za nedoločen čas s polnim 
delovnim časom. Poskusno delo je 2 meseca. 
Kandidati naj pošljejo ponudbe z opisom dosedanjega dela in 
dokazili o izpolnjevanju pogojev v 15 dneh na naslov: Dom 
upokojencev Domžale, Komisija za delovna razmerja, 61230 
Domžale, Cesta talcev 7. 
Kandidate bomo obvestili v 10 dneh po odločitvi, najkasneje 
pa v 30 dneh po preteku roka objave. 

IZSEUENIŠKA MATICA KAMNIK-DOMŽALE 

VABI NA 

IZSELJENIŠKI PIKNIK 

s kulturnim programom, ki bo v soboto, 14. avgusta 
1982 ob 15. uri v Kamniški Bistrici 



— da bodo delavcem dodeljevale standardna stanovanja, 
— da kupujejo stanovanja v okviru programa stanovanj

ske gradnje samoupravne stanovanjske skupnosti. 

Delovni organizaciji se posojilo dodeljuje največ za dobo 10 
let. Odplačilna doba je odvisna od višine odobrenega 
posojila, glede na odstotek posojila od končne kupoprodajne 
cene stanovanja: 
če znaša posojilo od znaša odplačilna 
končne kupoprodajne cene stanovanja doba 
do 40% 6 let 
od 41 - 50 % 7 let 
od 51 - 60 % 8 let 
od 6 1 - 7 0 % 10 let 

Organizacijam, ki trenutno poslujejo z izgubo se glede na 
možnosti odplačevanja odobrenega posojila iz združenih 
sredstev odloži pričetek odplačevanja kredita največ za dve 
leti, s tem, da posojilo v celoti vrnejo najkasneje v 10 letih. 

Lastna udeležba delovne organizacije je diferencirana glede 
na višino dodeljenega posojila in znaša najmanj 40 % od 
vrednosti stanovanja iz kupoprodajne pogodbe. Za dejavnost 
šolstva, zdravstva, otroškega varstva, socialnega skrbstva je 
lastna udeležba za 10 % manjša in znaša 30 % končne 
kupoprodajne cene stanovanja. 

2. 8.00C\000.— din za nakup stanovanj v etažni lastnini 
izključno v soseski SPB-1 1. faza v Domžalah 
— za vse delavce organizacij, ki združujejo sredstva 

vzajemnosti v stanovanjski skupnosti, ali pa so zaradi 
neugodnih poslovnih rezultatov začasno oproščene 
tega združevanja, 

— za kmete ter druge delovne ljudi, ki združujejo delo in 
sredstva v kmetijskih zadrugah in drugih oblikah 
združevanja kmetov, ki so družbenopravne osebe, ki 
združujejo sredstva vzajemnosti v stanoranjski skup
nosti, 

— za delovne ljudi, ki samostojno opravljajo dejavnost z 
osebnim delom s sredstvi v lasti občanov, pri njih 
zaposlene delavce ter delovne ljudi, ki samostojno 
opravljajo kot poklic umetniško ali drugo dejavnost, 
če združujejo sredstva vzajemnosti v stanovanjski 
skupnosti, 

— za upokojence in invalide, ki za stanovanjsko graditev 
namensko varčujejo pri banki ali pa so, oziroma bodo 
s kakšnim drugim načinom sodelovanja z banko 
pridobili stanovanjsko posojilo in zagotovili lastno 
udeležbo; pravico do posojila uveljavljajo po domicil-
nem principu. 

Delavci, delovni ljudje, kmetje, upokojenci in invalidi lahko 
pridobijo stanovanjsko posojilo za nakup standardnega 
stanovanja če izpolnjujejo naslednje pogoje: 
— da nimajo stanovanja, ali imajo neustrezno oz. nepri

merno stanovanje in niso sami ali njihovi družinski člani 
lastniki vseljivega stanovanja, stanovanjske hiše ali počit
niške hišice, ki presega 50 rfi, 

— da imajo ustrezno rešeno stanovanjsko vprašanje in bodo 
z nakupom stanovanja sprostili družbeno stanovanje, 

— da zagotavljajo lastno udeležbo z namenskim varčevanjem 
pri banki, ali pa s kakšnim drugim načinom sodelovanja z 
banko,na osnovi katerega so že ali bodo pridobili stano
vanjsko posojilo, 

— da so sposobni vračati posojilo. 
Posojilo, ki ga dobi delavec za nakup ali gradnjo stanovanja, 
znaša največ 40 % od končne kupoprodajne cene stanovanja. 
Lastna udeležba delavca za pridobitev posojila je diferen
cirana in je odvisna od dohodka na družinskega člana v 
primerjavi s povprečnim dohodkom na zaposlenega v SRS v 
preteklem letu, ne more pa biti manjša od 30 % vrednosti 
standardnega stanovanja. 

Za lastno udležbo se šteje privarčevan denar, dokazan s 
hranilno vlogo, posojilom, pridobljeno na osnovi namen
skega varčevanja ali kakšnega drugega sodelovanja z banko in 
druga dokazljiva vlaganja v stanovanje. 
Glede na to, da delovni ljudje, ki samostojno opravljajo 
dejavnost z osebnim delom, s sredstvi v lasti občanov, pri 
njih zaposleni delavci, delovni ljudje, ki samostojno oprav
ljajo kot poklic umetniško ali drugo dejavnost, ki združujejo 
sredstva vzajemnosti v stanovanjski skupnosti ne morejo 
pridobiti družbenega stanovanja iz sredstev vzajemnosti, jim 
pripada posojilo po tem razpisu povečano do 40 š. 
Prednost pri dodelitvi posojila za nakup stanovanja v etažni 
lastnini ima delavec, ki 
— je sam ali njegova družina v težkem zdravstvenem stanju, 
— ima slabe stanovanjske razmere, 
— bo izpraznil družbeno stanovanje, 
— za posojilo pri SSS prosi prvič. 
Prosilci nerajo k rpšnji za posojilo dostaviti naslednjo 
dokumentacijo: 
— potrdilo o poprečnih mesečnih dohodkih za zadnje 3 

mesece, ter potrdilo o dohodkih za leto 1981 s skupnim 
zneskom administrativnih prepovedi za člane družine, ki 
pridobivajo dohodek (predpisan obrazec), 

— potrdilo o številu družinskih članov, 
— potrdilo o premoženjskem stanju, 
— dokazilo o zagotavljenih lastnih sredstvih, 
— pogodbo o namenskem varčevanju oz. kakšnem drugem 

načinu sodelovanja z banko, na osnovi katerega je možno 
pridobiti stanovanjsko posojilo, 

— pogodbo o nakupu stanovanja. 
Obrazec prošnje in potrdila o osebnem dohodku se dobi pri 
DS SIS materialne proizvodnje občine Domžale, Ljubljanska 
34 Domžale. 
Najdaljša doba vračanja posojila je 19 let. Glede na osebni 
dohodek na družinskega člana se odplačilna doba ustrezno 
skrajša, vendar ne more biti krajša od 3 let. Pri določanju 
odplačilne dobe, se delavcu upošteva tudi vsota anuitet 
dolgoročnih stanovanjskih posojil. 

Odplačilna doba se izračuna po 27. členu Pravilnika. Izraču
nana odplačilna doba velja za prvih pet let odplačevanja 
posojila. Po petih letih odplačevanja se mesečna anuiteta 
poveča za 12,5 % in po 10—tih letih še za 12,5 % začetne 
mesečne anuitete, kar ustrezno skrajša odplačilno dobo. 
Mesečna anuiteta, za odplačevanje posameznega posojila ne 
more biti manjša od 500 - din. Obrestna mera za vsa 
posojila je 4 % (štiri od 100). Vloge za posojila je potrebno 
dostaviti v roku 20 dni od objave natečaja na naslov: 
SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA SKUPNOST OBČINE 
DOMŽALE, Ljubljanska 34, Domžale. 
Odbor za planiranje, razvoj družbenoekonomskih odnosov in 
investicije bo po zaključku natečaja obvestil vse udeležence 
o izidu natečaja. 
Rezultat natečaja bo objavljen v Občinskem poročevalcu. 

Odbor za planiranje, razvoj, 
družbenoekonomskih odnosov in 

investicije Samoupravne stanovanjske 
skupnosti občine Domžale 

P O M E M B N E J Š E N O V O S T I V Z V E Z N E M 
Z A K O N U O PROMETNEM D A V K U 

ZA VSAKO PRODAJO ALI 
STORITEV RAČUN 

S 1. julijem 1982 se prično uporabljati nekatere 
pomembne določbe zakona o spremembah in dopolnitvah 
zakona o obdavčevanju proizvodov in storitev v prometu. Po 



novem to tudi v zveznem zakonu predvideni ukrepi za lažji 
in učinkovitejši nadzor nad obdavčevanjem proizvodov in 
storitev v prometu ter ostrejše sankcije za kršilce predpisov. 

Zavezanci prometnega davka naj upoštevajo zlasti 
naslednje novosti iz zveznega zakona: 

— posameznik, ki opravlja promet proizvodov lastne 
proizvodnje aH kupljenih ali drugače nabavljenih proizvodov 
ali, ki opravlja storitve, mora voditi knjigo prometa. To ne 
velja za individualne kmetijske proizvajalce, ki prodajajo 
lastne proizvode; 

— za vsak posamično dosežen promet proizvodov 
oziroma za vsako posamično opravljeno storitev, mora 
posameznik izdati račun, podatka Iz računov pa dnevno 
vpisovati v knjigo prometa. 

Izjeme so posamezniki, ki promet evidentirajo preko 
registrske blagajne; 

— posameznik, ki prevaža blago z motornim vozilom, 
mora voditi knjigo prometa in za vsak prevoz izdati posebni 
potni nalog o prevozu. To knjigo in nalog pa mora hraniti v 
vozilu in ju zaradi kontrole na zahtevo pokazati organu, 
pristojnemu za to kontrolo. Tako bodo tudi organi 
prometne milice odkrivali krilce teh predpisov in jih 
prijavljali upravi za družbene prihodka. 

Spremenjene pa so prav tako tudi določbe o kaznih za 
prekrške po tem zakonu, ki so se občutno povečala (od 
50.000,- do 500.000,- din). 

Predviden je tudi odvzem premoženjskih koristi, pridob
ljenih s prekrškom in varnostni ukrep prepovedi opravljanja 
dejavnosti v trajanju od 6 mesecev do dveh let. 

K doslednejšemu spoštovanju predpisov o prometnem 
davku in nasploh večji davčni disciplini, pa lahko največ 
prispevajo občani s tem, da bi vedno, za vsako storitev ali 
nakup od zasebnika zahtevali račun. Tudi to gotovo vodi v 
okvir osveščenega družbeno samozaščitnega ponašanja. 

V spremembi zakona so poostreni tudi pogoji za 
oprostitve plačila prometnega davka. 

Tako po novem prometni davek od osebnih avtomobilov 
za osebni prevoz invalidnih oseb do določene vrednosti 
avtomobila, največ enkrat v petih letih, na plačajo naslednje 
invalidne osebe, ki so stare več kot 18 let, imajo vozniško 
dovoljenje ali pa imajo pravico do postrežbe in tuje pomoči: 

— pri katerih je zaradi izgube ali okvare spodnjih 
okončin ali medenice nastala najmanj 80% telesna okvara po 
družbenem dogovoru o seznamu telesnih okvar; 

— ki so popolnoma izgubile vid na obeh očesih. 
Ta določba zakona velja ža od 1 /5-1982. 
S spremembami in dopolnitvami zakona je bil. uveden 

tudi nov princip obdavčevanja osebnih vozil po delovni 
prostornini, namesto dosedanje metode obdavčevanja po 
višini prodajalčeve cene. Za zaščito domača proizvodnje 
velja za uvožene avtomobile posebna tarifa. 
Delovna prostornina Domača vozila . Uvožena vozila 
- d o 950 cem 8% 30% 
- o d 950 do 1600 cem 14% 46% . 
- o d 1800do 2000cem 36% 60% 
- nad 2000 cem 50% 80% 

Poleg gornjih stopenj veljajo še tarife posebnega davka od 
prometa proizvodov: republiška 8,5% in občinska 3% za 
vse vrste avtomobilov. 

Iz uprave za družbene prihodke 

TENIS ZAJC organizira od 
19. julija do 25. julija 1982 
začetni teniški tečaj. 

Za otroke od 8. - 12. leta 
od 9. - 11. ure, u odrasle od 
15. - 17. ure. 

Prijave in informacije ori 
TENIS ZAJC. Mala Loka tel. 
722-249. 

ZAKAJ VIŠJI DAVEK 
OD PREMOŽENJA NA 

POSEST STAVB IN 
PRISPEVEK ZA 
ZAKLONIŠČA? 

V letošnjem letu bodo lastniki stanovanjskih hiš in stano-
. vanj plačali višji davek od premoženja na posest stavb in 

prispevek za zaklonišče, ker bo izvedena revalorizacija 
vrednosti teh objektov. Davčna osnova za odmero davka od 
stavb je namreč vezana na povečanje za toliko, kolikor se 
poveča gradbena cena 1, m2 koristne stanovanjske površine 
v letu, za katerega se davek odmeri. 

Tako se je v letošnjem letu po ugotovitvah komiteja za 
urbanizemfgradbeništvo, komunalne zadeve in varstvo okolja 
povečala gradbena cena za 1 m2 koristne stanovanjske 
površine za 36,98 % glede na preteklo leto. Odlok o ugoto
vitvi te cene je objavljen v Uradnem vestniku občine 
Domžale, št. 7/82. 

' Na podlagi 48. člena odloka o davkih občanov občine 
Domžale se ugotovljena vrednost stavbe, ki je osnova za 
odmero davka od stavb spremeni, ko se gradbena cena 1 m2 
koristne stanovanjske površine, glede na vrednost iz pretek
lega leta, poveča za več kot 20%. V takem primeru se opravi 
revalorizacija vrednosti stavbe in je na novo ugotovljena 
vrednost osnova za odmero davka od stavb v nadaljnjih letih. 

Gradbena cena, ki velja za davčno osnovo bo po 
območjih znašala: 

gradbena gradbena 
cona cena dln/m2 cena din/m 2 faktor 

za leto 1981 za le(o 1982 
S I 5.803,92 7.950,20 1,00 
S 2 5.223,52 7.155,18 0,90 
S 3 4.062.74 5.565,14 0,70 

S, 1 so območja, ki se po prostorskem delu družbenega 
plana občine Domžale urejajo z zazidalnimi načrti in urbani
stičnim načrtom Domžale - Mengeš. 

S, 2 so območja, ki se po prostorskem delu družbenega 
plana občine Domžale In urbanističnem načrtu Domžale -
Mengeš urejajo z dopolnilno gradnjo/ 

' • S, 3 sb območja, ki se po prostorskem delu družbenega 
plaha občine Domžale urejajo z urbanističnim redom. 

Zaradi povečanja davčne osnove se bo za 36,98 % 
povečal tudi davek od premoženja na posest stavb in prispe
vek za zaklonišča, glede na preteklo leto. V tretji akontaciji 
bo že vključeno delno povečanje davka in prispevka na 
račun celotnega povečanja davka in prispevka, tako da ne bo 

- v četrti akontaciji zajeta vsa odmerna razlika. 

Iz UPRAVE ZA DRUŽBENE 
PRIHODKE 

OGLAS 

Prodam dobro ohranjen šte
dilnik - 2 elektrika In 4 
plin. Rezek, Osojna 1, Vir. 

Tak^j zaposlim cvetličarko. 
OD'po dogovoru: Ponudbe 
r^ttl>72iil79. 

OGLAS 

Tristanovanjsko hišo na 
Rodici ugodno prodam. 
Naslov v uredništvu OP. 
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SPREJEM OTROK V VRTCE 
V LETU 1982 

Komisije za sprejem otrok v 
W O so 11., I Z in 13. maja 1982 
obravnavale prošnje za sprejem za 
šolsko leto 1982/83. Komisije so 
delale v naslednji sestavi: 2 delegata 
KS, 1 delegat W O , 1 delegat sveta 
staršev W O in 1 delegat Skupnosti 
otroškega varstva Domžale. Na vseh 
sejah sta bili prisotni tudi pomočnik 
ravnatelja in socialna delavka VVO. 

Od skupno 460 prošenj je bilo 
rešenih 274, 186 prošenj pa je ostalo 
nerešenih. Komisije so upoštevale 
tudi 88 premestitev iz vrtca v vrtec. 

Komisije so ob sprejemu upošte
vale naslednje kriterije: starost 
otroka - od 7 mesecev dalje, stalno 
bivališče v občini Domžale, možnost 
varstva otroka, status družine (nepo
polna družina, začasno nepopolna 
družina, otroci staršev študentov, 
dijakov, 3 ali več otrok v družini, 
socialno in ekonomsko stanje dru
žine, zdravstveno stanje otroka in 
d r u ž i n e , stanovanjske razmere, 
kadrovski problemi staršev.) Poleg 
teh kriterijev se je upošteval vrstni 
red vloženih prošenj. Obravnavale so 
se prošnje oddane do 1.5.1982. 

Zoper sklep komisije za sprejem 
otrok v W O se starši lahko pritožijo 
na Svet Vzgojnovarstvene organiza
cije občine Domžale, Savska 3 
Domžale v roku 30 dni od objave v 
Občinskem poročevalcu. 

VRTCI DOMŽALE 

Komisjo za sprejem otrok so 
sestavljali: Pezdir Francka, Ristič 
Stanka, Majcen Jožica, Fugger Jože, 
Spreitzer, Metlar, Golob Stane, 
Skok-Ceh Vesna, Zalaznik Marinka, 
VVeith Lena, Krampelj Maruša, 
Jerman Mija. 

PROSTA MESTA: 
0-2 let 47 mest 
2 - 3 let 37 mest 
3 - 4 let 25 mest 
4 - 5 let 19 mest 
5 - 7 let 20 mest 

SPREJETI: 
DOJENČKI: Stankovič Sanela, 

Vuk Nataša, Toplišek Tej a, Felcijan, 
Bogosavtfevič David, Carman Sirvija, 
Bregar Marinka, Grum Lidija, Cest
nik Gregor, Cestnik Gašper, Mlakar 
Tadeja, Miklič, Zimmer Milena, 
Kunstelj Klemen, Mam An že, Cavž 
Žiga, Pire Miha, Volf Peter, Jakovac 
Petra, Vidmar Mitja, Kotolenko 
Andraž, Vilar Hieronim, Tabakovič 
Mirsada, Koželj Peter, Kopač Vesna, 
Pavli Jana, Sicherl Luka, Talar Maja, 
Ravnik Janez, Drhepan Maja, 
Cotman Jure, Zunko Adela, Nikov-
ski Damjana, Klemenčič Grega, 
Brežan, Hočevar, Pernuš Nina, 
Husnjak Barbara, Orehek Robert, 
Osenk Petra, Ahčin, Kovač Sergej, 
Gorjup Katja, Podgoršek Maja, 
Pirnat Blaž, Božič Janja, Narobe 
Anže. 

PREDŠOLSKI: Perenič Katja, 
Gruj Jana, Trdin Miha, Prelovšek 
Andre j , Glažar Petra, Smrkoh" 
S imon, Sedej Marjeta, Bezlaj 
Gorazd, Ukmar Ana, Petrovič Uroš, 
Marinček Aleš, Orkič Katarina, Bevc 
Miha, Girandon Silvo, Gosar David, 
Lisjak Primož, Živec Lučka, Drago-
jevič DanijcL Somrak Luka, Vilar 

Gloria, Krempl Roman, O solin 
Gašper, Pok Katja, Ogrinc Igor, 
Len ič Jernej, Puček Katarina, 
Volkar Barbara, Pongrac Gregor, 
Blatnik Davorin, Pečar Jurij, Nakrst 
Kristina, Okrogar Aleksandra, Jalo
vec Miha, Kovačič Matjaž, Majcen 
Renata, Kopač Marjanca, Toplišek 
Lea, Pevec Ines, Kunstelj Matjaž, 
Bolhar Urška, Ocepek Marta, Maksič 
Sanja, Hari Miha, Kurtovič Ema, 
Habjan Žiga, Stražar Barbara, Kerč-
man Tatjana, Petrovski Žiga, Ramič 
Elmir, Breščanski Simona, Tepič 
Branimir, Kos Nataša, Petrovič 
San dr a, Ceh Simon, S tebe Polona, 
Bogosavljevič Alcn, Brežan Simon, 
Miklič Tanja, Zabret Spela, Cotman 
Barbara, Zupančič Matej, Felcijan 
Matej, Vuk Neda, Bedenčič David, 
Carel Matjaž, Bolhar Miha, Blatnik 
Danijela, Grošelj Allen, Vrhovnik 
David, Maksič Nina, Sešet Jurij, 
Anžin Damjana, Martinovi« Dani
jela, Kerin Maja, Musek Miha, Drlje-
pan Ivan, Maksimovič Tomislav, 
Dovč Nataša, Vadnov Jerica, Flis 
Klemen, Pevec Evgen, Pirš Bojan, 
Stebe Ana, Poljanšek Robert,Zavbi 
Janko, Stankovič Elvis, Lavrinc 
Jernej, Ramič Emir, Sluga Suzana, 
Nebec Maja, Sinko Nataša, Flis Pija, 
Kokalj Jure, Puhar Simona, Kandus 
Blaž, Stražar Polona, Bregar Jože, 
Martinovič Dalibor, Vidmar Boštjan, 
Som Matjaž, Ocepek Mateja. 

ODKLONJENI: 
DOJENČKI: Krupič Azra, Jova-

novič Sladžana, Zupan Spela, Krtin 
Gašper, Zore Gregor, Zeleznik 
Martin, Vidic Janez, Ložar Mateja, 
Bogataj Petra, Drolc Spela, Galien 
Marko, Jenko Vesna, Stevanovič 
Jure, M oh ar, Ažman, Rihtar Metka, 
PuŠnik Marjan, Košenina Gašper, 
Prelovšek Nives, Slavinec Jaka, Stre-
har, Ravnik Miha, Stih Minam, 
Rener Aleš, Straus Simona, Simonič 
Uroš, Kurnik Gašper, Zeleznik 
Barbara, Seter Blaž, Kamin Vesna, 
Jenko Ana, Lunar, Deletič Daniela, 
Bogičevič Miroslav, Milutinovič 
Tanja, Benkovič Aleš, Lukač Barba
ra, Gašper in Domen, Miklič Maja, 
Smrkolj Irena, Jerinič Darko, Kram-
žar Mateja, Vrečko Borko, Ukmar 
Urška. 

PREDŠOLSKI: Golijan Nataša, 
Oman Dejan, Jenko Aleksander, 
Balantič Borut, Z rudar Tjaša, Mohar 
Dejan, Petrič Roman, Zver Marko, 
Lemu t Nataša, Kozjek Meta, Rihtar 
Jernej, Ažman Kristjan, Strucelj 
Sabina, Sečnik Nataša, Kalčič 
Urška. 

VRTEC RODICA: 
Komisijo za sprejem otrok so 

sestavljali: Rajko GostJČ, Golob 
Stane, Juham Ema, Zalokar Ivanka, 
Krampelj Maruša, Jerman Mija. 

PROSTA MESTA: 
2 - 3 let 8 mest 
3 - 5 let 2 mesta 
5-7 let 7 mest 

SPREJETI. 
Juhant Gregor, Anžič Marjetka, 

Radat Mario, Kokalj Gašper, Orešnik 
Peter, Smolnikar Dejan, Kramberger 

Helena, Peterlin Laura, Koščak Aleš, 
Kodra Tanja, Rihtar Primož, Ruči-
goj Tomaž, Korošec Blanka, Grbec 
Jaka, Anžič Rok, Dolgan Matjaž, 
Crait Stojan (Domžale) 

ODKLONJENI: -

VRTCA VIR IN KOLICEVO 
Komisijo za sprejem otrok so 

sestavtjeli: Zorman Franc, Golob 
Stane, Matko Nada, Luin Janja, 
Mušič Anica, Krampclj Maruša, 
Jerman Mija. 

PROSTA MESTA: 
VIR: 
0 - 1 leta 
1- 2 leta 
2 - 3 let 
3 - 4 let 
4 - 5 let 
5 - 7 let 

16 mest 
4 mesta 
5 mest 
5 mest 
3 mesta 
0 mest 

9 mest 
4 mesta 
4 mesta 

KOLICEVO: 
2 - 2 let 
3 - 5 let 
5-7 let 

SPREJETI: 
VIR: dojenčki: Vehovec Anita, 

Poz man Vlasta, Tropina Bojana, 
Indžič Dejan, Razpet Saša, Močnik 
Denis, Radkovič Katarina, Kvas 
Vesna, Posedi Barbara, Šinkovec 
Maruša, Brkič Marko, Stupar Marko, 
Jer in Urška, Novak Katja, Klopčič 
Jure, Orehek Irena, Stražar Alenka, 
Klopčič Matjaž, Avbelj Vida, Trat-
njek Tina. 

Predšolski: Orehek Tadeja, Mihe-
lič Uroš, Nemec Andrej, Tratnjek 
Scbastjan, Vidergar Irena, Stražar 
Nataša, Zerak Domen, Novak Uroš, 
Novak Valentin, Paliska Aleksandra, 
Rejc Petra, Avbelj Jana, Kvas 
Marjan, Mihelič Irena. 

KOLICEVO. Erjavšek Romana, 
Prašnikar Gregor, Kokalj Maics, 
Bodlaj Andrej, Meglic Tomaž, Vodo-
vnik Karmen, Stupica Domen, 
Zupan Ksenja, Paš Andrej, Meglic 
Simon, Pavlic Ksenja, Brkič Zoran. 

ODKLONJENI: 
Svetlin, Hlebec 

VRTEC RADOMLJE: 

Komisijo za sprejem otrok so 
sestavljali: Zupančič Mirka, Klobu
čar Metka, Golob Stane, Krampelj 
Maruša, Jerman Mija. 

PROSTA MESTA: 
0 -2 let 6 mest 
2 - 3 let 4 mesta 
3 - 5 let 4 mesta 
5-7 let Omest 

SPREJETI: 
DOJENČKI: Lampret Spela, 

Kralj Marko, Klemene Urška, Brodar 
Matej, Dodič Lidija, Bal oh Eva. 

PREDŠOLSKI: Roje Janez, Kuz-
mič Tjaša, Sekavčnik Mane a, Kaplja 
Spela, Kren Boštjan, Mišvejj Toni, 
Zibert Andrej, Mihelčič Robert 

ODKLONJENI: Lozinšek, Lesjak 
Roman, Skrjanc Barbara, Vodlan 
Andreja, Zibert Srečko, Moškon 
Marko, Resnik Vesna, Peterlin Saša, 

VRTEC PRESERJE: 
Komisijo za sprejem otrok so 

sestavljali: Kosec Milena, Kunej 
Sofija, Sterle Helena, Golob Stane, 
Krampelj Maruša, Jerman Mija. 

PROSTA MESTA: 
3-5 let 8 mest 
5-7 let 5 mest 

SPREJETI: Radič Lidija, Mallie-
vski, Grešak Polonca, Hančič Karc-
l ina , Lange Christian, GraJač 
Boštjan, Caric Ivo, Jerman Samo 

ODKLONJENI: -

VRTEC IHAN 
Komisijo za sprejem otrok so 

sestavljali: Svetlin Marila, Jerič 
Kristina, Golob Stane, Krampelj 
Maruša, Jerman Mija. 

PROSTA MESTA: 
0-2 Lst 4 mesta 
3-5 let 2 mesu 
5-7 let 2 mesu 

SPREJETI: Natlačen Matevž, 
Zavašnik Simon, Kralj Andrej, Arse-
novič Jovanka, Gregor in Tej a, Kralj 
Klavdija, Kobav Aleš, Guberinič 
Goran. 

O D K L O N J E N I : -

VRTEC MENGEŠ 
Komisijo za sprejem otrok so 

sestavljali: Leb Tilka, Golob Stane, 
Lomov se k Katjuša, SiUr Marta, 
Krampelj Maruša, Jerman Mija. 

PROSTA MESTA: 
0 -2 let 13 nest 
2-7 let 0 mest 

SPREJETI: 
D O J E N Č K I : PečnfJc Matija, 

Pečnik Helena, Mehle Sašo, Lederer 
Dimitrij, Šinkovec Miha, Branceij 
Jure, Hribar Matej, Milic Tijan, Bevc 
Nadalina, Juhant Monika, Leveč 
Tanja, Vrhovnik Katja, Horvat Miha. 

SPREJETI ZA PRESERJE: Pore-
nU Pavel, Drole Menči, Kavčič 
Domen, Dolinšek Tjaša, Mohar 
Robert 

ODKLONJENI: 
DOJENČKI: Mohar Janez, Vis-

njič Diana, Benda Robert, Bele Jan, 
Stebe Mateja, A bunar Doroteja, 
Babnik BrigiU, Pucelj Simona, Arh, 
Dornik Andrej, Hercog Nina, Toma-
čič, Cirkvenčič, Aleš-Luznar, Kle
men, Znidaršič Katja, Kolner Miha. 

PREDŠOLSKI: Škraba Nina, 
Labrovič Jure, Lesjak Matjaž, Zec 
Se na da, Urankar Katja, Globočnik 
Gregor, Benda BrigiU, Gostiša 
Gašper, Rozman Andreja, Mohar 
Iztok, Vidmar Marko, Urbanija 
Miha, Stojič Vladimir, Jeraj Maša, 
Bizjak Andrej, Stojanovič Ognjan, 
Sitar Ana, Dolinšek Julija, Jagodic 
Andrej, Kovač Aleksandra, Vrhov
nik Matevž, Jež Petra, Kimovec Aleš, 
Skrlep Urška, Veider Miha, Žimič 
Mitja, Cakš, Vrhovnik Mojca, Ipavec 
Mateja, Korošec Jure, Labrovič 
Spela, Rozman Nina, Gorišek Aleš, 
Tominc Tadej, Juršič Nilu, Križnar 
Sergeja, Vrhovnik Monika, Jerič 
Karmen, Sadar Martina, Mežan 
Viktorija, Malinič Tina. Urbanija, 
Urška, Zoreč Andrej, Cakš Janez, 
Skrlep Luka, De rm as tj a Veronika, 
Viiintin Luka, Baloh Boris, Tavčar 
Dejan, Grošelj Urška, Jere Žiga, 
Žagar Primož, Peterlin Andrej, 
Koncuja Miha, Mušič Anže, Lah 
Urban, Gak Primož, Juvan Andreja, 
Klemen Gregor, Kosec Rok, Vidovič 
Vid. 

VRTEC TRZIN 
Komisijo za sprejem otrok to 

sestavljali: Novak Ivan, Hočevar 
Majda, Mušič Majda, Golob Stane, 
Batis, Krampelj Maruša, Jerman 
Mija, 

(Nadaljevanje na 20. strani) 



PROSTA MESTA: 
0 -2 let 6 mest 
2 - 3 let 5 mest 
3 - 4 let (mL) 1 mesto 
3- 4 let (st) 3 mesta 
4 - 5 let 0 mest 
5 - 7 let Omert 

SPREJETI: 
Gabrovšek Boštjan, Florjane Vid, 

Batis Miha, ErčuJj Mateja, Stebe 
Luka, Marinšek Darja, Orel Tina, 
Bol cevi č Slavko, Fetah Edi, Florjan-
čič Rok. Zaje Uroš, Orel Sabina, 
Brencič Spela, Bavčar Ana, Segatin 
Maja, 

ODKLONJENI: 
Ivančic Maruša, Majer Maja, 

Hojnik, Leve Nataša, Arh Sabina, 
Barle Tadej, Lož Petra, Trstenjak 
Marjetica, Gutnik Simon, KunUč 
Nataša, Skočir Tej a, Drenik Aleksan
der, Gazvoda Matej, Breskvar Gre
gor, Samarin Polona, Urbas Nika, 
Lipovšek, Nakrst Vito, Smolej Nina, 
Prah Marko, Mav Jure, Muhič Irena, 
Sketelj Damjana, Sesek Aleksander, 
Kotnik Brigita, Urankar Renata, 
Karadžič Vladislav, Grilj Tadeja, 
Grilj Andrej, Smolej Matevž, Goriič 
Tina, Hrček Luka, Cvar Tina, Moho-
rič Gašper, Stefe Nina, Barle Štefan, 
Stefe Matjaž, Česen Petra. 

Da se bodo „kolesa" naše proizvodnje vrtila naprej: 

DENAR PRESEŽKOV SIS 
OSTAJA V ZDRUŽENEM 

DELU 
p 

Mnogo besed je bilo že izgovorjenih o preveč zbranem 
denarju za SIS. Gre za nekako 30 milijonov dinarjev, ki smo 
jih delavci združenega dela v občini zbrali preko planiranih 
zneskov SIS—predvsem zaradi hitro se povečujočih osebnih 
dohodkov. 

„Kam in kako z njimi? ", ni bila dolgo dilema. Znane so 
težave združenega dela, težave z vzdrževanjem kontinuirane 
proizvodnje, nabavo repromaterialov in surovin, težave z 
likvidnostjo, neplačevanjem tisti (domačih in tujih kupcev), 
ki so blago naSih delovnih organizacij sicer prejeli — pa ne 
plačali. 

Te težave niso od včeraj in tudi ne do jutri. Rešili jih 
bomo skupno ob upoštevanju načela solidarnosti in vzajem
nosti, zlasti do onih, ki z izvoznimi rezultati že danes ali pa 
bodo jutri prispevali, da bo devizna zagata manj huda. 

Pomagati izvoznikom preko sklada za intervencije je torej 
nuja, ki jo moramo uresničiti, kajti marsikje so že izčrpali 
vse možnosti za to, da najdejo še kako notranjo rezervo. 
Pomoč tistim, ki jo potrebujejo (in objektivno zaslužijo^ je 
nujna, s presežki SIS pa tudi uresničljiva. 

Resda bodo zagotovo želeli priti do teh sredstev tudi oni, 
ki bodo želeli s tem denarjem zakriti svojo neposlovnost, 
neproduktivnost, slabo organiziranost, vendar v občini 
zagotavljajo, da bo s sistemom kriterijev ter odgovornim 
pristopom pri razdeljevanju teh sredstev, moč uspešno 
pomagati. 

In ker je potreba marsikje velika, pomoč pa nujna in zato 
ker dvakrat da, kdor hitro da, moramo tej akciji pristopiti 
takoj. 

Denar ne bo nikamor in nikomur odtujen — ostaja v 
združenem delu; zato, da ohranimo kontinuiteto proizvod
nje, da se bodo kolesa našega gospodarstva vrtila naprej. Za 
nas in za naše zdruMene delo gre. To pa smo zares prav vsi. 

Brojan 

D E L A V S K A UNIVERZA 
D O M 2 A L E 

RAZPISUJE 
v šolskem letu 1982/83 naslednje iole in tečaje: 

OSNOVNA ŠOLA 
Vpisujemo v 7. in 8. razred. 
Vpišejo s« lahko kandidati, ki so stari nad 17 let ali tisti, ki so 

izpolnili šolsko obveznost in ne morejo nadaljevati šolanja v 
osnovni Soli, kar so se zaposlili. V enem šolskem letu lahko 
končat« dva razrada. 
Šolanj« v osnovni loli j« brezplačno. 

TEČAJ O VARSTVU PRI DELU 
Na osnovi zakonskih predpisov o varstvu pri delu bomo organi
zirali posamezne izobraževalo« oblik« za tiste delavce v delovnih 
organizacijah in obrtni dejavnosti, ki morajo biti seznanjeni s 
predpisi s tega področja: 
a/ za vodilna in vodstvene kadre 
b / za zasebne delodajalca 
c/ za delavce v proizvodnji industrijska in obrtne dejavnosti 
Osnovni program obsega 15 izobraževalnih ur. 
Obseg in vsebina bosta prilagojena potrebam posameznih delovnih 
organizacij in obrtnih dejavnosti. 

TEČAJ ZA SKLADIŠČNIKE 
Tečaj je namenjen skladiščnikom, pomožnim skladiščnikom In 
pomožnim delavcem v skladiščni službi. Namen tečaja je dati 
slušateljem osnovna in dopolnilna funkcionalna znanje iz skla
diščne služba. 
Program obsega 90 izobraževalnih ur. 

STROJEPISNI TEČAJ 
Program tečaja obsega vadbo slepega desetprstnega sistema in 
splošne osnove slovenskega pravopisa ter oblikovanje dopisov. 
Tečaj ima dve stopnji: začetna, ki obsega 90 izobraževalnih ur (in 
nadaljevalna, v kateri tečajniki dopolnijo svoje znanje z vajami, da 
dosežejo primerno hitrost pisanja. 

TEČAJ ZA PRIDOBITEV OSNOVNEGA ZNANJA O 
HIGIENI ŽIVIL IN OSEBNI HIGIENI /higienski 
minimum/ 

Po pooblastilu skupščine občine bomo organizirali tečaje za vse 
delavce, zaposlene v proizvodnji živil ali prometu z njimi, ki 
morajo opraviti predpisane izpite. 
Tečaj obsega 25 izobraževalnih ur. 

TEČAJ ZA VOZNIKE VILIČARJEV 
Tečaj je namenjen kandidatom, ki se usposabljajo za delovno 
mesto voznika viličarjev, in kandidatom, ki že opravljajo to delo. 
V tečaj se lahko prijavijo kandidati, ki so končali vsaj 6 razredov 
osnovne šole in so stari najmanj 18 let. Kandidati morajo pred
ložiti zdravniško spričevalo, da so zdravstveno sposobni, 
Tečaj traja 90 izobraževalnih ur. 

SEMINAR ZA UPRAVLJALCE "S" NAPRAV 
Seminar je namenjen elektromonterjem, vzdrževalcem, upravljam 
in izvajalcem „S" naprav. 
Seminar traja 45 izobraževalnih ur. Po uspešno opravljenem 
preizkusu znanja dobijo slušatelji spričevala, ki jih izda komisija 
za „S" izpite pri Elektrotehniški zvezi Slovenije. 
Preverjanje namenjamo tistim, ki že imajo opravljeni seminar in 
morajo znanje obnoviti. 

TEČAJ ZA TRAKTORISTE 
Tečaj je namenjen individualnim kmetijskim proizvajalcem in tudi 
delavcem v kmetijskih delovnih organizacijah. 
Teoretični del tečaja bo v zimskih, praktični del tečaja pa v 
spomladanskih mesecih. 

JEZIKOVNI TEČAJI 
a/ tuji jeziki za odrasle 

Jezikovne tečaje za odrasle organiziramo za naslednje jezike 
(odvisno od števila prijavi: angleščina, italijanščina, nemščina. 
Jezikovni tečaji so običajno dvakrat tedensko po 3 izobra
ževalne ure in trajajo od 80 do 100 izobraževalnih ur za vsako 
stopnjo, 

b / tuji jeziki za otroke 
Odvisno od števila kandidatov organiziramo nemščino in 
angleščino (tečaje za predšolske otroke, tečaje za učence 
nižjih razredov in tečaje za učence višjih razredov osnovnih 
šol. 

Pouk obsega 40 izobraževalnih ur. 

G O S P O D I N J S K I TEČAJI 
a/ kuharski tečaj 
b/ tečaj krojenja in šivanja 
c/ tečaj ročnega pletenja in vezenja 
d / tečaj vozlanja 

V VSE OBLIKE IZOBRAŽEVANJA IN USPOSABLJANJA svlahko 
vpišete VSAK DAN od 6.' do 14. ura v tajništvu DELAV8KE 
UNIVERZE DOMŽALE. Kolodvorska 6/1, kjer dobite vse potrebne 
informacije, telefon: 721-082 ali 722-278. 



Spomini 87-letnega Mengšana Janeza Koželja — 6 

RDEČI OKTOBER 
Jeseni bo minilo 65 let, odkar se je začela v Rusiji velika 

oktobrska revolucija. Rdeči oktober v Rusiji ni pomenil 
samo skorajšnega konca prve svetovne vojne, ampak pred
vsem obrat zastarelega družbenega reda, prvi korak v sociali
stično pot, zmago revnih ljudi nad vsemogočnim carskim 
izkoriščevabiim režimom. Danes nekatere zahodne struje 
sicer menijo, da so se moči oktobrske revolucije že obrabile, 
vsekakor pa ostaja zgodovinsko dejstvo, da je prišlo do 
takšnega družbenega preobrata, k i je presenetil po lastnih 
izjavah celo vodjo revolucije - Lenina. Precej vojaških 
ujetnikov je po naključju sodelovalo v tej enkratni zgodo
vinski revoluciji Tisti, k i so okusili vso bedo in ponižanje v 
carski Rusiji, so lahko dodobra doumeli, za kaj gre. Tudi 
Janez Koželj je bil med n j i m i . . . 

Car postane osel 

V Rusiji je začelo vreti že ob 
koncu zime, v začetku 1917. leta, 
vendar so bile vstaje proti carskemu 
režimo preslabo pripravljene, da bi 
lahko dosegli zmago nad preživelim. 

Janeza Koželja so zaradi slabega 
zdravja določili za delo drugje, zato 
so ga dali na vlak in ga pošiljali iz 
kraja v kraj, od dela do dela, vendar 
se ni nikjer ustavljal več kot nekaj 
dni, poprijeti pa je moral za vsako 
priložnostno delo. 

Spominja se, kako so se med sabo 
mešali ujetniki in nasploh delavci ter 
kmetje vsega sveta, od Azijcev do 
domačinov in ujetnikov vseh narod
nosti. Ruski kmetje so med prvimi 
dvignili glave. Koželj se dobro spo
minja dogodka, ko je eden izmed 
nemških ujetnikov grdo ogovoril 
revnega kmeta v opankah, ko je 
prišel v mesto v svoji siromašni 
kmečki opravi Ujetnik je toliko 
časa izzival, da so ga nazadnje poli
caji pošteno pretepU. Čutilo se je, da 

Marija GABROVEC, rojena 5. 
decembra 1898. leta, je nazadnje 
bivala v vasi Sp. Tustanj 5 pri Morav
čah. Ob srečanju so ji zažarele oči, 
stik rok je bil prisrčen. „Prav lepo 
vse pozdravljam", je naročila. V 
nadaljevanju razgovora je povedala, 
da je v domu že tri leta. Skupaj v 
sobi sta z Justino Petjetovo. Večkrat 
se tudi skregata zaradi pospravljanja 
sobe, vendar to ne traja dolgo. Pravi, 
da je S. decembra praznovala dvojni 
praznik, rojstni dan in god. Sedaj jih 

se kmetje začenjajo zavedati svoje 
pomembnosti in nasploh novih 
č a s o v . . . 

Nič nenavadnega ni bila povorka 
po mestu ali vasi, ki je nosila med 
drugimi transparenti tudi carjevo 
sliko, kateri so dodali velikanska 
ušesa, iz ust mu je visel velik jezik, 
proti njemu pa je bilo napisano sto 
geseL 

,,Uprite se, ljudje!" je kričala 
množica in vabila medse vsakogar, ki 
si je želel pravičnejšo delitev sveta. 
Prenekateri ruski ujetnik se je 
pridružil demonsUantom. 

„Carja, ki so ga prej slavili po 
božje," pravi Janez Koželj, „so tedaj 
prikazovali kot osla." 

Kljub nenehnim demonstracijam 
pa je bilo treba počakati še vse tja 
do oktobra. 

Začenja se meščanska vojna! 
Koželj se dobro spominja tudi 

različnih dogodkov s poti Bila je 
taka revščina, da niso dobili tudi po 

ima kar 83. let Pove, da je slabega 
zdravja, ima naduho in revmo. Zara
di teh bolezni vedno potrebuje zdra
vila. Ob lepem vremenu pa pojde na 
sprehod po Domžalah, rada bere, 
posebno pa je vesela, če jo obišče 
kateri od znancev. Svojih domačih 
nima, mož Lojze pa j i je umrl pred 
14. leti Ob snidenju z Marijo 
GABROVEC ji je najprej stisnil roko 
tov ćJanez Rožič, ki j i je zaželel vse 
dobro v novem letu. SAma pa se je 
zahvalila za obisk in priložnostno 

tri dni nobene hrane. Ob nekem 
čakanju na kolodvoru so pod vago
nom odkrili sladak kupček. Kmalu 
so ugotovili da se iz vagona cedi 
med. Tvegali so sicer življenje, a 
vendar ujetnike ni mogel ustaviti 
nihče, saj so bili preveč lačni Na-
vrtali so večjo luknjo in se do sitega 
najedli medu. Zraven so jedli stare 
skorje kruha, ki so bile tako trde, da 
so jih morali prej dobro namočiti, če 
so jih hoteli gristi 

S fronte se je vsak dan vračalo 
veliko vlakov. Časopisi so pisali, da 
se jim zdi čudno, kako to, da Je vse 
več ruskih vojakov ranjenih v roke. 
Kmalu pa se je tudi javno pokazalo, 
za kaj gre. 

..Končali smo boje za meje, zdaj 
se začenja naša meščanska vojna!" je 
pisalo vsepovsod. 

Denar nI pomenil ničesar, pač pa 
le osnovne življenjske dobrine. Za 
ščepec tobaka si na primer v drugem 
mestu lahko dobil deset kilogramov 
kruha, daleč stran, spet na drugi 
postaji, kjer ni bilo kruha, pa bi 
lahko za kos kruha dobil tako rekoč 
vse. Očitno je bilo, da je ves ta nered 
in nezadovoljstvo treba usmeriti do 
nekega končnega cilja. Bolj se viki so 
se širili iz dneva v dan. Celo najbolj 
zagrizen carski vojak ali žandar se je 
čez noč prelevil v člana boljševiške 
stranke. 

Janez Koželj pripoveduje, da je 
bilo veliko tudi takih primerov, da je 
na primer bolničar ves dan delal v 
bolnici, previjal ranjence in jim vse
stransko pomagal zvečer pa si je 
nataknil vojaško bluzo in svpodal 
borit z razrednim sovražnikom na 
ulico. Marsikoga zjutraj potem ni 
bilo več v s l u ž b o . . . 

Ulični boji 

Oktobrsko revolucijo je doživel 
Janez Koželj v Tuli, kjer so se s 
stranportom ustavili za nekaj časa v 
bolnišnici Nekdaj je bila tu velika 
tovarna špirita. Skladišče v spodnjih 

darilo , ki ga je prispevala krajevna 
skupnost Vrhpolje- Zalog. 

Druga sogovornica, je bila Jožefa 
CIMERMAN, rojena 22.4.1902 iz 
Dola pri Ljubljani. Nazadnje je sta
novala v Selu pri Moravčah. Ostala je 
samska, brez otrok, in je povedala: 
,,V domu počitka sem že 13 let. Tu 
mi je kar dobro, z oskrbo in strež
nim osebjem sem zadovoljna. Prosti 
čas dobro izkoristim za ročna dela -
štrikanje nogavic, šalov, pa tudi kaj 
zašije, seveda brez očal ne gre več. 
Njeno zdravje je slabo, ima občasne 

prostorih velikanske zgradbe je še 
vedno ostalo nedotaknjeno, zgoraj 
pa so nastanili vojake in ujetnike z 
različnih front 

Janez Koželj pravi da so se v 
začetku oktobra pojavili velikanski 
plakati M so vabili na volitve. Pred 
vsemi so prednjačili bolj še viški, pa 
tudi manj ševiški in nekateri drugi so 
še upali na zmago. 

Naenkrat je zavrelo. Po ulicah so 
se dan za dnem odvijali boji vmes so 
se vrstile demonstracije, pa spet boji 
pokoli, trenutni prevzemi oblasti in 
tako naprej. 

Ob hudem pritisku ko z ako v na 
bolnišnico so morali za nekaj dni 
popustiti tudi tamkajšnji boljševikl 
Kozaki so izkoristili trenutno pre
moč za to, da so izpraznili klet s 
številnimi velikimi steklenicami 
špirita. Kmalu pa so boljševiki spet 
zavzeli bolnišnico in je niso več 
predali iz rok. 

Oktobrskega vrenja so se udeležili 
tudi številni ujetniki Sliši se skoraj 
neverjetno, a vendar so se mnogi 

' pridružili bojevitim boljševikom. 
Koželj pripoveduje, kako so se z 
njimi borili celo po deželi po vaseh. 
Vojska je bila namreč skoraj popol
noma razpuščena in se ni nihče 
brigal zanje. 

Tudi po končni zmagi še vedno ni 
bilo mirno. Čeprav je Lenin že pro
glasil novo boljševiško republiko, so 
tu in tam po ulicah še vedno zaropo
tale strojnice ali se je pripetil kakšen 
drugi incident Precej jih še vedno ni 
moglo razumeti, da carske Rusije ne 
bo več. Socialistične revolucija pa se 
je morala spopasti s prenekatero 
prepreko, da je vsaj za silo uresničila 
svoje namere. 

Duh boljševizma se je z ujetniki 
vred zanesel tudi na vse strani sveta. 
Ujetniki so se glede na mednarodno 
izmenjavo vračali domov . . . 

(prihodnjič: Za boljševika doma 
ni dela) 

Ivan Sivec 

glavobole, včasih pa kar pade. Zato 
mora jemati zdravila. Ob lepem 
vremenu pojde v Domžale in v 
cerkev. V sobi je z njo Fani Mrhar s 
katero se dobro razumeta. Večkrat 
jo obišče bivša rejenka Olga Jančar 
iz Domžal. Obiskov je zelo vesela. 
Pravi pa, da si vedno predstavlja, da 
jo nihče v domu nima rad, skratka 
da je nezaželjena. Kar pa verjetno ne 
bo držalo. Zelo sem vesela vašega 
obiska, posebno pa še darila, ki ste 
mi ga prinesli. Vedno mislim na vas, 

(Nadaljevanje na 22. strani) 

OBISK V D O M U POČITKA V D O M Ž A L A H 

Tik pred novim letom 1982 smo obiskali naše krajane v 
Domu počitka v Domžalah, k i preživljajo večer svojega 
življenja v tem domu. 

2e v dopoldanskem času smo jih obiskali. V domu nas je 
sprejela dežurna Heda PREMK, k i nam je postregla s zaželje-
nimi podatki o naših občankah: Marije Gabrovec, Jožefe 
Cimerman in Ančke Ravnikar. 

Tu nas je srečala uslužbenka doma tov. Klara Svetlin, ki 
nas je vodila po lepo urejenem domu in nam tudi pokazala 
sobe, kjer živijo in delajo naše krajanke. Prvi naš obisk je bil 
pri upokojenki in oskrbovanki: 



živim Je vedno z vami Lepo po
zdravljam vse znanke," je svojo 
pripoved končala naša sogovornica 
Jožefa. 

Anica Ravnikar 

Tretja sogovornica je najmlajša 
A n i c a R A V N I K A R , rojena 
25.7.1926, na Selu pri Moravčah, 
samska, brez otrok. Svojo pripoved 
je pričela tako:„Stara sem 55 let. 
Moj oče pa jih ima že kar 90. So še 
vedno pokonci in delno zdravi le 
starost je nad njimi. Zaradi moje 
bolezni sem se zdravila v Novem 
Celju polnih devet let. Med tem 
časom sem večkrat odšla domov, na 
obisk svojih sorodnikov. Sedaj pa 
sem že nekaj mesecev v domu počit
ka v Domžalah. Za praznike sem bila 
tudi na obisku na Selu. Njeno zdrav
je je trenutno normalne, seveda če 
redno jemlje zdravila. Za razvedrilo 
pa imata v sobi z Angelo Kosmatin 
radiosprejemnik, tako, da jima ni 
dolgčas. Osebje je izredno prijazno. 
Nič jim ne manjka, le doma ne 
morejo biti, saj si to želi vsak izmed 
njih. 

Jože Novak 

V KS Vrhpolje-Zalog: 

O S T A R E L I NISO POZABLJENI! 

Za dobro počutje starejših kraja
nov so Krajevna konferenca SZDL, 
Rdeči križ in mladinska organizacija 
Krajevne skupnosti Vrhpolje-Zalog 
poskrbele, da so bili za Novo leto 
1982 obdarovani tudi naši starejši 
krajani od sedemdesetega leta dalje, 
pa tudi težji bolniki, invalidi, ter 
občani v domovih. Tako so člani 
mladinske organizacije raznesli po 
naseljih praktična darila v vrednosti 
200 N din, skupno s čestitko. Tako 
je bilo obdarovanih 86 občanov iz 
krajevne skupnosti. 

Med obdarovanimi so tudi člani 
Zveze borcev naše krajevne organi
zacije, pa tudi skoraj vsi so člani 
društva upokojencev Moravče. Za 
izkazano pozornost so se vsi iskreno 
zahvalili Krajevni skupnosti, DPO in 
seveda mladincem, ki so jim čestitali 
ob Novem letu. 

Naj omenimo, da je med mla
dinci v ekipi ob obisku starostnikov 
sodeloval tudi Dušan MIHELČIČ iz 
Goričice, ki se je smrtno ponesrečil 
takoj ob vstopu v Novo leto. 

V naši krajevni skupnosti je kar 
62 starejših občanov starih nad 70. 

let; najstarejši med njimi je 90 letni 
Franc RAVNIKAR iz Sela pri 
Moravčah in Frančiška. KONJAR z 
85. leti iz Dol pod Trojico. Oba slav-
ljenca sta trenutno žel slabega zdrav
ja. 

Krajevni skupnosti, DPO in mla
dini se v imenu vseh obdarovancev 
iskreno zahvaljujemo. 

Jože NOVAK 

MORAVČE: 

SPREJEM Z A O S T A R E L E 

Pred nedavnim je organizirala Krajevna skupnost, DPO, 
skupaj z Rdečim križem in v sodelovanju z K U D „Tine Kos" 
Moravče in mladinsko organizacijo prisrčen sprejem za 
občane, starejše od 70 let 

Okrog 100 zadovoljnjih in srečnih starejših občanov 
krajevne skupnosti Moravče, seje 27. decembra 1981 leta v 
dopoldanskih urah zbralo na srečanju v Partizanskem domu, 
kjer so jih prisrčno in toplo sprejeli 

Na območju Krajevne skupnosti 
Moravče seveda živi več starejših 
ljudi okrog 150 jih je, ki pa se zaradi 
slabega vremena in verjetno slabega 
počutja niso udeležili nedeljskega 
srečanja. Mladinci iz Moravč so upri
zorili igriso namenjeno prav njim. 

Na nedeljski prireditvi so starejše 

občane pozdravili: Krajevni zdravnik 
dr. Radomir Durič, predstavnica 
Rdečega križa tov. Slavka Pustotnik 
in predsednik matičnega društva 
upokojencev Ivan Lavrač. 

Naslednji je tudi povabil na oder 
najstarejšega izmed njih in hkrati 
slavljenca Ivano Detela, staro 96 let 

iz Moravč in Franceta Pergarja, sta
rega 83 let iz Dol pri Krašcah. Tova
riš Pergar je tudi spregovoril nekaj 
besed starostnikom. Mladinke pa so 
slavljencema častno izročile šopke 
nageljnjev. 

Dekliški pevski zbor je pod vod
stvom dirigenta Milana Kokalja zapel 
nekaj pesmi. Prav tako je tudi upo
kojeni moravski pek Jerman je na 
svojo harmoniko zaigral nekaj doma
čih viž. Medtem so gostom izročili 
skromna darila, katere sta pripravila 

Krajevna skupnost in Rdeči križ iz 
Morvč, skupno z mladinsko organi
zacijo. 

Tako so se mladi najlepše oddol
žili starejšim, med katerimi je mnogo 
še vedno aktivnih v različnih dru
štvih in organizacijah. Ob odhodu so 
si vsi segli v roke z željo, da se drugo 
leto spet vidijo in to v večjem šte
vilu, saj bi tako srečanje lahko posta
lo tradicionalna prireditev v krajevni 
skupnosti 

Jože NOVAK 

ms "AVTOSERVIS" D O M Ž A L E 
Komisija za delovna razmerja 
D O M 2 A L E , Ljubljanska c. 1 

O B J A V L J A 
prosta dela in naloge: 

1. več KV avtokleparjev 
2. več KV avtoličarjev 
3. več NK delavcev za priučitev v ličarski stroki 
4. 1 skladiščnik 

Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje: 
— pod 1. in 2. se zahteva končana poklicna šola avtostroke 

in nekaj delovnih izkušenj, 
— pod 3. končana osnovna šola in smisel za priučitev v 

stroki, 
— pod 4. KV prodajalec tehnične stroke ali KV delavec 

avtostroke, zaželjen tečaj za skladiščnika 
Za vsa dela je predvidena poskusna doba po pravilniku. 

Pismene prijave z dokazili je treba nasloviti na komisijo za 
delovna razmerja AVTOSERVIS Domžale, Ljubljanska c. 1 v 
roku 15 dni po objavi. Kandidate bomo o izbiri obvestili v 
30 dneh po objavi. 

OSNOVNA ŠOLA 
MATIJA BLEJCA MATEVŽA 
MENGEŠ 

O B V E S T I L O 

Vse starše učencev Osnovne šole MATIJA BLEJCA 
MATEVŽA MENGEŠ obveščamo, da s šolskim letom 
1982/83 prehajamo v celoti na dvoizmenski pouk. Tako 
bodo vsi učenci od 1. do 4. razreda pričeli pouk 1. septem
bra ob 8. uri, učenci višjih razredov pa ob 12.30 uri. 

Turnusi se bodo menjavah tedensko. V te spremembe so 
nas prisilile prostorske stiske zaradi boljše organizacije dela v 
oddelkih podaljšanega bivanja, interesnih dejavnosti učencev 
ter dopolnilnega in dodatnega pouka. Vse od otvoritve nove 
šole smo namreč z oddelki podaljšanega bivanja gostovali v 
prostorih Glasbene šole, kjer pa tudi sami potrebujejo 
prostor za nemoteno delo. Ker pa so bili ti prostori zadnje 
šolsko leto za tolikšno število učencev v OPB neustrezni, 
smo bili prisiljeni poiskati novo rešitev, ki je možna edino v 
organizaciji dvoizmenskega pouka. 

Ob tej priliki se zato vodstvu Glasbene šole zahvaljujemo za 
dolgoletno razumevanje pri reševanju naših prostorskih stisk 
z odstopom svojih prostorov. 
Mengeš, 5.7.1982 

V.d. ravnatelja: 
Blejec Teodora J.r. 
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Glasbena dejavnost se je pričela 
razvijati v Domžalah v zadnjem 
četrtletju preteklega stoletja. K 
temu je veliko prispeval Franc Pfei-
fer, prvi — leta 1864 — uradno ime
novani učitelj domžalske Sole in 
ustanovitelj domžalske godbe jeseni 
leta 1884. Iz ..Krščanskega delav
skega podpornega društva", ki ta 
zaradi izključno moškega članstva ni 
moglo prav razviti, je po šestih letih 
leta 1904 nastalo ..Katoliško izobra
ževalno in podporno društvo v 
Domžalah", v katerega so se lahko 
vključevale tudi ženke. Društvo je 
prirejalo različne predstave, na kate
rih je redno nastopal tudi društveni 
pevski zbor, mešani, moški ali žen
ski, kakor je že bilo. Leta 1919 je 
zbor štel celo 71 članov in članic. 
Kmalu pa je število padlo, ker so 
pevci odhajali v Ameriko. Od tedaj 
je zbor štel redno okrog 40 pevcev in 
pevk. 

Poleg teh pevcjv so se takoj po 1. 
svetovni vojni organizirali tudi stob-
Ijanski pevci v pevskem zboru „Prl-
davka", ki je deloval vse do ustano
vitve ..Pevskega društva Domžale" 
leta 1924. Pobudo za ustanovitev 
društvenega zbora je dal Janez Cerar, 
ki je bil tudi njegov prvi pevovodja, 
zbor pa je združil pevce obeh zbo
rov. Namen društva je bil gojiti in 
pospeševati slovensko in slovansko 
petje ter prirejati pevske večere, 
koncerte in gledališke predstave. Do 

leta 1930 so v zboru prepevali le 
možje in fantje, tega leta pa je pevo
vodja Ivan Primožič ustanovil Meša
ni pevski zbor. Druga svetovna vojna 
je naredila konec delovanju »Pev
skega društva Domžale". 

Že leta 1946 pa je bilo v Donža-
lah ustanovljeno „Sindikalno kultur
no umetniško društvo - SKUD 
Domžale". To društvo je že ob 
samem začetku imelo med drugim 
tudi glasbeno in pevsko sekcij«. 
Delovanj« teh skupin j« bilo bistve
nega pomena za širjenje amaterske 
kultur« in za zbiranje ljudi ob posa
meznih dejavnostih. Orkester 
SKUD-e je vodil Tomaž Juvan, 
pevski zbor pa Jože Jezeršek. 

Prelomnica v glasbeni dejavnosti 
je nastala v letu 1952, ko j« bilo 
ustanovljeno ..Delavsko prosvetno 
društvo Svoboda". Jaseni tega lota j« 
na pobudo tadanjega predsednika 
Albina Hvastje in organizacijskega 
tajnika Alojza Mullerja pričela z 
dalom tudi pevska sekcija. Pevovodja 
mešanega in moškega pevskega zbora 
je postal pevski pedagog Stan« Habe, 
ki je takrat prišel na bivšo domžal
sko gir...riizijo. Zbor je v svoje vrste 
vključil pevce bivšega SKUD-a in 
nekaj mlajših pevcev, tako da je bilo 
v zboru 62 pevcev. Prvi samostojni 
nastop j« imel spomladi leta 1953 v 
domžalskem Godbenem domu. V 
isti sezoni j« nastopil tudi na reviji 
pevskih zborov v Kamniku. Od 17 

zborov j« zasedel med mešanimi 
zbori prvo mesto. S tem nastopom j« 
dobil polet za nadaljnja dalo, kar te 
je odražalo tudi v naslednji sezoni, 
ko ja zbor naitudiral Gobčevo 
opereto „Planinska roža", t katero je 
nastopil 32-krat. Poleg tega, da to 
člani pevskega zbora v celoti sodelo
vali pri izvedbi „Planinske rože, ja 
zbor nastopil tudi t samostojnim 
koncertom. 

V naslednjih detetih letih je zbor 
nastopal na koncertih, proslavah, 
akademijah in drugih priložnostih 
tako v Domžalah, kot v okoliških 
krajih in v Ljubljani ter v drugih 
slovenskih menih. Udeleževal te je 
revij in srečanj pevskih zborov, 
snemal za RTV. 1960. leta je z orke
strom Glasbene šole Domžale naitu
diral Gobčevo kantato ..Svobodna 
zemlja" In naslednja leto za tvoje 
plodno delovanje prejel posebno 
priznanja Zveze Svobod in prosvet
nih društev Slovenije. Zadnji nastop 
pod vodstvom Staneta Habeta je 
imel zbor poleti 1984 ob 80-letnici 
domžalske godbe. 

Zaradi prevelike angažiranosti 
zborovodja Staneta Habeta ja zbor 
jeseni 1964 prevzel zborovodja Tone 
Juvan. Zbor je tega leta stopil na 
novo pot s tem, da se je bolj posvetil 
vokalni tehniki, ker je novi pevo
vodja Zalal približati pevcem sodob
nejše programe, od renesanse do 
tujih In domačih narodnih in umet
nih pesmi. Kljub težavam je pevcem 
uspelo naštudirati program za samo
stojni koncert. Zbor je tudi pod 
Ju va no vi m vodstvom nadaljeval s 
tradicijo nastopanja ob najrazličnej
ših priložnostih in z lastnimi kon
certi. Lata 1967 je zbor pripravil 

jubilejni koncert ob 15-letnici svo
jega delovanja. Čez dve leti ja sode
loval pri kantati prof. Matije Tomca 
„Adam Ravbar" na Krumperku, 
naslednje leto pa je imel snemanje na 
RTV Ljubljana. Tega leta se je zbor 
tudi preimenoval iz dotedanjega 
..Mešanega pevskega zbora Svoboda 
Domžale" v ..Mešani pevski zbor 
Domžale". Zbor je tudi naprej sode
loval na vseh pomembnejših priredit
vah v občini in 1971. leta nastopil s 
samostojnim celovečernim koncer
tom v Grobljah v okviru stilnih 
koncertov. Naitudiral je še Tomčevi 
kantati - „Kaj čakaš, Turčin" in 

..Janičar". Leta 1972 je zbor za 
tvoja uspešno delo prejel Kersnikovo 
nagrado. Naslednje leto je sodeloval 
tudi v televizijski oddsji s skladbama 
Matije Tomca. 

Marca 1974 ja imel zbor 10. jubi
lejni koncert pod vodstvom Toneta 
Juvana in ob tej priliki je več pevcev 
prejelo Gallusova priznanja. Kar je 
istega leta zborovodja Tone Juvan 
prevzel še mesto kapelnika domžal
ske godba, je zaradi preobremenje
nosti z delom prenehal z vodenjem 
zbora. 

Jeseni 1975 je zbor prevzel glas
beni pedagog Jože Naraločnik. Tudi 
pod njegovim vodstvom je zbor 
nadaljeval z uspešno tradicijo in 
posnel nekaj skladb za RTV ter 
nastopal v radijski oddaji „Amater
ski zbori pred mikrofonom". Zaradi 
Naraločnikove bolezni je leta 1978 
najprej le začetno prevzel zbor Karel 
Letkovec, po junijskem koncertu 
istega leta, na katerem je Jože Nara
ločnik zadnjikrat dirigiral zboru, pa 
je Letkovec prevzel stalno vodenje 
zbora in ga vodi še danes, ob 30-let-
nem jubileju. Pod Letkovčevim 
vodstvom je zbor še bolj izpopolnil 
kvaliteto svojega petja, kar je doka
zoval na občinskih in gorenjskih 
revijah pevskih zborov. Leta 1980 je 
nastopil tudi v Grobljah skupaj z 
Oktetom bratov Pirnat, s katerim 
tudi sicer posebno tesno sodeluje. 
Povezal se je s pevci Briškega okteta 
in v okviru sodelovanja to imeli 
skupne koncerte v Goriških Brdih in 
v Domžalah. 

Na uspelem jubilejnem koncertu, 
kot te je pohvalno izrazil profesor 
Janez Bole, so pevci izročili doseda
njim pevovodjem (tov. Stanetu 

Habetu, Tonetu Juvanu, Jožetu 
Naraločniku. Darinki Boletovi in 
tov. Karlu Laskavcu) priložnostna 
darila v zahvalo in priznanja za uspe
šno vodenje zbora. Najzvestejii pevki 
zbora (tov. Fani Pavlin in tov. Fran
cka Osolnik) sta prejeli posebno 
priznanje Zveze kulturnih organiza
cij Domžale, saj prepevata v zboru 
vseh 30 let. Ta večer je predsednik 
ZKO Domžale tov. Slavko pitek v 
imenu Zveze kulturnih organizacij 
Slovenije podelil pevkam in 

(Nadaljevanje na 24. strani) 

TRIDESET LET 
NEPREKINJENEGA DELA 
MEŠANEGA PEVSKEGA 

ZBORA DOMŽALE 
V petek. 28. maja 1982 je bil v polni kino dvorani v 

Domžalah JUBILEJNI KONCERT Mešanega pevskega zbora 
• Domžale. Jubilejni zato, ker poteka letos 30 let, kar je bil pri 

takratnem Delavsko prosvetnem društvu ..Svoboda" 
ustanovljen Mešani pevski zbor, čeprav segajo začetki organi
ziranega prepevanja s presledki precej nazaj, kakor navaja v 
svojem sestavku naš kronist tov. Tone Ravnikar, 

\ , - J 

Slike mešanega pevskega zbora izpred 32 let. Zborovodja 
Stane Habe 

Slika zbora danes! Zborovodja Karel Leskovec 



ŠTEVILNI NASTOPI 
DOMŽALSKE GODBE 
Domžalska godba, ki bo čez 2 leti praznovala 100-letnico 

delovanjaf ima zadnje čase vedno več nastopov. Naj jih 
navedem le nekaj: sodelovala je v kulturnem programu na 
proslavi v počastitev 27. aprila — Dneva OF in 1. maja — 
praznika dela v hali Komunalnega centra v Domžalah. 

Tako kot vsako leto je tudi letos imela tradicionalno 1. 
majsko budnico. 

21. maja je sodelovala v kulturnem programu ob prazniku 
občine Domžale in 45-letnici shoda Ljudske fronte na 
Taboru nad Ihanom v Krajevni skupnosti Ihan. 

Godba je sodelovala tudi v kultur
nem programu na svečani seji Skup
ščine občine Domžale dne, 22. maja 
v hali Komunalnega centra v Domža
lah. Na pobudo Turističnega društva 
Ljubljana so godbeniki za Dan mla
dosti 25. maja nastopili s promenad-
nim koncertom v Ljubljani pri tro-
mostovju. Sedaj so godbeniki že 
večkrat nastopili na prireditvah v 
Ljubljani, kar ni čudno, saj Ljublja
nčani poznajo kakovost domžalske 
godbe, ki je lani na 6. republiškem 
tekmovanju pihalnih orkestrov Slo
venije na Bledu med 110 godbami 
Slovenije zasedla 11. mesto. To je 
uspeh resnega dela godbenikov, pa 
tudi prizadevnega kapelnika Toneta 
Juvana. Godbeniki so se odzvali tudi 
vabilu Krajevnih skupnosti Simona 
Jenka, Slavka Slandra in Venclja 
Perica in so imeli 12. junija na 
ploščadi pred Veleblagovnico pro-

mcnadni koncert. Skoda le, da 
vreme ni bilo najbolj naklonjeno, saj 
je le malo pred koncertom še deže
valo. Zato tudi obisk ni bil tak, kot 
bi si želeli in bi ga godbeniki zaslu
žili. Verjetno je bila tudi kriva pre
majhna obveščenost. Plakati so bili, 
manjkal je pa pano pred veleblagov
nico, ki bi se ga lahko vsak ogledal, 
saj to je najboljša reklama. Vsekakor 
pa je treba pozdraviti zamisel dom
žalskih krajevnih skupnosti, da bodo 
tudi v Domžalah promenadni kon
certi priljubljene domžalske godbe. 

V soboto, 3. julija 1982 bodo 
godbeniki zopet igrali na Bledu na 
srečanju pihalnih orkestrov Gorenj
ske. 

Čeprav sem navedel le nekaj 
nastopov, vidimo, kako so godbeniki 
delavni in da se vneto pripravljajo na 
visoki jubilej. 

Tone Ravnikar 

OSNOVNA ŠOLA " J A N K O KERSNIK" 
BRDO, 61225 LUKOVICA 

R A Z P I S U J E 
sledeča dela in naloge: 

NA CENTRALNI ŠOLI BRDO 

D E L A V K O ZA OPRAVILA IN NALOGE V KUHINJI 
polovični delovni čas od 13. do 17. ure, za nedoločen čas 

NA PODRUŽNIČNI ŠOLI BLAGOVICA 
KUHARICO ZA PRIPRAVO ŠOLSKIH MALIC 
polovični delovni čas, za nedoločen čas 

Pisne prijave pošljite v 15 dneh od dneva objave oglasa na 
naslov Osnovna šola Janko Kersnik Brdo 5, 61225 Lukovica. 
Kandidati bodo o izidu razpisa obveščeni 30 dni po poteku 
veljavnosti razpisa. 
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(Nadaljevanja i 23. strani) 

tudi Gallusova priznanja, zlata, 
srebrne in bronasta značke-

Trideset let nepretrganega dela 
zbora j« dolga doba ljubiteljskega 
petja, zato se pevke in pevci ob tej 
priliki zahvaljujemo vsem organizaci
jam in posameznikom, ki so kakor
koli prispevali k u »petnemu delu 

zbora, kakor tudi predstavnikom 
zborov in organizacij, ki so prazno
vanje pospremili z najboljšimi želja
mi. 

Posebno prisrčno zahvalo smo 
dolžni obdnstvu, ki je bilo vsa ta 
lata zboru v polnem številu ob stra
ni, ga tako pri delu vzpodbujalo, bilo 
njegov kritik in največja nagrada. 

Pevci in pevke 

EMA S CITRAMI! 
Predstavljamo vam osmoSolko Emo CER AR iz Stegen pri 

Vrhpolju. Imenovana obiskuje osemletko v osnovni Soli ..Jurij Vega" 
Moravče. Poleg Sole pa se ukvarja Se z glasbo in sicer igra na „citre". 

Ema je Se kot otrok hrepenela po citrah; naposled se ji je uresni
čila želja, da ji je oče Tine v preteklem letu kupil nekje na Gorenj
skem Se dobro ohranjene citre (stare cca 100 let). 

Ker ima Ema veselje do glasbe in tudi posluh, jo uči domačin 
Rado KO KALJ z Vrhpolja. Vadita tedensko v popoldanskih ali 
večernih urah. Ema rada igra samostojno narodno zabavno glasbo. 
Javno se je predstavila s ciframi ob kmečkem prazniku v Moravčah.v 
oddaji „Slovenska zemlja v pesmi in besedi". Emo so v oddaji 
posneli, priliko smo jo imeli videti ob 8. marcu na Vrhpolju, ko je 
bila deležna mnogo aplavza. 

PovpraSali smo mentor/a Radota Kokalja o poučevanju citraSev. 
Tole nam je povedal: „Emo poznam Se kot otroka. Bila je že od 
nekdaj nadarjena za igranje citer. Njen oče Tine je večkrat 
prigovarjal, naj nekje poizve za citre. In res je pred letom nekje na 
Gorenjskem zvedel za dobro ohranjene koncertne citre, stare 100 let. 
katere sta kupila za Emo. Rado pravi, da ima Ema posluh in veselje 
do glasbe. Od nje pa lahko pričakujemo, da se bo razvila v dobro 
..citraSinjo", pa tudi vse možnosti ima, da svoje znanje prenaša na 
ostale citraSe, ki jih je precej na MoravSkem. Prav MoravSka dolina je 
znana iz starih časov, zato je tudi prav, da se tradicija starih ljudskih 
glasbil nadaljuje. 

Jože Novak 

VZGOJNO V A R S T V E N A ORGANIZACIJA 
OBČINE DOMŽALE 
Komisija za delovna razmerja 

RAZPISUJE 
prosta dela in naloge 

3 PRIPRAVNICE-VZGOJITELJICE za določen čas 
pogoj: končana 4-letna vzgojiteljska šola 

1 SPECIALNI PEDAGOG ZA DUŠEVNO PRIZADETE 
OTROKE za določen čas, nadomeščanje v času porodni
škega dopusta 
pogoj; končana PA - specialni pedagog 

Prošnje z dokazili prinesite osebno na upravo VVO Domžale, 
Savska 3 v 15 dneh po objavi razpisa. 



DKD Svoboda Mengeš predstavila izvirno delo 
Ivana SIVCA — Veseloigro: 

»LJUBEZEN, 
LJUBEZEN« 

Delavsko kulturno društvo Svoboda Mengeš je ob prazno
vanju 30. letnice in ob priliki krajevnega praznika pripravilo 
krstno uprizoritev veseloigre v treh dejanjih s petjem in 
plesom „Ljubezen, ljubezen," ki jo je avtor Ivan SIVEC 
pripravil po motivih svojega brata Cirila SIVCA. 

Gre za dramsko predstavo, ki ne more in niti ne želi 
skrivati mengeških lokalitet! nekaterih značajev, pretekle in 
polpretekle krajevne zgodovine, predvsem pa vsebirtske 
zaokroženosti problemov, ki konkreten kraj na obrobju 
Ljubljane (kakršen je Mengeš) zadevajo. 

Ivan SIVEC, ki mu je humorna obdelava različnih tekstov 
izredno uspešna literarna domena, (poznamo ga tudi kot 
avtorja iskrivega ..Mengeškega prepiha") tokrat ni imel 
najbolj srečne roke. 

Četudi gre v veseloigri za izredno zahtevno dramaturško 
zgradbo (pestrost tem in ambicij, ki si jih je avtor postavil), 
je vse to zmogel v večini plasti dodelati do izredno pregled
nih poant. Očitno je njegovo hotenje, da bi v strukturno 
veseloigre zaobsegel tudi nekatere manj vesele premise iz 
našega (ne samo lokalno obarvanega) vsakdana. Gre za 
generacijske konflikte, za vprašanja vrednotenja zemlje med 
kmeti in onimi, ki jim zemlja pomeni le še vrednost, v 
kolikor se zanjo da kupiti potrošne dobrine, gre za problem 
odseljevanja v mesto, pozidavo obdelovalne zemlje itd. 

Vsekakor gre v pričujoči veseloigri za zelo dramatične 
probleme, ki jih avtor skuša skozi instrumentarij vsakovrstne 
ljubezni ter preko poštarja Gregorja in opravljivke Mice 
plasirati v humorni obliki veseloigre. 

Veseloigre, kjer je bilo pomembnih in tudi usodnih 
ugotovitev dosti in preveč, pa premalo tistega, česar bi 
moralo biti v veseloigri največ: sproščenega smeha, če že 
krohota ne. Tudi glasbe, ki jo obetajo v naslovu (veseloigra s 
petjem in plesom), je bilo v predstavi komajda za ščepec. Zdi 
se, da bi prav glasba (songi, glasba z angažiranim tekstom — 
tega je avtor še kako vešč) lahko odsotne pomanjkljivosti v 
zadostni meri nadomestila. 

Doseči vse to, kar je avtor želel, je bila pretežka naloga za 
zelo pomlajen ansambel DKD Svoboda Mengeš, ki v teh 
dneh praznjuje svojo 30 letnico. 

Režiser predstave Franc ŠTEBE je znal iz mladih menge
ških igralcev izvabiti pač največ, kar se je dalo, saj je pred
stava ob zgledni mizansceni za amaterske razmere delovala 
sveže. Očitno je bilo, da so njeni pripravljale! posvetili precej 
skrbi tudi (sicer nedoslednemu) govoru, ki naj bi bil prav 
tako eden od instrumentov prikaza generacijskih razlik. V 
veliki večini so mladi igralci Franci BEVK, Vesna DEŽELA, 
Drago PLEVEL, Metka GUNA, Alojz DIVJAK, Marta 
ROTAR, Tone HRIBAR, Minka ŽUN, Ivanka ŽUN in Niko 
URBANI JA ter člani folklorne skupine DKD Svoboda 
izkazali svoj talent za odrsko nastopanje. 

Res je, da bi v predstavo, kjer so igrali sebe, , morali 
vključiti več neposrednosti, res je pa tudi, da je pred tako 
mladim ansamblom še obetavna prihodnost. 30 letnica DKD 
Svobode Mengeš je nekakšen mejnik. Upajmo, da tudi za 
dramsko skupino Mengšanov, pri katerih smemo uvrščati 
veseloigro ..Ljubezen, ljubezen" med manj uspele predsta
vitve mengeških ljubiteljev gledališča v vrsti onih. ki so jih v 
Mengšu, zlasti v letnem gledališču, že predstavili. 

Matjaž BROJAN 

Ob II. srečanju gorenjskih folklornih skupin se je navil po 
Mengšu dolg sprevod (foto Janko Skok) 

Oder v mengeškem letnem gledališču je bil tik pred sreča
njem obnovljen, tako da je lahko sprejel še tako množične 
folklorne skupine (foto Janko Skok) 

Kje vse so po svetu Domžalčani: 

JOŽE STRAŽAR, 
IZSELJENEC — UMETNIK 

NA ŠVEDSKEM 
Nedavno je v mestu Sodertaije na Švedskem razstavljal 

slikar in kipar Jože Stražar, slovenski izseljenec, rojen v 
Domžalah. Njegova kiparska in likovna dela so pri obisko
valcih razstave vzbudila precejšnje zanimanje in priznanje, še 
posebej zaradi tega, ker je Jože Stražar v razstavi precej
šnjega obsega (več kot 100 likovnih in kiparskih del) pokazal 
širok spekter obvladanja različnih tehnik: akvarela, grafike, 
skulpture v bronci, tarakoti itd. 

Na Švedskem ni veliko Slovencev, 
ki bi se ukvarjali z umetnostjo, še 
manj pa takih, ki bi se lahko z njo 
rudi preživljali. Jože Stražar je edini 
med njimi, ki si z umetnostjo in 
znanjem o njej služi vsakdanji kruh. 

Po prihodu na Švedsko pred 
sedemnajstimi leti je Jože delal v 
tovarni tovornjakov Scania Vabiš. Po 
nekaj letih izseljeniškega življenja pa 
ga je pričela zanimati keramika in 
plastika v abstraktni obliki. Da bi 
dobil trdnejšo osnovo in znanje o 
likovni umetnosti in oblikovanju, je 

pričel obiskovati šolo za likovno 
umetnost v Stockholmu. Lansko 
leto je to šolo končal, letos pa se 
izpopolnjuje še v tehniki slikanja z 
oljem. 

Obiskovati predavanja, slikati ter 
se hkrati tudi preživljati je podvig 
posebne vrste za vsakogar, posebej 
pa še za priseljenca. Jože je v tem 
uspel. In ne samo to. Poleg tega je ta 
naše gore list tudi aktiven član slo
venskega društva v Stockholmu in 



(Nadaljevanj« s 25. strani) 
navdušen športnik-lokostrelec. V tej 
vrsti športa je tako spreten, da je 
lansko leto postal prvak v mestu 
Sodertaije. 

S svojimi deli je doslej Jože sode
loval že na več kot dvajsetih razsta
vah. Tenkocutnost, smisel za ravno
težje v prostoru in opisovanje aktual
nega dogajanja v času so nekatere 
izmed odlik njegovih del. V zadnjem 
času je bilo posebno dobro sprejeta 
vrsta skulptur, ki prikazujejo šport
no udeležbo paraplegikov. Dela kot 
npr. Smučar na eni nogi, tekmovalec 
v hitri vožnji z vozičkom itd. potu
jejo danes skupaj z deli drugih šved
skih likovnih umetnikov v posebni 
razstavi po celi Švedski. 

Jože Stražar ve, da je danes 
komaj na začetku svoje ustvarjalne 
poti in da edino trdo ter vztrajno 

delo da rezultate. Kot priseljenec-
umetnik si je v hudi konkurenci 
izbral težko pot, toda prepričan je v 
svojo izbiro, v življenje, ki zahteva 
mnogo odrekanj, toda daje moč in 
veselje. 

V delih Jožeta Stražarja zasledi
mo sigurno zveze s slovensko izhodi
ščno kulturo. Kako pa misli o izse-
ljenstvu pa pravi sam v kratki pesmi 
..Izseljenec" takole: 

Človek v svet je namenjen 
imetja in sreče iskat. 
Z rokami si je ustvaril imetje 
a sreče ni našel nikjer. 
Človeku na žalost v znoju, 
mladost je pošla 
danes vrača se rja, 
kjer bil je doma. 

Marjan Kramaršič 
Stockholm Jože Stražar: skulptura iz cikla „Paraplegiki" 

DOGOVOR O 
SODELOVANJU Z 

DRUŠTVI NAŠIH 
ROJAKOV V ŠVICI 

Sodelovanje občin z društvi in klubi naših delavcev na 
začasnem delu v tujini predstavlja najboljši način za krepitev 
temeljnih smotrov samoorganiziranja in prispeva k tesnejšim 
stikom z domovino, krepitvi bratstva in enotnosti med 
našimi narodi in narodnostmi, utrjevanju samozaščite ter 
izboljšanju in obogatitvi dejavnosti društev. Naloga teh 
društev pa je, da vsak naš delavec v tujini ne glede na njegov 
namen vrnitve v domovino, prevzem drugega državijanjstva, 
postane ambasador samoupravne socialistične Jugoslavije in 
vir točnih ter popolnih informacij o naši skupnosti in 
razvoju. 

Ob podpisu dogovora predstavnikov OK SZDL iz Domžal, 
Ljubljane-Center ter Slovenj Gradca s predstavniki naSih 
klubov in društev iz Švice 

Vse to je vodilo občinske konference SZDL Domžale, 
Ljubljana—Center in Slovenj Gradec, da so na osnovi svojih 
programskih usmeritev sprejele dogovor o sodelovanju s 
ciljem skupne dolgoročne aktivnosti in sodelovanja z rojaki, 
Id se združujejo v društva v Švici. Naša naloga je, da se to 
sodelovanje prenese tudi v krajevne skupnosti, v organizacije 
združenega dela, v družbene organizacije in društva, kajti le 
tako bo uresničen namen dogovora. 

Pred nami je že tudi konkretno sodelovanje, saj naj bi v 
mesecu oktobru v našo občino prišlo 15 otrok naših 
zdomcev, ki bodo pri nas preživeli svoje jesenske počitnice, v 
mesecu septembru, ko bo društvo, s katerim bomo največ 
sodelovali - Kegljaško društvo Rutti - praznovalo 
5—letnico obstoja, pa bo razvit tudi prapor. V. 

ŠE O OPERI 
»GORENJSKI 
SLAVČEK« 

V članku o gostovanju mariborske opere v zadnji številki 
Občinskega poročevalca z dne 16.6.1982je prišlo do neljube 
napake, ki se ji pravi „tiskarski škrat". Majda Švaganova je 
odigrala vlogo vdove Majde, Ervin Ogner pa vlogo študenta 
Franja. Izostalo pa je ime basista Ladka Korošca, ki je s 
svojim zares mojstrskim nastopom v vlogi župana Štruklja v 
Foersterjevem Gorenjskem slavčku še kako navdušil tisoč-
glavo množico obiskovalcev v letnem gledališču na 
Studencu. 

In še to, obiskovalci kar ne morejo pozabiti odlične 
izvedbe tega domačega opernega dela in že sedaj sprašujejo^ 
kdaj bodo lahko priče podobnega spektakla. 

Tone Ravnikar 

DELO DOMŽALSKIH 
LIKOVNIKOV 

člani Likovnega društva Petra Lobode Domžale pridobi
vajo svoje znanje v redni ponedeljkovi šoli, ki jo vodi mentor 
akademski slikar Danijel Fugger. Nekaj zadnjih ponedeljkov 
pa jih srečujemo v naravi, kjer letos uporabljajo grad Brdo 
pri Lukovici, rojstni kraj pisatelja Janka Kersnika, ki se je 
rodil pred 130 leti, kakor tudi bližnjo okolico. V tem letu so 
imeli že tudi precej razstav, predvsem v delovnih kolektivih. 
O razstavi v tovarni Tosama Domžale, kije bila v času od 18. 
do 22. januarja 1982^ sem že pisal. 

V času od 16. do 22. marca 
1982 so imeli razstavo v jedil
nici tovarne Uni verzale Dom
žale. Tu so svoja dela razstav
ljali: Srnfljan Binter, Matjaž 
Mauser, France Orehek, Bogdan 
Potnik, Tone Ravnikar, Ida 
Rebula, Brane Rihtar, Alenka 
Sovine, Marjana Tavčar, Mojca 
Vilar in Gašper Vrhovec. 

V času od 15. aprila do 3. 

maja 1982 so imeli likovniki 
razstavo v razstavišču Sinagoga 
v Mariboru. To je bila doslej 
številčno najobsežnejša raz
stava, saj je bilo v treh razstavi-
ščnih prostorih razstavljenih 60 
del. Mariborčani so bili o raz
stavi obveščeni v objavah Radia 
Maribor. Ob otvoritvi so gojenci 
trobil mariborske glasbene šole 

(Nadaljevanje na 27. strani) 



pripravili prijeten kulturni pro
gram. Lep je bil obisk ljubiteljev 
likovne umetnosti iz Maribora. 
Povabljene goste, mentorja 
akademskega slikarja Danijela 
Fuggerja in prisotne ustvarjalce 
te razstave je pozdravil predsed
nik ZKO Maribor Janez Kari in, 
ki je razstavo tudi odprl. O raz
stavi je pohvalno pisal tudi 
mariborski list „Večer". V 
Mariboru so razstavljali: Matjaž 
Mauser, Ida Rebula, Tone Rav
nikar, Brane Rihtar, France 
Orehek, Bogdan Potnik. Mojca 
Vilar, Gašper Vrhovec, Smiljan 
Binter, Marjana Tavčar in 
Alenka Sovine. 

Likovniki so svoja dela - 21 
po številu, predstavili tudi na 
razstavi obrtništva v domžalski 
hali v času od 26. do 
30.6.1982. Tu so imeli svoja 
dela: Matjaž Mauser, Ida Rebu
la, Brane Rihtar, Bogdan 
Potnik, France Orehek, Smiljan 
Binter, Mojca Vilar, Tone Rav
nikar in Gašper Vrhovec. 

V času od 9. do 21. junija 
1982 so se v letošnjem letu 
predstavili že v tretjem delov
nem kolektivu, tokrat v novi 
galeriji tovarne Induplati v Jar
šah. Razstavljenih je bilo 43 del. 
Razstavljali so: Matjaž Mauser, 
Ida Rebula, Tone Ravnikar, 
Brane Rihtar, France Orehek, 

Bogdan Potnik, Mojca Vilar, 
Gašper Vrhovec, Smiljan Binter, 
Marjana Tavčar in Alenka 
Sovine. Ob otvoritvi razstave je 
spregovoril komercialni direktor 
ing. Avgust Orehek, ki se je 
zahvalil likovnemu društvu za 
pričujočo razstavo. 

V času od 21. do 23. maja so 
se II. slikarskega ex-tempora 82 
„Podoba Ljubljane" udeležili: 
Bogdan Potnik, Tone Ravnikar, 
Ida Rebula, Alenka Sovine in 
Mojca Vilar. 

Tone Ravnikar se je v času 
od 26. junija do 1. julija 1982 
udeležil tradicionalne slikarske 
kolonije v okolici Ptuja „Gorča 
82". 

V času od 2. do 4. julija 
1982 pa bodo člani društva 
Petra Lobode Domžale imeli 
letno slikarsko kolonijo, tokrat 
v Florjanu v bližini Gornjega 
grada. 

Z deli ustvarjenimi spomladi 
in poleti se bodo predstavili 
jeseni na vsakoletni društveni 
razstavi, obiskali in predstavili 
se bodo pa tudi v delovnih 
kolektivih, kjer so že letos raz
stavljali, saj so le-ti izrazili željo, 
da bi še razstavljali. Razstavljali 
bodo pa tudi v osnovni šoli 
Vencelj Perko v Domžalah in 
osnovni šoli Jurij Vega v Morav
čah in morda še kje. 

Tone Ravnikar 

Skladišče odsluženih avtomobilov pomeni lepše in čiste/še 
okolje (foto S. Živulovič), 

Glavni domžalski „ekolog" Srečo Vrhove obeta, da bo red 
ob naših gozdovih, poteh, zelenicah, parkiriščih in drugod 
zaradi njegove dejavnosti - večji 

ZA UPOKOJENCE 
POČITNICE 
NA MORJU 

V Izoli je bil s prvim majem odprt nov počitniški dom za 
upokojence Slovenije. Ta dom je pravzaprav hotel B-katego-
rije, odprt bo tudi pozimi, ker ima notranji bazen s toplo 
morsko vodo. Vse sobe so dvo ah troposteljne, pri vsaki so 
sanitarije in tuš. Prostora je za 350 oseb. Vsi upokojenci iz 
občine Domžale imajo vsak mesec na razpolago po 16 
postelj. Letovanje v domu traja po 10 dni, t.j. od 1., 11. ah 
od 21. v mesecu po 10 dni. Cene za celodnevni pension so 
skoro nižje kot v podobnih hotelih samo za prenočevanje 
brez hrane. V glavni sezoni je dnevni regres 60 din, pred in 
posezoni 80, v zimskih mesecih pa celo 100 din dnevno. 
Prijavite se v pisarni Društva upokojencev v Domžalah ob 
ponedeljkih in petkih od 9. do 12. ure. Ob prijavi je pred
ložiti odrezek nakazila pokojnine in vplačati kavcijo 1.000 
din za vsako osebo. 

V primerih, ko je premalo prijavljenih upokojencev iz 
naše občine, prosta mesta odstopamo drugim občinam. 

I R 

Občanka se oglaša: 

STREHO NA 
POSTAJALIŠČE! 

To pišem v upanju, da po
sle dnjič vedrim pod milim 
nebom na avtobusni postaji 
Trzin, v eni roki z otrokom v 
drugi s košaro in z dežnikom. 
Srčno upam, da bomo tudi vsi 
tisti, ki smo vezani na domžal
sko stran nekoč čakali na avto
bus v kakšni prijetni hišici. Tisti, 
ki se iž Trzina vozijo v Ljublja
no, lahko sede pričakajo avto
bus v zavetju zidane hiše, med
tem ko na drugi strani lahko le 
prestopaš z ene na drugo nogo. 

Pa je bilo še pred nedavnim 
bolje, ko si se lahko pred vodno 
oz. sneženo, ujmo umaknil v 
zavetje košatega drevesa. A glej 
ga zlomka, ob izpeljevanju nove
ga postajališča so nam tudi tega 

vzeli. Vsekakor gre zahvala 
tistim, ki so postajališče asfalti
rali, da se zdaj vsaj v sončnih 
dneh ne kopljemo v oblakih 
prahu. 

Redukcija avtobusov je tako 
občutna, da bi se morda zdaj le 
dalo izpisati kakšno tablo z 
voznim redom. Saj tudi v vrhni
ško smer vozijo primestni avto
busi, pa vsako postajališče pre
more svoj vozni red, s čimer se v 
kamniško smer ne moremo 
pohvaliti. Sicer pa slej ko prej 
potrebe po avtobusu ne bo več 
- vsaj v Trzinu tako kaže -
kajti preden prisopihaš iz novega 
naselja na postajo še malo vza-
meš pot pod noge pa si v Dom
žalah. 

Erčulj 



SPORT IN R E K R E A C I J A - S P O R T IN R E K R E A C I J A - S P O R T IN R E K R E A C I J A - S P O R T 

A TLETI KA V DOLSKIH ŠPORTNIH DRUŠTVIH: 

ŽIROVNIK s 180 cm in MAV 
MAKS na 1000 m uspešna 
na področnem atletskem 

prvenstvu v Ljubljani 

Peljemo se skromno in mirno pa tudi zelo udobno v vlaku 
do Ljubljane. 31. maj, vročina, soparno je. Mislimo na 
tekmovalce in njihove hude pogoje, tekmovalci pa mislijo na 
sebe in svoj uspeh. Kar velika družina nas je in vodje smo si 
razdelili svoje delo. Glavni vodja je vedno marljivi atletski 
delavec tov. Tancig, predstavnik atletskega kluba je tov. Jože 
Smrdel j, ki je za razvoj atletike v Domžalah naredil že veliko, 
največ pa jih je iz šlandrove brigade, Josipa Broza Tita in 
Mengša. Tekmovanje se je pričelo točno in je potekalo brez 
zastojev. Vsak od nas ima nalogo ogrevati in masirati 
tekmovalce ter jih psihološko umiriti. Sama skrbim za 
ogrevanje šprinterjev in imam za reporterja na tribuni zelo 
marljivega Andreja Kotanja, ki je rezerva za štafeto 
4x100 m. 

Ogrevamo se v senci; - ogrevanje 
poteka 45 minut kot za prave treni
rane atlete in Dimic iz Mengša, znan 
košarkaš,mi na koncu, ko se poslav
ljava, prizna, da je bilo to za njega 
kar malce naporno. Na koncu ogre
vanja mi ostane se čas za masažo, 
toda ta je bolj psihološkega pomena. 
Ogreti so vsi - mišice so pripravljene 
- na vrsti je sedaj še borba in potre
ben je tudi kanček sreče. Prično se 
kvalifikacije na 100 m. Andreja 
Marolt in Tanja Hostnikova tečeta 
odlično in se uvrstita v finale. Tu se 
Hostnikova uvrsti na 3. mesto, 
Maroltova pa je četrta. Tekmovalci 
so slabi. Rožič, ki naj bi zmagal v 
Ljubljani, ne pride niti do finala in 
nas vse razočara, najbolj pa sebe. 
Kaznovan je, saj je jedel kljub prepo
vedi pred tekom sladoled, ki je strup 
za vsakogar. Višina za nas je skrom
na. Mirnikova in Tarča preskočita 
samo 130 cm in vidi se jima, da nista 
dovolj trenirali. Pozabila sem na 
Dimca iz Mengša. V finalu je na 
100 m dosegel 4. mesto. V teku na 
300 m so se tekmovalke zagrizeno 
borile, saj je zmagovalka dosegla čas 
45,2 sek. Vendar so bili pionirji 
boljši, saj je zmagovalec tekel 40,7 
sek. Sledilo je razburljivo tekmo
vanje v skoku v višino. Gledam 
Žirovnika in si želim, da bi postal 
aktiven atlet. „Talent ena a s črtic-
o", si pravim sama, a ko vidim 
njegov prvi skok in padec late, sem 
razočarana. Raje ga ne gledam več. 
Posodila sem mu svoje lastne tekaške 
copate, ki jih ima prvič na nogi. Niti 
ne vem, če skače z njimi. „Lahko, 
da ga prav te ovirajo, si mislim." 
Stran grem in ga ne gledam več. A 
on?, postane naš najboljši - prva 
zlata kolajna - Žirovnika slikamo, 
čestitajo mu, zdi se mi, da se tudi 
najboljši trener Olimpije zanima 
zanj. 

Zelo zanimiv tek se prične za vse 
nas. Tek na 1000 m. Sedim na 
tribuni in gledam. Štiriindvajset let 
že gledam taka prvenstva, a danes je 
drugače. Pok pištole in zdi se mi, da 
se je Koprivec zmotil. Njegov tempo 
teka je tak, kot da teče na 400 m in 
ne na 1000. Naš Maks Mav zaostaja, 
razdalja se veča, Koprivec pa, kot, 
da bi imel pod stopali skrivno rake
to. Prvi pride v cilj, ta kmečki nezna
ni fant, simpatičen in kar noge same 
stečejo k njemu, čeprav mi je 
neznan. Čestitam mu, medtem kot 
drugj priteče naš Maks Mav in česti
ta z občudovanjem tekaču, ki ga je 
presenetil, tretji je zopet naš odlični 
tekač Drolc iz Radomelj. Njegov 
trener tov. Potrbin je gotovo zadovo
ljen. Sama stisnem Mavu roko za nov 
šolski rekord 2:46,5 sek; za konec je 
še specialiteta - tek štafet 4x100 m. 
Pionirke zablestijo in stopijo na 
častno 1. mesto. To je osnovna šola 
Josipa Broza Tita, osnovna šola Šlan
drove brigade si deli 2-3 mesto s 
Kamničankami, ki mi na skrivaj 
priznajo, da se domžalska dekleta 
„frajersko" in nešportno vedejo na 
atletski stezi. Kot njihov šolski 
učitelj sem prizadeta, kot trener pa 
žalostna. Dekleta bi morala biti vzor 
lepemu vedenju . . . 

Jana Pogačar 

O G L A S 

Ljubiteljem živali oddam 
prijaznega psa nizke rasti. 
Sever, Ljubljanska 49, Dom
žale. 

Prvič domžalski 
kolesarski maraton 

Prvi domžalski kolesarski maraton so v Domžalah organi
zatorji kolesarskega društva DISK Pripravili v sklopu 
prireditev ob občinskem prazniku. Potreba se je kazala 
zaradi vse večje množičnosti in koledarske — rekreacijske 
dejavnosti tudi med domžalskimi občani, zlasti mladino. V 
zadnjem času so ugotovili vse večjo zainteresiranost in 
samoinicijativno kolesarsko aktivnost celo med starejšimi. 
Sama od sebe se je zato narekovala potreba po neki organizi
rani množični prireditvi, ki bo imela rekreacijski, pa tudi 
manifestativni značaj. In ker se tudi v domžalski občini ne 
moremo zapirati v občinske meje, je seveda prireditev „1. 
domžalski kolesarski maraton" prerasla v slovensko kolesar
sko manifestacijo. Podatke o prireditvi je posredoval Marjan 
Logar, predsednik organizacijskega odbora za izvedbo 
kolesarskega maratona. 

Ob zasnovi prireditve je bil 
imenovan prireditveni odbor, ki 
je skrbel za organizacijo za 
predhodne priprave, organiza
cijo, propagando itd. Razde
ljene so bile posamezne zadol
žitve, tako da ni bilo pozabljeno 
na nobeno pomembno področje 
pri tako zahtevani in odgovorni 
izvedbi naloge. 

Tik pred startom je Anton 
Kos, predsednik družbenopoli
tičnega zbora občine,spregovo
ril udeležencem in orisal razvoj 
občine Domžale, zatem so bila 
podeljena spominska priznanja 
in kolajne Telesno kulturni 
skupnosti, postaji Milice in 
Skupščini občine Domžale, 
nakar pa se je pričela sama 
prireditev. V imenu vseh udele
žencev so člani kolesarskega 
društva DISK Dontale položili 
tudi venec pred spomenikom 
NOB, od koder je karavana 
krenila na tekmovanje. 

D I S K 

KOLESARSKI KLUB 
DOMŽALE 

Pot je peljala iz Domžal 
preko Mengša, Preserij, Volčje
ga potoka, Doba, Moravč in 
nazaj v Ihan, Šentjakob in 
Domžale v dolžini 90 km. Ude-

Marjan Logar 

ležilo se je 556 udeležencev iz 
vseh slovenskih društev, pa tudi 
iz znanih kolesarskih klubov. 
Med udeleženci je bilo tudi 
nekaj znanih imen: Polončič, 
Čerin, Pavlic, za katere pa je 
prireditev predstavljala le lahek 
trening. Udeleženci so bili raz
deljeni v dve skupini glede na 
fizično pripravljenost in vrsto 
koles. 

Najboljši so dosegali povpre
čno 38 kilometrov na uro, zani
mivo pa je, da je prireditev z 
ozirom na to minila mnogo 
prej, kot so predvidevali organi
zatorji. 

Glede na odlično organiza
cijo je minila brez hujših padcev 
ali poškodb, če odmislimo 
nekaj manjših padcev brez 
posledic. 

Vsi udeleženci, ki so prispeli 
na cilj, so prejeli spominsko 
kolajno, nekateri pa so bili 
izžrebani ter prejeli knjižne 
nagrade in praktične nagrade 

(Nadaljevanje na 29. strani) 



J% 2. PROIZVODNO-

# \OVNO TEKMOVANJI 
KOVINARJEV 

# Kamn* - Domiah 
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(Nadaljevanje z 28. strani) 
delovnih organizacij iz nase 
občine. 

Istočasno je bila tudi pode
litev priznanj in spominskih 
kolajn postajam milice Dom
žale, Kamnik in Črnuče, ki so 
na celi trasi prizadevno poma
gali pri zavarovanju križišč in 
celotne trase. Ob tem ne smemo 
pozabiti tudi na materialno 
p o m o č delovnih organizacij 
Univerzale, Trak, Napredek, ki 
so materialno pomagale pri 

izvedbi maratona. 
Prireditev je minila pod 

pokroviteljstvom Telesnokul-
turne skupnosti Domžale. 

Na koncu so bih podeljeni 
tudi trije bogati pokali in to 
najmlajši udeleženki Mojci 
Hribar iz Kamnika, najstarej
šemu udeležencu Francu Muger-
letu (68 let) članu K K R o g -
Franek ter kolesarski sekciji 
Jakob Stucin Kranj, ki je imela 
na tekmovanju 30 svojih čla
nov. 

UGOTOVITVE OB 1. 
KOLESARSKEM 

MARATONU DOMŽALE 82 
Marjan LOGAR je iniciator, pobudnik ter predsednik 

organizacijskega odbora hkrati; vse to za izvedbo 1. kolesar
skega maratona DomIale-82. Povprašali smo ga, naj pove 
nekaj besed o tej največji kolesarski prireditvi doslej v 
Domžalah. 

Tekmovalci iz Tosame 

1. kolesarski maraton Domžale-
82, je bil kot prireditev manifesta-
tivncga pomena, organizirano zato, 
da dosežemo množičnost in rekrea
cijo, pa tudi popularizacijo kolesar
skega športa, ki ima iz dneva v dan 
vse več pristašev in navdušencev. 

1. kolesarski maraton Domžale-
82 je tako v organizacijskem, kot v 
prireditvenem pomenu uspel. Orga
nizatorja ni presenetilo veliko število 
udeležencev, saj je bila prireditev 
registrirana in odobrena po 
programu prireditev in tekmovanj 
kolesarske zveze Slovenije. 

Ugotavljamo, da je bila večina 
ude ležencev kondicijsko dobro 
pripravljenih, saj so ti včlanjeni v 
razne slovenske kolesarske klube in 
društva kot tekmovalci, znana imena 
- veteranov in rekreativcev, ki se 
vsaki dan srečujemo na naših cestah. 
Seveda pa je bilo na drugi strani tudi 
takih udeležencev, ki so bili slabše 
pripravljeni in niso „znali" razpore
diti lastnih moči. Za vsako ceno so 
hoteli „držati" vodečo skupino, 
posledice temu pa so bile onemog
lost, izčrpanost in padci, ki pa so se 
na srečo končali s praskami in 

odrgninami. Ob podobnih, pa tudi 
prireditvah manjšega obsega, bo 
moral v bodoče prireditelj posvetiti 
večjo skrb takšnim in podobnim 
primerom, seveda v prvi vrsti z večjo 
odgovornostjo in disciplino vsakega 
udeleženca - kolesarja, zavedajoč se 
pri tem, da tovrstne prireditve niso 
tekmovalnega značaja. 

Izvršni odbor kolesarskega dru
štva DISK Domžale, si je zastavil cilj, 
da bi v bodoče kolesarski maraton v 
Domžalah postala tradicionalna 
prireditev v počastitev domžalskega 
praznika, seveda pa bo imel priredi
telj težave z usklajevanjem programa 
prireditev kolesarske zveze Slovenije. 

Ob tej priliki, naj se v imenu orga
nizacijskega odbora Kolesarskega 
društva DISK Domžale zahvalim 
TKS Domžale kot pokrovitelju prire
di tve, Postaji milice Domžale, 
Kamnik in Črnuče, patroli prometne 
milice Ljubljana za pomoč in sodelo
vanje pri zavarovanju prometa in 
samih ude ležencev , skupščini 
občine, ter delovnim organizacijam, 
ki so materialno pomagale pri izved
bi kolesarskega maratona „Dom-
žale-82". 

SKUPŠČINA OBČINE DOMŽALE 
Sekretariat za občo upravo 

IZLOČENI BODO NAČRTI INDIVIDUALNIH HIŠ IZ 
LETA 1971 

Obveščamo vse graditelje individualnih hiš, da smo 
izločili gradbene načrte iz leta 1971, ko jim je potekla 10 
letna doba po za to zadevnih predpisih. 

Prosimo, da načrte dvignete v Sekretariatu za občo 
upravo v roku 30 dni po objavi v sobi 15 v uradnih urah, ker 
se bodo sicer izločeni načrti uničili. 

Sekretariat za občo upravo 

PROIZVODNO T E K M O V A N J E K O V I N A R J E V 
D O M Ž A L E - KAMNIK 

V aprilu so v kamniških delovnih organizacijah pripravili 
tekmovanje kovinarjev iz obeh občin. Ob odlični organizaciji 
organizacijskega odbora občinskega sindikalnega sveta so se 
mladi pomerili v več panogah. 

Svoje znanje in veščine so prikazali strugarji, rezkalci, 
brusila, orodjarji, ključavničarji, ročni elektrovarilci, 
plemenski varilci, kovači in varilci s CD^-

Povedati velja, da je flo za tekmovanje, kjer rezultati dela 
(proizvodi) niso bili zavrženi, pač pa uporabljeni v redni 
proizvodnji kamniških delovnih organizacij. 

Rezultati: 

S trugarji: 
1. Gregorič Rajko 
2. Lavtižar Drago 
3. Kranv Janez 
4. Pipan Milan 
5. Sitar Ivan 
6. Ves Viktor 
7. Osolnik Damjan 
8. Zobavnik Jože 
9. Juhant Franc 

10. Grčar Marjan 
11. Kovač Marjan 
12. Orale m Robert 

Titan 
Titan 
Titan 
Svilanit 
Svit 
Tosama 
Mlinostroj 
Svit 
Papirnica 
Mlinostroj 
Tosama 
Termit 

6. Capuder Alojz Tosama 
7. Lemu' Zeljko, Zas.obrt. Capuder 
8. Cerar Marjan Tosama 
9. Bemot Avgust Svilanit 

R o č n o električno varjenje 
(REL): i. plevel Edo Titan 2. 
Spenko Viktor Titan 
3. Debeljak Jože Mlinostroj 
4. Urbanija Albert Papirnica 
5. Malin Janez Papirnica 

Rezkalci: 
1. Koritnik Drago Svit 
2. PregelMiha Svilanit 
3. Rogelj Marko - Zas. obrt. Capuder 
4. Kokalj Milan Mlinostroj 

Plamensko varjenje: 
1. RomšakJože 
2. Kepic Tomaž 
3. 2ednar Edvard 
4. Letner Stane 

Varilci: 

Brusila: 
1. Zerovnik Stane 
2. Volk ar Janez 
3. Lavtižar Drago 
4. Kepic Janez 

Orodjarji: 

Titan 
Titan 
Titan 
Mlinostroj 

1. Serša Pavel Titan 
2. Ručigaj Janez Svit 
3. Vrhovnik Marjan Svit 
4. Svetlin Anton, Zas.obrt.Capuder 
5. Bemot Rudi Svit 
6. Konciha Dušan Svit 

Ključavničarji: 
1. Spenko Viktor Titan 
2. Slapnik Blaž Titan 
3. Plevel Edo Titan 
4. Jemc Simon Mlinostroj 
5. Gašperlin Andrej Titan 

Blazinčič I vek 
Debeljak Jože 
Grad Darko 
Jenko Ludvik 
Kvas Darko 
Pogačnik Sandi 
Mali Jože 

Kovači: 
1. Torbar Josip 

Letnar Jože 
Brnot Andrej 

Titan 
Titan 
Tosama 
Papirnica 

Stol 
Mlinostroj 
Mlinostroj 
Titan 
Avtoservis 
Mlinostroj 
Avtoservis 

Titan 
Stol 
Kik 

DOPISUJTE 
V 
OBČINSKI 
POROČEVALEC 
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Razmišljanje mladih: 

TRIM 
Ce se odpravii na trim, mislil 

le na rekreacijo, sprostitev. Kon
čno ti po dolgih dnevih pride v 
pljuča tudi nekaj čistega zraka. 
Končno izpihal iz sebe ves tisti 
smog, umazani zrak, katerega si 
poln in ki te obdaja kamorkoli 
se o brnel 

Ustavil se pri vsaki vaji in 
vztrajno šteješ: „en, dva, t r i , . . . 
Ves si zasopihan in jezik imaš do 
kolen, a to le zato, ker te daje 
kondicija. Če si vztrajen, vse 
vaje uspešno opraviš in kar hitro 
prideš do konca steze. Vso pot 
pa si lahko ponavljaš kaj podob
nega kot tole: ,,Po trim stezi 
hitim, da dobro zdravje obdržim 
in odvečne kilograme izgubim." 

Poleg tega lahko vdihuješ 
prijeten vonj cvetja in se preda
jaš mamljivemu petju ptic. 
Posebno sedaj spamladi, ko se 
vse prebuja in na novo zaživi,je v 
gozdu lepo. Kamorkoli se 
obrneš, vidiš nekaj živega, bodisi 

ptico, drevo ali drobno žuželko. 
Letos je prišla pomlad kasneje 
kot običajno, zato še ni vse 
ozelenelo in vse še ne cveti 

A Če z drugega zornega kota 
pogledaš na celotno stezo, vidiš 
nekaj drugega. Okoli stezic, ki 
naj bi bile vzorno urejene, je iz 
dneva v dan več odpadkov. Vse 
prevečkrat naletiš na prazno 
konzervo, steklenico, odvržen 
papir in še marsikaj. Namesto da 
bi naleteli na table, kakršne so 
bik pred leti, naletimo le še na 
ostanke tega. Marsikatere sploh 
nikjer več n i Kdo ve, zakaj jih 
ljudje uničujejo? Zakaj uniču
jejo naravo, edini delček, ki je še 
lep na zemlji? Kaj res ne morejo 
gledati čistega okolja? Vidi se, 
da vsi ne hodijo v gozd le zato, 
da bi se sprostili Sem hodijo 
nekateri tudi iz drugega razloga. 
Hočejo uničiti še tisto zadnjo 
stvar, ki ni zgrajena iz betona in 
železa, ki raste sama od sebe. 
Hočejo uničiti gozd, naravo, 
vse, končno tudi sami sebe... 

Jasna rdušević, 8.b 
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P R O B L E M A T I K A U R E S N I Č E V A N J A VSEBIN
SKE Z A S N O V E G L A S I L A O K SZDL DOMŽALE 
»OBČINSKI P O R O Č E V A L E C " 

ZAKAJ »OBČINSKI 
POROČEVALEC« NI 

PESTREJŠI? 
Vsebinsko zasnovo, ki opredeljuje izhodišča za vsebinsko 

urejanje občinskega glasi la( smo sprejeli v začetku leta 1980. 
Pri širini zaobseženih tem je bil za njeno uresničenje 
potreben in predviden ves prostor v glasilu. 

Po dveh letih uresničevanja te vsebinske zasnove lahko 
ugotovimo, da je, gledano v celoti, nismo uresničevali ali pa 
le v nekaterih posamičnih številkah. 

zadostimo zahteve po prispev
kih vseh dopisnikov s terena, 
članke o delovanju 350 klubov, 
društev, združenj, krajevnih 
skupnosti, kulturnih, športnih, 
interesnih skupin, članke o delu 
in uspehih posameznikov. Pred
stavljah naj bi zaslužne občane, 
objavljali polemične, kritične 
članke, humoristično gradivo 
ter vse ostalo, kar je zanimivo 
za občane. Jasno je, da je na 
minimalnem prostoru to nemo
goče doseči in tako se dogaja, 
da so tudi veliki republiški ali 
celo zvezni dosežki naših obča
nov le omenjeni ali pa članki o 
tem čakajo na objavo po več 
mesecev. Znani so različni pri
meri; Vzemimo samo primer 
tekmovalcev Zveze organizacij 
za tehnično kulturo, ki dose
gajo uspehe enega za drugim, 
vzemimo kulturne dosežke ali 
uspehe pionirjev domžalskih 
osnovnih šol, pa športnike, 
gospodarske organizacije in 
druge . . . 

S člankom o svojem delu so 
ti posamezniki ali kolektivi 
predstavljeni letno največ 
enkrat, čeprav bi zaslužili seve
da najprej v domačem časopisu, 
da spremlja njihovo, drugje bolj 
odmevno delo. Seveda ostajajo 
z enkratno objavo nezadovoljni; 
taka objava pa je še mnogo v 
primeru z onimi, o katerih se 
skozi vse leto ne oglasimo niti 
enkrat. 

Poleg teh, za izdajanje glasila 
objektivnih okoliščin, so tudi 
drugačne: na prvem mestu gre 
za nedosledno delo članov ured
niškega odbora, ki niso uresni
čevali dogovorjenega in zagoto
vili konkretnih člankov - kadar 
smo se zanje dogovorili. Tako se 
je večkrat zgodilo, da sta mora
la glavni in odgovorni urednik 

Razlog za to je zgolj v po
manjkanju prostora. Občinsko 
glasilo namreč združuje poleg 
glasila ki ima avtohtono vsebin 
sko zasnovo, tudi redno delegat 
sko prilogo s sprecifičnimi 
posebej opredeljenimi nalogami 
ter prilogo Uradni vestnik, ki 
prinaša sprejete občinske odlo 
ke in druge dokumente. 

Tako smo se v Domžalah 
znašli v položahu, da moramo 
strani časopisa razdeljevati med 
tri poravnike prostora. Zaradi 
aktualnosti, potrebnosti (nujno
sti) objave, tempiranosti dolo
čenih gradiv na roke, odlokov 
in drugega gradiva smo Občin
skega poročevalca uresničevali 
na t.i. preostanku prostora, 
namesto da bi bilo obratno. 

Poleg tega pri urejanju občin

skega glasila naletavamo še na 
en problem: problem forumskih 
gradiv različnih družbenopoli
tičnih in drugih organizacij in 
skupnosti. Zahteve po objavi 
forumskih gradiv (različnih sta
lišč, resolucij, samoupravnih 
aktov, sklepov, izhodišč, ter 
zaključkov) so nenehne, pred
vsem pa gre praviloma za obsež
na gradiva. Ob zahtevah, da 
mora biti konkretna stvar na 
vsak način objavljena v neskraj-
šanem obsegu, se izničujejo 
možnosti, da bi sploh lahko 
uresničevali sprejeto vsebinsko 
zasnovo. Tako se dogaja, da za 
t.i. Časopis ob omenjenih prilo
gah, komercialnih osmrtnicah, 
zahvalah, objavah in razpisih 
ostaja manj kot tretjina pro
stora. In s tem prostorom naj 

sama prevzeti nalogo pisanja za 
članke, ki so morali biti v kon
kretni situaciji objavljeni. Seve
da je potem večina člankov 
napisana v zadnjem hipu izpod 
peresa enega človeka, ki je prev
zel pisanje po nuji stvari. Nika
kor ni dobro, Če potem ob 
obilici drugih zahtev in neobjav
ljenih prispevkov odseva iz 
časopila le eno ime . . . 

Težava, ki nas je pri urejanju 
časopisa pestila, so tudi pre
dolgi članki. Namesto da bi bil 
članek na eni ali pol strani pra
vilo, je postal tak članek izjema. 
Odtod tudi razmeroma velika 
neberljivost glasila, ki celo še 
narašča. 

Vsekakor bi v mnogo večji 
meri moč uresničevati vsebin
sko zasnovo ob ureditvi statusa 
uredništva. Jasno je namreč, da 
zgolj honorarno razmerje obeh 
urednikov nezadostna oblika 
glede na količino zahtevnost 
uredniškega dela. Ob tem je 
treba pretresti predvsem to, kaj 
z glasilom hočemo. Če želimo 
imeti uradno glasilo, prinašalca 
materialov občinskih upravnih 
in strokovnih služb ter drugih 
samoupravnih teles - tedaj ne 
moremo istočasno zahtevati 
tudi glasila po že sprejeti vsebin
ski zasnovi. 

Če pa se odločimo za to, da 
bomo imeli glasilo, kot smo si 
ga začrtali, tedaj moramo pro
bleme raznotorih forumov in 
objavljanja njihovih materialov 
urediti drugače. 

Dotlej pa bo v našem časo
pisu še naprej moč prebrati le 
nešteto samoupravnih sporazu
mov in drugih aktov, katerih 
objava' je po zakonu nujna, 
ljudje, občani pa jih ne berejo! 

Matjaž BROJAN 

EMONA DO Kmetijska kooperacija 
DOMŽALE, Kidričeva 14 
Komisija za delovna razmerja 

O B J A V L J A 
za nedoločen čas naslednja dela in naloge: 

1. MOLZNI KONTROLOR za ZE Morvče 
Pogoj: 
2-letna kmetijska šola, eno leto delovnih izkušenj, lastno 
prevozno sredstvo 

2. TRGOVSKI POSLOVODJA za ZE Komenda 
Pogoj: 
poslovodska šola, eno leto delovnih izkušenj 

Kandidati naj svoje vloge pošljejo v 15 dneh po objavi na 
naslov: Errona DO Kmetijska kooperacija Domžale, Kidri
čeva 14. Kandidate bomo o izbiri obvestili v 30 dneh po 
zaključku prijave. 
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KOLESARJI POROČAJO: 

OBČNI ZBOR DISKA 

V veliki sejni svorani skupščine občine Domžale smo 
imeli 2. aprila 1982 naš drugi občni zbor. 

Udeležba ni bila prevelika, zato pa smo bili vedno na 
vsaki prireditvi z vsaj 6 člani. 

O poročilu o udeležbi v letu 1981 na tujih In domačih 
priređivah se imamo pohvaliti, da smo odprli kolesarsko 
sezono z našo prireditvijo „Ciklokros" na Grobeljskem polju 
že na 1. dan pomladi. 

V maju smo se udeležili 
pohoda okoli Ljubljane, Stuci-
novega maratona 120 km, nato 
še težjega 150 km dolgega 
Kozjanskega maratona. V juniju 
smo imeli piknik pod Javoršči-
co, pa drugi Štucinov maraton. 
Kamničani so priredili dve kole
sarski srečanji v svoji občini. 

V juliju je bil z našo udelež
bo v deževnem vremenu zelo 
težak „Dakijev maraton" po 
poteh Notranjske. Naš član se je 
udeležil tudi vožnje 1000 km 
po Sloveniji. Avgust je bil poln 
prireditev in naša udelžba na 
Kamniškem maratonu, dolgem 
preko 100 km pod Kamruškurii 
planinami je potrdila sodelova
nje s Kamničani, saj se tudi oni 
polnoštevilno udeležujejo naših 
TRIMOV. Bili smo na sloven
skem prvenstvu, na državnem 
prvenstvu pa s 7. mestom med 
veterani tudi ne zadnji 

Sledila je zlata „pista", prire
ditelj pa društvo Rog Franek. 
Vrhniški maraton, dirka v Hor
julu, maraton v Celju. „Okoli 
Pohorja" z 160 km~S kolesi na 
Vršič," zasavski maraton. Sep
tembra smo bih že tretjič z 
kolesi v Moravčah s preko sto 
„vozači", kjer nam osnovna 

šola v Moravčah vedno priskoči 
na pomoč, skuhajo pa nam tudi 
čaj. 

Naše klubsko prvenstvo smo 
izvedli na relaciji Dob - Tro
jica, drugi ravninski del pa je 
zaradi dežja odpadel, takd da so 
zmagovalci Trojice tudi klubski 
prvaki. Med mladmskimi je bil 
prvi Krampelj, - med člani 
„C"-Vilar, med veterani pa 
Cajhen. Jesenski maraton Nove
ga mesta se je imenoval „Parti
zanska magistrala". Naša člana 
pa stbila ob silvestrovem tudi na 
Ljubljanskem gradu. Sodelovali 
smo tudi kot sodniki in tako 
imamo stalnega člana pri kole
sarski zvezi za množičnost. 
Dober začetek nove sezone bo 
prva prireditev 18. aprila ,JS 
kolesi v Moravče". Našo. naj
večjo prireditev pa pripravljamo 
za 15. maj: ..Domžalski mara
ton" z 90 km dolgo progo. 
Vabimo vse! Ob startnini, k i bo 
žal potrebna, bomo lahko pode
lil i tudi kolajne. 

Naše udeležbe so bile tako 
res številne ob polovični 
dotaciji obljubljeni od ZTKO. 
Letos bo - tako upamo -
bolje. 

CAJHEN 
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ŽENSKI ŠAHOVSKI 
HITROPOTEZNI TURNIR 
V MENGŠU 

V počastitev Dneva žena je 
Šahovska sekcija TVD Partizan 
Mengeš v soboto, dne 13.3.1982 
priredila ženski hitropotezni šahov
ski turnir. V prostorih Partizana 
Mengeš se je zbralo 10 tekmovalk iz 
Most, Domžal, Radomelj, Pšate, 
Mengša, Kosez, Kamnika in Bakov-
nika. Po uvodnem pozdravu predsed
nika TVD Partizan Mengeš, je vodja 
Šahovske sekcije tovariš Jagodic 
Alojz obrazložil navodila za igro in 
izvedel žrebanje. Vsaka tekmovalka 
je imela osme minut časa za igro. 
Igrale so vsaka z vsako. Igre so bile 
zelo izenačene in borbene, saj se je 
le ena igra končala z remijem. 

Vrstni red: 1. Košir Pavla -
Moste, 2. Dedič Kati - Domžale, 3. 
Petek Martina - Domžale, 4. Zlobko 

Zla tka - Moste, 5-6. Burja Julka -
Radomlje, S.-6. Pimat Majda -
P lata, 7. Berlič Zla tka - Melodija 
Mengeš, 8. Hribar Mojca - Koseze, 
9. Uran kar Irena - Kamnik, lO.Bošič 
Irana - Bakovnik. 

Prve tri tekmovalka so sprejele 
pismena priznanja, vse tekmovalke 
pa so prejele še praktična darila, 
katera so prispevali: TRAK Mengeš, 
Tekstil - TOZD F1LC Mengeš, 
EMONA - Mukat Mengeš, KOVI-
N O T E H N A Tehnika-Oprema 
Menge6, Center za usposabljanje in 
varstvo invalidnih oseb Mengeš, 

MLAJ 

Z A H V A L A 

Ob boleči Izgubi nase ljubo ' 

FENY KOBILCE 
roj. Radenatk 

ta iskreno zahvaljujemo vsem sorod
nikom, sosedom in prijateljem, ki sto 
jo imeli radi, ji lajšali uro težke 
bolezni in jo v tako velikem številu 

spremili na njeni zadnji poti. 

Žalujoči sorodniki. 

Z A H V A L A 
Ob smrti našo ljubo žene, mami in 
mame 

ROTAR FRANČIŠKE 
(fotografinjo Klemen) 

so iskreno zahvaljujemo vsem. ki sto 
jo spremili na njeni zadnji poti, daro

vali cvetje in z nami čustvovali. 

Vsi njeni. 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi naloga dragega 
moža in očeta 

ANTONA CERARJA 
iz Ročnoga vrha S 

so iskreno zahvaljujemo vsem sorod
nikom, so sedem, prijateljem in znan
cem, ki so nas tolažili, darovali 
cvetje in ga v tako velikem številu 

pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vd njegovi. 

Z A H V A L A 
Ob smrti našo drago tete 

FRANČIŠKE ZAJC 
iz Rafolč 

so iskreno zahvaljujemo vsem, ki so 
jo spremili na njeni zadnji poti in z 

- nami sočustvovati. 

Vsi njeni. 

TRIMČEK 

Trimček skoči hopsasa 
tu lenoba ni doma. 

En počep in dva poskoka 
tth, vročina je visoka; 

Se tri sklece, dosti bo. 
energijo le porabi vso; 

Roke naprej in Se nazaj 
lenobi ujeti, ti le ne daj. 

Kadar čas imaš skoči tja 
v gozd, kjer trimček hram ima! 

Z A H V A L A 

Ob nenadni izgubi natega 
sina 

BOŽOTA LOBODA 

so iskreno zahvaljujemo vtem, ki ste 
ga mnogo prezgodaj v tako velikem 
številu spremili na njegovi zadnji 

poti in z nami sočustvovali. 

Družina Lobodo. 

Z A H V A L A 
Ob nenadni izgubi našega dragega 

sina 

JOŽETA GOSTINČAR 

so iskreno zahvaljujemo vtem, ki ste 
ga mnogo prezgodaj v toko velikom 
številu spremili no njegovi zadnji 

poti in z nami sočustvovali. 

Vsi njegovi. 

Z A H V A L A 
Ob boleči izgubi našo drage 

LEBAR VALENTINE 
u po k. babice iz Dobo 28 

to iskreno zahvaljujemo vsem, ki tO 
jo spremili no njeni zadnji poti In z 

nami sočustvovali. 

Žalujoči vsi njeni. 

V SPOMIN 

10, julija mineva leto dni, odkar not 
jo zapustil drogi mož In oti 

BOGDAN KOSMATIN 
sProvoj 

Zahvaljujemo to vtem, ki tO to 
opominjajo in obiskujejo tvoj prerani 

grob. 

Žene Marinka, sin Matjaž in 
hčerka Alenko z družina 

Katka Malinger, 6.c 

Z A H V A L A 
Po Miki bolezni not jo zapustila 

BETKA KVEDER 
iaSp. Kosez 

po domačo Čurnovo 

Iskreno so zahvaljujemo vtem sorod
nikom, sosedom in prijateljem, ki sto 
jo Imeli radi. ji lajšali uro težke 
bolezni in jo v toko velikem številu 

spremili no njeni zadnji poti. 

Vsi njeni. 
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PREPIH PO MENGEŠKO 

POROČILA 
Iz dobro obveščenih krogov 

smo izvedeli, da so letošnje 
volitve uspele izredno dobro. 
Eden izmed dokazov je ta, daje 
bilo ob volitvah več- ljudi v go
stilnah kot na sestankih, dodatni 
dokaz pa je tudi ta, da so se 
nekateri vidnejši krajevni možje 
ob volitvah dodobra nacedili. 
Seveda, natolcujejo opazovalci, 
ko pa so ti krajevni možje že 
vnaprej vedeli za rezultate voli
tev. 

V vseh mengeških hišnih sve
tih so bili v zadnjem letu izve
deni spoznavni večeri, da bi se 
prebivalci blokov vsaj enkrat 
videli in spoznali. Žal je bila 
udeležba približno takšna kot na 
volitvah - po dva sta „mrgo-
lele" na srečanju, nekaj pa jih še 
vedno iščejo, tako dobro so se 
skrili. 

Iz strogo zaupnih virov smo 
izvedeli, da v Sloveniji ne bomo 
več vpisovali samoprispevkov. 
Joj-joj, kaj bo pa zdaj! Le kako 
bomo v Mengšu zgradili vrtec, 
zdravstveno postajo, dom druž
bene samozaščite in vse drugo. 
Brez samoprispevkov sploh ne 
znamo graditi! 

Na Dobenem je precej več 
vikendašev kot „normalnih" 
krajanov. Ločani, Mengšani, 
Ljubljančani in Domžalčani 
silijo na Dobeno, v hribe, 
Dobenčani pa v dolino. Na zad
nji seji vaškega odbora so krajani 
predlagali, da bi zaradi slabe 
ceste in nasploh zaradi hitrejšega 
odvijanja prometa v obe strani 
zgradili večjo žičnico na Dobe
no. Bila bi na paro, poganjali pa 
naj bi jo tisti obiskovalci, ki se 
radi vračajo z Dobena pod paro. 

Mengeški pankovci so v zad
njih mesecih žal nekoliko popu
stili, posebno od takrat, ko jim 
je krajevna skupnost zazidala 
vhod v vratarsko lopo ob šoli. 
Imeli so sicer še toliko moči, da 
so vhod lastnoročno razbili, 
nikakor pa se ni bati, da bi svoje 
moči usmerili v obdelovanje 
vrtnih gredic. Se naprej bodo 
preganjali svoj dolgčas po svoje, 
kolikor pa bo ob tem novih 
rojstev, bomo še poročali. 

Agencija Stare klepetulje je 
sporočila, da gre za očitno 
natolcevanje, da dramska sku
pin? ne hodi na koncerte pev
cev, da se pevci ne zanimajo za 
folkorne nastope, da športniki 
ne hodijo na kulturne prireditve, 
da . . . da tako rekoč drug dru

gega ne hodimo gledati na prire
ditve. Prišlo je do nesporazuma. 
Vsak je namreč močno prepri
čan v lastno kvaliteto, zato se 
boji, če bo šel na drugo priredi
tev, da bt/ izgubil dober okus. 

Sport. Mengeške košaric arice 
so bile v resnici izredno toplo 
sprejete na krajevni skupnosti, 
žal pa še vedno pričakujejo tako 
topel sprejem tudi pri vseh 
tistih, ki bi jim dali denar za 
nadaljnje delo v II. ligi. 

» * » 
Osmrtnica na Tonhovem 
kozolcu 

Vsem sorodnikom, znancem 
in prijateljem sporočamo, da je 
v visoki starosti preminil naš 
dolgoletni spremljevalec Prepiha 
- Tonhov kozolec oz. toplar. 
Pogreb za milijon starih dinarjev 
je bil opravljen v najožjem gasil
skem krogu. Prosimo, da se 
častivrednega trpina spominjate 
s tihim sožaljem. Namesto cvetja 
na grob zbiramo prispevke za 
dom družbene samozaščite in 
zdravstveno postajo. - Žalujoči 
ostali. 

Mengeški volilni golaž 
Vem, da vse veš, zato me 

zanima, če poznaš tudi letošnjo 
jed leta? ! 

Oja, to pa poznam. Povsod 
sojo kuhali. 

In to je? 
Volilni golaž, ne! 
No, potem pa nam povej še 

recept, če že vse veš. 
Uh, prava malenkost. Poslu

šaj: za dober volilni golaž v 
mengeški krajevni skupnosti 
vzeti kakšni tri litre obljub, da 
bosta v kratkem zgrajena dom 
družbene samozaščite in zdrav
stvena postaja, dodati je treba 
pet žlic soli v obliki želja za novi 
vrtec, temu primešaš nekaj kap
ljic načrtov o ureditvi križišč in 
avtobusnih postaj, vse skupaj 
potreseš s srednjeročnim zazi
dalnim načrtom o novem Meng
šu in preureditvi starega, v vodo 
vržeš nekaj ščepcev obljub glede 
dokončne ureditve kanalizacije 
in nasploh vsega naselja na 
Muljavi, vse skupaj premešaš z 
datumi asfaltiranj: nekaterih 
ulic in lokalnih cest, dodaš nekaj 
pecilnega praška v obliki novih 
telefonskih priključkov v Loki, 
vržeš zavitek pikantnih dišav o 
športnem parku v Topolah, 
dodaš ščepec načrtov dokončne 
ureditve dobenskega vodovoda 
in še nekaj manj pomembnih 
dišav. Potem vse skupaj mešaš in 
mešaš po sestankih po krajevni 
skupnosti, po vaških odborih in 
po hišnih svetih; vse toliko časa, 
da volilni golaž narahlo zardi. 
Ko postaja že za silo okusen, na 
široko odpreš okrašena volišča, 
v vrenje pa vržeš še nekaj budnic 
mengeške godbe in nasploh 
zborbenih pesmi po ozvočenju. 
Ni grag, da se ne bi skuhal dober 
golaž! 

Že res, nič ne rečem, toda 
slišati je, da krajanom ta golaž 
ne tekne kaj posebno, ko ga 
začnejo uživati. Kako pa to? 

Eh, seveda! Malo ga že sami 
prismodijo, ko golaž vozijo v 
Domžale, iz Domžal pa se 
nasploh že vrne brez mesa in ves 
postani 

0 Zanimivosti -

saj ni res, pa je 

Saj ni res, o, je! 
Občinski poročevalec je izšel 

pred 1. majem deset dni prej, 
vendar je na veliko srečo vseh 
krajanov počakal na pošti čez 
praznike, torej dobrih štirinajst 
dni. V bodoče predlagamo, da 
nosijo poštarji hkrati po dve ali 
tri številke, recimo no/oletno, 
prvomajsko in decembersko šte
vilko skupaj, saj bi tako še več 
prihranili na poti. 

A je res? Menda je! Menge
ška godba je izstopila v zadnjih 
mesecih iz ilegale. Eden izmed 
dokazov je tudi ta, da sredi noči 
celo brez kapelnika uspešno 
igrajo budnice. Pa ne, da bi se 
radi združili z godbo milice? 

Menda je res, ali ne? V 
Mengšu se že nekaj časa dogo
varjamo, kdo bo postregal s 
pijačo in jedačo ob prvomaj
skem kresu na Gobavici. Tudi 
letos je bilo dogovarjanje dru
štev tako uspešno, da so krajani 
lahko odšli po kresu domov -
na svoj liter vina. 

Saj ni res, pa vendar je! Za 
obnovitev oz. novi dom počitka 
je veliko variant. Po eni naj bi 
popravili obstoječi dom, po 
drugi naj bi obnovili hleve v 
bližini doma, po tretji naj bi tam 
zgradili nov dom, po četrti naj 
bi zgradili nov dom počitka ob 
Ropretovi cesti. Variant je torej 
toliko, da skoraj zagotovo iz 
vsega tega ne bo nič. 

Saj ni res, pa vendar je: Zgo
dilo se je zadnjič v Loki. Isto
časno so sedeli v gostilni godbe
niki in pevci mešanega pevskega 
zbora. Na lepem je eden izmed 
godbenikov vstal in se jezen 
odpravil proti pevcem. - Kam 
pa greš? so ga hoteli zadržati 
godbeniki. - Tile pevci so že kar 
predobri za našo krajevno skup
nost, je rekel godbenik. Skrajni 
čas je že, da pevcem malo 
pokvarimo instrumente! 

Obvestila 
Obvestilo: Vse tiste, ki bi 

radi imeli po svojih ulicah cest
no razsvetljavo, obveščamo, da 
so projekti za najbolj temne 
ulice že v teku. V namene javne 
cestne razsvetljave je krajevna 
skupnost že kupila tri ducate 
izvrstnih - sveč. 

Pojasnilo: Po Mengšu krožijo 
govorice, da je avtobusna posta
ja pri Lovcu neprimerno zaplan-
kana z betonsko ograjo. Izva
jalec del pojasnjuje, da gre v tem 
primeru za višji dosežek arhitek
ture: Postaja pri Lovcu je nam
reč kombinacija avtobusne 
postaje in javnega WC-eja, ki ga 
v Mengšu še nimamo. Praktična 
uporabnost je že stokrat doka
zana: Ko čakaš na avtobus, zlah
ka opraviš na drugi strani avto
busne postaje malo potrebo. 

Razglas: Mengeški potrošni
ški svet razglaša vsem krajanom, 
da se je pravkar prebudil, kajti 
tudi sam potrošniški svet je 
postal ogrožen, saj ne dobi 
nikjer več kave in mesa - celo 
pod pultom nič več. 

Razpis 
Nujno iščemo nekaj kandida

tov za nove funkcije v krajevni 
skupnosti, od predsednika sveta 
KS do predsednika krajevne 
konference SZDL itd. Razpis 
samo zato objavljamo pravoča
sno, da ne bi prišlo do prevelike 
gneče pri evidentiranju. Trenut
no imamo enega kandidata, 
vendar ta še ni pristal, ker je še 
na begu, drugih pa tudi še nismo 
polovi l i . 

Obvestilo: Igralska skupina 
Svobode obvešča, da gre za golo 
natolcevanje tistih, ki so po 
Mengšu raznesli novice, da sta 
letos igralcem pomagala sam bog 
in sv. Peter. Golo naključje je, 
dodajajo, da bo letošnja krstna 
uprizoritev na nedeljo, na 
Gospodov dan, ponovitev pred
stave pa na sv. Petra. 

Preklic: Preklicujem neres
nične govorice, da so mengeški 
nogometaši samo zato povabili v 
goste Olimpijo, da bi z njo lahko 
visoko izgubili. Vsi ljubitelji 
nogometa dobro vedo, kako se 
taki stvari streže: Mengšani so 
izgubili 11:0 samo zato, ker je 
bila tekma - razumljivo - že 
vnaprej prodana. 

Po prepihu stoji na prepihu! 
Ivan SIVEC 
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